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W dniu 14 czerwca 2022r. r. w Sali Domu Kultury w Będzinie odbyła się LVIII Sesja 
VIII kadencji Rady Gminy w Będzinie. Sesja została zwołana w trybie art. 20 ust. 1 
ustawy z dnia 8 marca 1990 r.o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 559).  
Radni obradowali zgodnie z zaproponowanym przez Przewodniczącego Rady Gminy 
zawiadomieniem i porządkiem obrad. 

Obrady Rady Gminy były transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępnione w Biuletynie Informacji 
Publicznej i na stronie internetowej gminy.  

 

Pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:40 – 00:01:31 

Sesję poprowadził Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie Andrzej Nożykowski, który 
stwierdził, że na sesji obecnych jest 12 radnych, co stanowi o prawomocności 
podejmowanych uchwał. Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Obecność radnych na rozpoczęciu sesji: 

Obecni:  

• Tomasz Baczyński 
• Sławomir Bryliński 
• Adam Gołębiewski 
• Eugenia Imbiorowska 
• Andrzej Jóźwiak 
• Andrzej Nożykowski 
• Lucyna Parol 
• Diana Kret 
• Andrzej Krawiec 
• Krystyna Najdzion  
• Piotr Kołpacki 
• Grzegorz Sztulc 

Nieobecni:  

• Mariusz Gosławski 
• Barbara Grudzień 
• Joanna Banaszczak 

 

 

Nagranie video z sesji jest dostępne pod adresem:  
https://www.youtube.com/watch?v=ATXFdKrv6lc13 
oraz w Biurze Rady Gminy w Będzinie.  
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Pkt. 2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:01:32 – 00:02:33 
 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad 
3. Wolna trybuna. 
4. Ład, porządek i bezpieczeństwo (raport komendanta Policji), ochrona PPOŻ (raport 

Komendanta Ochrony PPOŻ) 
5. Podjęcie uchwał: 

a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Będzino; 

b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie sprzeciwu wobec zgody Wójta Gminy Będzino 
Mariusza Jaroniewskiego na przyłączenie Sołectwa Mścice dla Gminy Miasta Koszalin; 

c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej; 
d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Będzino w roku szkolnym 2022/2023; 
e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2022 rok. 

 
6. Informacja o stanie finansów za I kwartał 2022 r. 
7. Stan przygotowań inwestycji gminnych. 
8. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej 

sesji. 
9. Wolne wnioski i zapytania. 
10. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 
11. Zamknięcie obrad. 

Głosowanie w sprawie przyjęcia zmiany porządku obrad: 
ZA: 12 radnych 
Tomasz Baczyński, Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Andrzej Nożykowski, 
Lucyna Parol, Sławomir Bryliński, Diana Kret, Piotr Kołpacki, Andrzej Krawiec, Krystyna 
Najdzion, Grzegorz Sztulc, Andrzej Jóźwiak 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH:  3 radnych 
Mariusz Gosławski, Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień 
 
Porządek obrad został przyjęty. 

Pkt. 3. Wolna trybuna. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:02:34 – 00:10:56 

W Wolnej trybunie udział wziął Pan Tomasz Wojciechowski – sołtys Sołectwa Będzino, Pani 
Czesława Borowik – sołtys Sołectwa Dobiesławiec, Pani Bożena Stasiłowska – sołtys 
Sołectwa Łopienica/Łasin Koszaliński.  
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Pan Przewodniczący Andrzej Nożykowski zabrał głos na temat protestu w sołectwie Mścice 
w związku z planowanym przyłączeniem tego sołectwa do miasta Koszalin. 

Pkt. 4. Ład, porządek i bezpieczeństwo (raport komendanta Policji), ochrona 
PPOŻ (raport Komendanta Ochrony PPOŻ) 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:10:57 – 00:40:30 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Nożykowski przedstawił przybyłych gości.  Jako 
pierwszy głos zabrał Komendant Miejski Policji w Mielnie, Pan podinsp.. Rafał Zwolak, 
przedstawił krótko informację dotyczącą działalności policji na terenie Gminy Będzino, 
wyjaśnił przygotowania jakie mają miejsce przed rozpoczęciem się sezonu wakacyjnego. 
Podinspektor po pytaniu Przewodniczącego poinformował o dzielnicowych wyznaczonych do 
pracy w konkretnych rejonach terenu naszej gminy. 

Z ramienia Państwowej Straży Pożarnej głos zabrał Pan kap. Bartosz Zawiałow,  informacje 
o ochronie przeciwpożarowej wg statystyk PSP z terenu Gminy Będzino jak i z ramienia 
Powiatu. Omówił działania Ochotniczych Straży Pożarnych z Będzina , Dobrzycy oraz Mścic.  
Pan Jan Jaczewski, inspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych, przedstawił raport dot. 
bezpieczeństwa na terenie Gminy Będzino, przytoczył kilka informacji o akcjach w jakich 
uczestniczyły jednostki OSP. 

Głos zabrali radni: Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński, Andrzej Krawiec. 
Szczegółowe wypowiedzi znajdują się w transkrypcji. 
Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie Pan Andrzej Nożykowski podziękował przybyłym 
gościom za udział i przygotowanie informacji w omawianym zakresie. 

Po zakończeniu punktu 5 Przewodniczący zarządził 15 min przerwy. 

Pkt. 5. Podjęcie uchwał: 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:40:31 – 02:10:14 

a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Będzino. 

Projekt uchwały przedstawił radny Pan Andrzej Jóźwiak. Skarga dotyczyła 
niezakwalifikowani się dziecka skarżącej do programu Granty PPGR – Wsparcie dzieci i 
wnuków byłych pracowników PGR w rozwoju cyfrowym. 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Krystyna Najdzion przedstawiła 
protokół z posiedzenia komisji w sprawie przedmiotowej skargi.  
Całość wystąpienia znajduje się w transkrypcji. 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Będzino: 
ZA: 12 radnych 
Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski,  Grzegorz Sztulc, Tomasz Baczyński, Piotr 
Kołpacki, Andrzej Krawiec, Krystyna Najdzion, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol, 
Sławomir Bryliński, Diana Kret, Andrzej Jóźwiak 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radny 
NIEOBECNYCH: 3 radnych 
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Mariusz Gosławski, Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień 
 
Uchwała została przyjęta. 

b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie sprzeciwu wobec zgody Wójta Gminy 
Będzino Mariusza Jaroniewskiego na przyłączenie Sołectwa Mścice do 
Gminy Miasta Koszalin; 
 

Projekt uchwały przedstawił Pan Przewodniczący Andrzej Nożykowski. Głos zabrała 
Pani Radna Lucyna Parol oraz Pan Andrzej Nożykowski.  
Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie w sprawie sprzeciwu wobec zgody Wójta Gminy Będzino Mariusza 
Jaroniewskiego na przyłączenie Sołectwa Mścice do Gminy Miasta Koszalin: 
ZA: 12 radnych 
Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski,  Grzegorz Sztulc, Tomasz Baczyński, Piotr 
Kołpacki, Andrzej Krawiec, Krystyna Najdzion, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol, 
Sławomir Bryliński, Diana Kret, Andrzej Jóźwiak 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 3 radnych 
Mariusz Gosławski, Barbara Grudzień, Joanna Banaszczak 

Uchwała została przyjęta. 

c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie przyjęcia zasobów pomocy społecznej; 
 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Panią Kierownik Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej Martę Jasińska. Głos w sprawie uchwały zabrali radni: Tomasz 
Baczyński, Andrzej Nożykowski, Adam Gołębiewski, Andrzej Nożykowski, Andrzej 
Jóźwiak oraz Sławomir Bryliński zaznaczając błędy widoczne w projekcie, oraz 
opóźnienie z jakim został on przedstawiony radzie. Po dyskusji dotyczącej uchwały 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej: 
ZA: 0 radnych 
PRZECIW: 10 radnych 
Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, Andrzej 
Krawiec, Krystyna Najdzion, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol, Sławomir Bryliński, 
Andrzej Jóźwiak 
WSTRZYMUJE SIĘ: 2 radnych 
Grzegorz Sztulc, Diana Kret, 
NIEOBECNYCH: 3 radnych 
Mariusz Gosławski, Barbara Grudzień, Joanna Banaszczak 

Uchwała nie została przyjęta. 

Do obrad sesji dołączyła Pani Radna Joanna Banaszczak, obecnych było 13 radnych. 
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d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa 
w Gminie Będzino w roku szkolnym 2022/2023; 
 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Pana Tomasza Wirkusa inspektora, ds. 
oświaty. Głos w sprawie uchwały zabrał Przewodniczący Andrzej Nożykowski, 
następnie po krótkiej dyskusji zarządził głosowanie. 

Głosowanie w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Będzino w 
roku szkolnym 2022/2023: 
ZA: 13 radnych 
Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski,  Grzegorz Sztulc, Tomasz Baczyński, Piotr 
Kołpacki, Andrzej Krawiec, Krystyna Najdzion, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol, 
Sławomir Bryliński, Diana Kret, Andrzej Jóźwiak, Joanna Banaszczak 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 2 radnych 
Mariusz Gosławski, Barbara Grudzień,  

Uchwała została przyjęta. 

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2022 
rok; 
 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Panią Skarbnik Gminy Będzino Małgorzatę 
Macedońską. Glos zabrał Pan radny Adam Gołębiewski. W sprawie uchwały głos zabrał 
Pan Andrzej Jóźwiak. Przewodniczący glosowanie.  

Głosowanie w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2022 rok: 
ZA: 13 radnych 
Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski,  Grzegorz Sztulc, Tomasz Baczyński, Piotr 
Kołpacki, Andrzej Krawiec, Krystyna Najdzion, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol, 
Sławomir Bryliński, Diana Kret, Andrzej Jóźwiak, Joanna Banaszczak 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 2 radnych 
Mariusz Gosławski, Barbara Grudzień,  

Uchwała została przyjęta. 

Pkt. 6. Informacja o stanie finansów za I kwartał 2022 r. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:10:15 – 02:22:45 

Informację przedstawiła Pani Skarbnik Małgorzata Macedońska. Pytania w sprawie 
informacji zadali: Pani radna Lucyna Parol, Pan Przewodniczący Andrzej Nożykowski, Pan 
radny Tomasz Baczyński. 

Po zakończeniu punktu obrad, Przewodniczący zarządził 15 min przerwy. W przerwie obrady 
sesji opuścili Radni Diana Kret oraz Grzegorz Sztulc. Pozostało 11 radnych. 
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Pkt. 7. Stan przygotowań inwestycji gminnych. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:22:46 – 03:31:07  
 
Informację o stanie przygotowań inwestycji gminnych przedstawił Pan Aleksander Janowski, 
inspektor ds. inwestycji i remontów. Dotyczyła ona części inwestycji zakończonych: 
wykonana budowa pomostu i wiaty rekreacyjnej w Podamirowie, opracowana koncepcja 
budowy sieci kanalizacyjnej w Gminie Będzino. Inwestycje w trakcie: PSZOK. Oraz 
wyszczególnione inwestycje planowane. Szczegółowe wypowiedzi są zawarte w transkrypcji. 
Głos zabrali radni, Pan Andrzej Jóźwiak, Pan Andrzej Nożykowski, Pan Tomasz Baczyński. 
Do udzielenia odpowiedzi odnośnie pozyskiwania dofinansowania na inwestycję gminne 
przyłączyła się Pani Katarzyna Lewandowska, inspektor ds. pozyskiwania środków 
pozabudżetowych. Głos zabrała Pani radna Krystyna Najdzion, Pan radny Andrzej Krawiec, 
Pani radna Lucyna Parol, Pani Eugenia Imbiorowska, Pan Radny Sławomir Bryliński. 
Szczegółowe wypowiedzi znajdują się w transkrypcji. 
Obrady opuścili Panowie Radni Piotr Kołpacki oraz Andrzej Krawiec, Adam Gołębiewski. 
Pozostało 8 radnych. 

Pkt. 8. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na 
zapytania z ostatniej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:31:08 – 03:32:32 

Informację przedstawił Pan Przewodniczący Andrzej Nożykowski.  

Pkt. 9. Wolne wnioski i zapytania. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:32:33 – 04:12:44 
 
Głos zabrała Pani radna Joanna Banaszczak Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odnośnie 
skargi mieszkanki w sprawie niezakwalifikowania dziecka do konkursu Grantowego „Cyfrowa 
Gmina”. Informacji udzielonej przez Komisję Rewizyjną w sprawie postępowania 
kontrolnego prawidłowości przeprowadzenia kwalifikacji do Konkursu. Cały tekst 
odczytanego dokumentu znajduję się w transkrypcji. 
W punkcie 9 wypowiedziała się Pani radna Lucyna Parol, na temat podsumowania 
działalności Wójta Gminy Będzino oraz przypomniała o terminie Referendum Gminnego.  
Głos w tej sprawie zabrał również Pan Przewodniczący Andrzej Nożykowski. 

Pkt. 10. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 04:12:45 – 04:14:05 

Przewodniczący przedstawił tematy kolejnej sesji oraz termin komisji. Przypomniał o 
możliwości udziału w debacie nad Raportem o Stanie Gminy.  

Pkt. 11. Zamknięcie obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 04:14:06-04:14:10 

W związku z wyczerpaniem tematów obrad, Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie 
Andrzej Nożykowski zamknął LVIII Sesję Rady Gminy w Będzinie. 
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Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie 
Andrzej Nożykowski 

 

 
Przygotowała: Magdalena Kustra 

Data przyjęcia protokołu: 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Proszę o uwagę, rozpoczynamy obrady pięćdziesiątej ósmej sesji witam na dzisiejszej sesji 
wszystkich radnych, jednocześnie stwierdzam, że sesja jest prawomocna w tej chwili obecnych 
jest 12 radnych. Wiem, że później dotrze pani 
Banaszczak jeszcze na sesję. 
Witam na dzisiejszej sesji wolnej trybunie. 
Sołtysów panią Czesławę Borowik Tomasza Wojciechowskiego, Panią Bożenę Stasiłowską i 
Pana Marka Kalickiego nie widzę.  
Przynajmniej jest wpisany do wolnej trybuny. 
Porządek obrad i wnioski do porządku obrad, ktoś z państwa radnych ma jakieś uwagi do 
porządku obrad czy coś? 
Jeśli niema, to przegłosujemy zaproponowany porządek obrad. 
Głosowało 12 radnych 12 rat jest za przyjęcie porządku obrad. Stwierdzam, że porządek obrad 
został przyjęty, pkt 3 wolna trybuna i proszę, wolnej trybunie. Proszę Pan Tomasz 
Wojciechowski. 

Tomasz Wojciechowski (Sołtys Będzina)  
Dzień dobry państwu, witam szanowną radę szanownych państwa. Proszę państwa, chciałbym 
zabrać głos jako sołtys jednej miejscowości w kontekście tego obecnie ma miejsce. Mam na 
myśli te wszystkie próby dzielenia sołtysów na zwolenników przeciwników władzy na 
organizowanie jakiś spotkań wyzwania byłeś nie byłeś na spotkaniu. Jesteśmy za jesteśmy 
przeciw tworzeniu takich artykułów prasowych. Szanowni Państwo, myślę, że to nie tak my 
jesteśmy sołtysami. My mamy przede wszystkim zadanie dbać o nasze lokalne społeczności, a 
nie powinniśmy wewnętrznie tworzyć jakiś antagonizmów jakiś napięć bawić się jakieś 
wewnętrzne wojenki, bo to niczego dobrego nie przyniesie ani dla gminy, ani dla dla nas 
samych. Natomiast to czy ktoś jest za obecną władzą, czy nie czy w jaki sposób odnosi do 
wszystkich zarzutów, które no bądź co bądź są tak one są one są w sposób uzasadniony lub 
nie myślę, że może dać upust podczas podczas tego referendum, które ma mieć miejsce, 
można pójść głosować za lub przeciw. Natomiast, jeżeli już mówię o rozwoju miejscowości, 
chciałbym też wspomnieć o tym, że niedawno myśmy w ten weekend takie spotkanie 
mieszkańców z okazji wszystkich mieszkańców chciałem bardzo podziękować tym, którzy byli 
zaangażowani w to działanie porządkowanie Zakola. Mamy plan bardzo pilny, żeby w tym roku 
jeszcze zorganizuje jakąś imprezę dla mieszkańców, to miejsce bardzo fajnie zagospodarować, 
z racji też tego, że no i dzień matki i dzień dziecka odbył się w Dobrzycy, mimo tego, że mamy 
tutaj na miejscu, z jakiegoś powodu zostało to tam przeprowadzone, a nie chciałbym 
mieszkańców pozbawiać możliwości bawienia się we własnym gronie na własnym terenie. 
Korzystając z tej okazji chciałem bardzo podziękować Panu Radnemu Andrzejowi Jóźwiakowi, 
że wsparł nas w tych działaniach i wolnym czasie wjechał swoim sprzętem pomógł nam zrobić 
porządek z zagospodarowaniem tej działki także serdecznie dziękuję, dziękuję za uwagę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Proszę bardzo, Pani Czesława Borowik, sołtys Dobiesławca. 

Lucyna Parol (Radna)  
Witam szanowną radę podobnie jak pan Tomasz chciałabym się ustosunkować do i tego autor 
artykułu w Gazecie pan Tomek już tu powiedział, że nie nie wyrażamy zgody na podział 
dzielenie sołtysów za i przeciw, ale ja chciałam jeszcze poruszyć problem przekazywania w 
negatywnym świetle pana wójta Brodę dzięki panu wójtowi Brodzie. Ja mam w Dobiesławcu 
nie jestem wielką miejscowością, mamy zrobioną kanalizę, mamy zrobioną. No i mamy 
zrobioną drogę Dobiesławiec Mścice droga kosztowała masę pieniędzy, poszło to z powiatu 
koszalińskiego, ale także z gminy Będzino, mamy zgazyfikowaną miejscowość, ale to zasługa 
moja i mieszkanki Dobiesławca i ja nie byłem zbulwersowany takim, że pan wójt Broda tylko 
Mścice widział, jestem trzecią kadencję sołtysem i widziałem, ile kosztowało go wysiłku, żeby 
w każdej miejscowości cokolwiek zrobić, a teraz także został potraktowany nie fair. 
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Poza tym, skoro teraz jest tak dobrze w tej gminie, to dlaczego jest tak źle, skoro będzie 
prowadzony, drugie referendum i to pozostawiam to pytanie bez odpowiedzi dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Proszę pani Bożena Stasiłowską. 
Sołtys miejscowości Łopienica/Łasin Koszaliński.  

Bożena Stasiłowska (Sołtys Sołectwa Łopienica/Łasin Koszaliński)  
Dzień dobry państwu, witam wszystkich państwa radnych gminy Będzino, a przede wszystkim 
chcę przekazać swój niepokój, który związany z dzieleniem na sołtysów, gminy Będzino, którzy 
na zwolenników i przeciwników wójta Jaroniewskiego jestem sołtysem sołectwa właśnie w 
Łopienicach trzy kadencje nigdy tak nie było, że byliśmy podzieleni na lepszych i gorszych, 
czyli bliższych i dalszych wójtowi gminy, gmina Będzino jest naszą wspólną małą ojczyzną, 
która była budowana przez wiele lat przez naszego dla naszego wspólnego dobra, a nie jest 
tak, że są Czesi są podzieleni. Strażacy podzielenie dyrektorzy placówek oświatowych, 
poróżnieni i co najważniejsze mieszkańcy gminy Będzino są bardzo za sobą poróżnieni a to na 
pewno nie służy jakiemukolwiek dalszemu rozwojowi naszej gminy, wypowiedzi naszych są 
niektórych sołtysów, tzw. zwolenników wójta, są nieprawdziwe i zakłamane, aby wprowadzić 
zamieszanie wśród mieszkańców poszczególnych sołectw. z czym bardzo źle się żyje. Jako 
przedstawiciel mieszkańców danego sołectwa, sytuacja w czasie pandemii wiele rzeczy nas 
nauczyła i oddaliła od siebie wiele, więc nie pozwolimy, aby obecna sytuacja panująca w 
gminie stała się codziennością, a przede wszystkim nie pozwólmy się napiętnować, 
wykorzystywać do swoich osobistych konfliktów przez ludzi, którzy w, których dobro 
mieszkańców gminy Będzino się nie liczy, stajemy się szanować wspierać, tak jak było 
wcześniej. Ponadto wspomnę, że nasza miejscowość za poprzedniej kadencji naprawdę 
zaczęła się rozwijać podstawowa podstawą droga 1 część drogi zrobiona. Druga część drogi 
zrobiona miejscowość przystanki. To naprawdę szacun, szacun poprzedniej kadencji. Dziękuję 
bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Nie widzę pana Kalickiego a jest.  
Ja tutaj w momencie zakończę wolną trybunę. Ja tutaj też chciałbym tylko jeszcze w 
nawiązaniu do wypowiedzi sołtysów, że redaktor głosu koszalińskiego pan Marczyk no nie do 
końca przedstawia prawdziwe fakty w swoich artykułach, chociażby ostatni, który opisuje o 
proteście, który ma mieć miejsce 19 czerwca w Mścicach w związku z przyłączeniem Mścic do 
Koszalina protest nie odbędzie się przy domu Ludowym w Mścicach przy domu Ludowym w 
Mścicach jest tylko zbiórka osób protestujących. Natomiast protest odbędzie się na ulicy 
Dworcowej i Koszalińskiej. 
Dla informacji mieszkańców i zainteresowanych, którzy by chcieli wziąć udział w tym proteście. 
Także w dzisiejszej Gazecie to jest jest nieprawdziwe stwierdzenie.  
Czyli pkt 3 wolna trybuna, pkt 4 ład porządek bezpieczeństwo. Ja witam tutaj przybyłych na 
ogólnie na ten punkt komendanta policji pana podinspektora Rafała Zwolaka wraz z 
dzielnicowym z panem Michałem Szablą dzielnicowym, naszej gminy. Witam również pana 
kap. Bartosza Zawiałow, który reprezentuje państwo państwową straż pożarną Koszalin. 
No nie przybył. No jest tutaj pan Jan Czeski co prawda jest pracownik, który współpracuje ze 
stowarzyszeniami nie mniej jednak komendantem ochrony przeciwpożarowej nie ma chyba 
takowego na tę chwilę w gmina nie ma, chyba że jest pan wójt osobiście. Nie przybył tutaj też 
nikt z naszych strażaków OSP z wyjątkiem obecnego tutaj żadnego pana Brylińskiego także. 
Rozpocząłem ten punkt kto z państwa wolna ręka czy najpierw policja, czy najpierw straż 
proszę? 
Rangą stopnia policja, a z kolei. 
Bardzo proszę, pan, komendant podinspektor Rafał Zwolak. 

Rafał Zwolak (Komendant KMP w Mielnie)  
Dzień dobry, witam serdecznie. Chciałbym tutaj podziękować za zaproszenie komisariat, został 
utworzony utworzony otwarty. Dokładnie rok temu i jakość od tamtej pory miałem okazji, 
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spotkać się z tak dostojnym gronem Będzino także teraz bardzo dziękuję. Tutaj trochę 
odbiegam od tematu podziałów różnego typu generalnie policja jest od tego dostęp tutaj 
wyznaczone przez komendanta Miejskiego policji w Koszalinie celem zapewnienia ładu 
porządku bez względu na te podziały 
generalnie w sezonie letnim 2022 będą realizowane zadania wytyczone w strategii komend 
strategii, komendanta Miejskiego policji w Koszalinie polegające w szczególności na 
zapewnieniu poczucia bezpieczeństwa wśród mieszkańców miasta gminy Mielno i gminy 
Będzino. 
W celu poprawy funkcjonowania i obsługi interesantów na bazie komisariatu policji w Mielnie, 
na wniosek komendanta komisariatu policji już od 13 czerwca do 9 września wydłużony jest to 
okres. Utworzona będzie w pełni samodzielna jednostka działająca w systemie całodobowym, 
będąca w stanie zapewnić bieżącą obsługę ruchu turystycznego, opartą w pełni w pełni 
wyposażone stanowiska kierowania w dniach 13 czerwca 9 września służby będzie pełniło 16 
policjantów adaptacji zawodowej, a w dniach od 1 lipca do 9 września dodatkowo służbę 
będzie pełniło 14 policjantów oddziału prewencji łącznie w lipcu i sierpniu służbę patrolową 
będzie pełniło 30 policjantów. Plus oczywiście na stałe zatrudnionych policjantów w Mielnie a 
jest to jednostka, która aktualnie stan etatowy wynosi 15 policjantów w czasie trwania sezonu 
letniego w lipcu i sierpniu pełnienia służby w komisariacie policji w Mielnie od delegowani będą 
policjanci komendy miejskiej policji w Koszalinie w każdym miesiącu na terenie miasta gminy 
Mielno będą pełnili służbę w systemie trzyzmianowym całodobowym do pracy w sezonie 
letnim skierowane zostaną funkcjonariusze służb kryminalnych oraz służb prewencji, do 
pełnienia służby dyżurnej, również w systemie całodobowym. 
Generalnie, jeżeli chodzi o informację. Dziękuję, jeżeli jakieś pytania, to poproszę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję wam, takie pytanie bo w ostatnim czasie chyba zmienili dzielnicowi na na naszym 
terenie w ostatnich miesiącach i nie do wszystkich ta informacja chyba dotarła. Jeśliby mógł 
pan tam przedstawić, kto ewentualnie, jakie rejony by. 

Rafał Zwolak (Komendant KMP w Mielnie)  
No generalnie od początku jak komisariat powstał na bazie posterunku policji w Mielnie te 
rejony zostały troszeczkę zmienione, aktualnie gmina Będzino gmina Będzino tutaj obsługuje 3 
dzielnicowych jest pan Michał Czapla, jest pan Mariusz Sepioło. To jest pan Paweł Pawłowski, 
Paweł Pawłowski obsługuje generalnie Mścice i te okolice, a pan Ariel i pan Michał generalnie 
tutaj rejon Będzina 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję proszę, czy ktoś z państwa ma jeszcze jakieś pytania do komendanta? 
Jeśli niema, to dziękuję bardzo. 
Straży pożarnej w bardzo proszę pan.  
Bartosz Zawiałow, kapitan, straży pożarnej. 

Bartosz Zawiałow  
Dzień dobry, witam państwa w imieniu komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej 
chcieliśmy podziękować za zaproszenie i możliwość przedstawienia tutaj kilku informacji na 
temat stanu ochrony pożarowej na terenie gminy, ale też również porównań trochę do 
powiatu, jako że Komenda odpowiadamy za cały powiat. Także Szanowny, Panie 
Przewodniczący, Szanowna Rado.  
Na początek kilka danych statystycznych, jeśli chodzi o ilość zdarzeń ogółem za rok 2021, bo 
my jako państwowa straż pożarna prowadzimy tutaj statystyki w okresie rocznym, stąd teraz 
wszystkie dane będą dotyczyły roku poprzedniego w porównaniu do lat ubiegłych. Jeśli chodzi 
o rok, to jest 2021. to odnotowaliśmy na terenie powiatu, 1181 zdarzeń w tym 283 pożary 847 
miejscowych zagrożeń te wypadki różnego rodzaju anomalia pogodowe usuwanie drzew 
skutków podtopień oraz 51 alarmów fałszywych w porównaniu do roku ubiegłego niewielka 
zmiana 44 zdarzenia więcej, natomiast bez większego, że tak powiem znaczenia 
Statystycznego. Jeśli chodzi o Gminę Będzino to sama gmina w tym całym ogólnej ilości 
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zdarzeń 166 zdarzeń na terenie gminy Będzino w tym 42 pożary do 19 miejscowych zagrożeń i 
5 alarmów fałszywych jest to 1 wyjazd. Jedno zdarzenie więcej niż za rok 2020. 
Kolejnym istotnym parametrem, który ma wpływ na bezpieczeństwo mieszkańców, jest tzw. 
czas dojazdu do 15 minut, a my jako straż pożarna oraz odpowiedzialna za krajowy system 
ratowniczo-gaśniczy staramy się, aby do 80% populacji danego obszaru jedno jednostka 
ochrony prawnej będąca w tym systemie dotarła do czasu właśnie 15 minut do każdego 
zdarzenia. I tutaj jeśli chodzi gmina Będzino jest bardzo wysoki wskaźnik osiągnięty, jeśli 
chodzi o 9 gmin z całego powiatu. Tutaj gmina zajmuje trzecią pozycję i ten wskaźnik wynosi 
80,2% jest ponad wskaźnikiem oczekiwanym oczekiwany wskaźnik u nas to 80 77%, czyli 
tutaj można powiedzieć śmiało, że jednostki z terenu gminy Będzino przy wsparciu 
Państwowej straży pożarnej bardzo wysoko stoją tutaj pozycji utrzymywanie gotowości 
operacyjnej i szybkiej pomocy skutecznej mieszkańcom. 
Jeśli chodzi, o ile osób poszkodowanych, to na terenie gminy Będzino zdarzeniach w ubiegłym 
roku 2 ofiary śmiertelne miejscowych zagrożeniach oraz 17 osób rannych w 2 pożarach i 15 
miejscowych zagrożeniach 
1 ranny strażak w wyniku prowadzonych działań ratowniczo gaśniczych. 
Jeśli chodzi o wyjazdy poszczególnych jednostek OSP, Będzino 19 pożarów 38 miejscowych 
zagrożeń, 1 alarm fałszywy 2 nie wyjazdy, nie wyjazdy są u nas traktowane sytuacje, kiedy 
zostanie dyspozycji przez stanowiska kierowania wysłana do danej jednostki poprzez system 
alarmowania. Jednostka nie nie ciągnie gotowości bojowej, nie bierze odpowiedzialności 
druhów do wyjazdu. Kolejna jednostka spraw w Dobrzycy 24 pożary 71 miejscowych zagrożeń 
2 alarmy fałszywe 0 nie wyjazdów OSP Mścice 34 pożary 61 miejscowych zagrożeń 5 alarmów 
fałszywych 4 nie wyjazd. 
Dodatkowo krajowy system ratowniczo-gaśniczy też, jakby za zadanie zwalczać różnego 
rodzaju zagrożenia i u nas to się tak nazywa nomenklaturze specjalistyczne działania 
ratownicze. Tutaj jednostki z terenu gminy, Będzino są zadeklarowane pod odpowiednimi 
uchwałami podjętymi w swoim stowarzyszeniu doprowadzenia takich działań specjalistycznych 
na poziomie podstawowym. Tutaj gmina, przepraszam jednostka w Będzinie prowadzi również 
działania specjalistyczne na podstawowym poziomie z zakresu ratownictwa technicznego. 
Jednostka w Dobrzycy chemiczno ekologicznego technicznego jednostka w Mścicach 
poszukiwawczo ratownicza i techniczne. Głównie ta techniczna we wszystkich 3 jednostkach. 
To wynika z analizy zagrożeń, jakie robimy to na teren powiatu, głównie droga ekspresowa S6 
która przebiega przez znaczną część terenu gminy ma znaczący wpływ na właśnie taki rozkład 
tych tych specjalizacji. Natomiast czym to się odbija przyszłościowo, głównie chodzi o to, jaki 
sprzęt jest pozyskiwany przez jednostkę, jeżeli straż pożarna jest udziela dotacji dla takich 
jednostek, to w pierwszej kolejności staramy się, aby dotacje zostały wykorzystane na 
konkretny sprzęt właśnie wprowadzenia tych konkretnych działań. Naszej ocenie 
stwarzających największe zagrożenie. Jeśli chodzi o stan wyszkolenia jednostek OSP to w 
zeszłym roku w komendzie miejskiej zorganizowane zostały 2 szkolenia. Jedno kurs 
podstawowy dla kandydata na strażaka ratownika jednostki ochotniczej straży pożarnej oraz 
kurs dla dowódców jednostkach straży Pożarnych. I tutaj takie szkolenie zostało ukończone 
przez 1 osobę podstawowe i 4 osoby ukończyły kurs dla dowódców ze wszystkich jednostek z 
terenu gminy. Jeśli chodzi o pojazdy w jednostkach OSP, tutaj gmina Będzino stan na grudzień 
2021 10 pojazdów średni rocznik 2004 średni wiek 17 lat. I tutaj też chciałem pochwalić 
jednostka OSP w Dobrzycy oraz pozyskała specjalisty samochód drabina 25 m jest to 
samochód, który bardzo często jest wykorzystywany, szczególnie przy para teraz coraz 
częściej występujących anomaliach pogodowych, szczególnie, kiedy są wiatry łomy i te drzewa 
ilość zdarzeń związanych z usuwaniem tych drzew, szczególnie dróg szlaków komunikacyjnych 
jest bardzo duża. I tutaj dodatkowy taki pojazd na terenie powiatu już tutaj nawet nie chce się 
zamknąć gminie ale na powiat jest bardzo istotne i nawet w tym roku już wiatrołomy ze 
stycznia lutego no pokazały, że ten samochód bardzo dużo pomógł nie tylko na terenie gminy, 
ale również na terenie miasta Koszalina całego powiatu koszalińskiego. 
Na zakończenie, jeśli chodzi o dotacje, jakie udzieliła straż pożarna dla jednostek w krajowym 
systemie ratowniczo gaśniczym na wydatki bieżące w roku ubiegłym była łączna kwota na cały 
powiat 59 954 zł, a w rozbiciu tutaj jednostki z terenu gminy Będzino OSP Będzino pozyskało 
3336 zł z tejże dotacji i przeznaczyło pieniądze na zakup przewodów hydraulicznych do 
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urządzeń służących właśnie do ratownictwa technicznego czy wypadkach do wycinania 
poszkodowanych zdeformowanych pojazdów, jednostka OSP w Dobrzycy 3915 zł, za to były 
zakupiona została zakupiona pilarka do drewna oraz lekkie ubranie przeciw chemiczne, 
jednostka w Mścicach 3356 zł i tutaj zostały zakupione węże tłoczne niewielkie różnice w tej 
kwocie przyznanej dotacji ona jest przydzielana na odgórnych zasadach ustalonych u nas 
wewnętrznie w komendzie miejskiej. To zawsze stała jakaś kwota dla każdej jednostki będącej 
w systemie oraz da to gotowość operacyjną za ilość wyjazdów w porównaniu do nie wyjazdów 
pozostałe środki są dzielone. Ja bym chciał tą informacją zakończy swoje przemówienie, jeżeli 
są jakieś pytania, a jeżeli będę w stanie państwu odpowiedzieć jak najbardziej, dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję ja mam pytanie takie, czy są w tej chwili jakieś możliwości pozyskania środków 
zewnętrznych. Mamy zapisane w budżecie 300 000 na rozbudowę remizy w Mścicach 
przepraszam w Będzinie w Będzinie. Praktycznie ta część nie garażowa socjalna ona jest w 
ruinie. I tutaj jakieś wsparcie ze strony straży w tym kierunku może po. 

Bartosz Zawiałow  
Jeżeli chodzi o możliwość udzielenia dotacji z Państwowej straży pożarnej na tego typu 
inwestycje. To niestety, ale w tym roku raczej takiej możliwości nie ma. Nie chcę być złym 
prorokiem wieszczem, ale myślę, że przyszłych latach raczej też będzie niemożliwe. Natomiast 
jak my możemy jako Komenda wesprzeć tutaj starania gminy w tym zakresie. Myślę, że 
szczególnie jakąś opinią, że faktycznie jest taka potrzeba, bo my też podczas prowadzonych 
Inspekcji gotowości operacyjnej na terenie jednostek, na jak w jednostkach ten teren gminy. 
Wskazujemy, jak tutaj pewne problemy nie tylko te związane z gotowością operacyjną, 
samochodami wyszkolenia druhów, ale również zaplecze socjalne, jeśli chodzi o właśnie 
garaże, pomieszczenia socjalne sanitarne dla druhów, możliwość, żeby oni w naszej prozie 
szkolenia, czy po prostu się przebrać umyć po akcji. No widzimy też, jakby no potrzeby w tym 
zakresie. Natomiast nie jesteśmy w stanie jako państwo straż pożarna z poziomu Miejskiego 
pomóc. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję proszę, ktoś z państwa ma jakieś pytania proszę pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję bardzo, Otóż panie kapitanie przy przedstawieniach statystyk odnośnie akcji był tam 
taki podpunkt nie wyjazdy? Jest chyba taki nowy podpunkt, bo nie pamiętam, kiedy jeszcze 
kilka lat temu takie rzeczy miały miejsca, jest na pewno związane bezpośrednio z decyzją pana 
wójta, likwidacji stanowisk kierowców w jednostkach. Jak pan uważa, czy czy to było do było, 
czyli to było dobre posunięcie? Czy to jednak właśnie powoduje tego typu sytuacje, że mamy 
nie wyjazdy? 

Bartosz Zawiałow  
Ciężko mieć na tę chwilę odnieść, co było przyczyną tych wyjazdów, bo mam tylko suchą 
statystykę, że taki nie wyjazd miał miejsce, natomiast przyczyny mogą być różne, najczęściej 
nie chcę mówić o konkretnych jednostek konkretnej gminie najczęściej jest to problem 
związany właśnie brakiem kierowców, którzy posiadają uprawnienia do prowadzenia pojazdów 
kategorii c pojazdów uprzywilejowanych.  
Natomiast czy to miało bezpośredni w tym przypadku trudno mi odpowiedzieć na to pytanie 
niestety. Natomiast wiem, że jako my jako państwa straż pożarna jesteśmy teraz w trakcie, 
jak też pomału wdrążenia w życie różnych zapisów z ustawy o Ochotniczych strażach 
Pożarnych, który, która weszła w życie 1 stycznia tego roku no i tam są szerokie, tak powiem 
teraz starania o to, aby wesprzeć jednostki Ochotnicze straży pożarnej na terenie całego kraju 
w realizowaniu szkoleń szkolenia zawodowego właśnie, żeby kierowców pozyskać, żeby 
zwiększyć ilość kierowców w poszczególnych jednostkach OSP. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Proszę zobaczyć, jakieś. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję, tylko chciałbym dodać, panie kapitanie, że płyty w zamian za likwidację stanowisk 
obiecał każdej jednostce po 12 000 zł zadośćuczynienia rocznie. Jako jedyna jednostka z 
Będzina tych pieniędzy jeszcze nie otrzymała i tak wygląda to na tę chwilę dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję proszę, czy jeszcze jakieś pytania. Proszę Krawiec? 

Andrzej Krawiec (Radny)  
Kapitanie wiemy, jakie są zakusy Koszalina w stosunku do Mścic na terenie Mścic istnieje 
Ochotnicza straż pożarna. Moje pytanie jest takie, czy na terenie Koszalina istnieją Ochotnicze 
straże pożarne? 
Znaczy ja myślę, że do do tego połączenia Mścic Koszalin nie dojdzie, ale na wszelki wypadek 
chciałbym zapytać również co tedy, gdyby Mścice zostały przejęte przez Koszalin, co z taką 
ochotniczą strażą pożarną? 

Bartosz Zawiałow  
Dopiero część pytania by się mógł odnieść to na terenie Koszalina funkcjonują formalnie 2 
jednostki Ochotniczej 1 krajowym systemie jest jednostka przykuje płetwonurków, Mares, 
zajmująca się głównie ratownictwem wodnym. Niestety bez odpowiedniej bazy. Tak powiem 
sprzętowej logistycznej, tak samo wyszkolenia, żeby móc faktycznie wspomóc ten krajowy 
system ratowniczo-gaśniczy jakąś znaczącą ilością wyjazdów do zdarzeń. Druga jednostka już 
też w trakcie rozwiązywania jest OSP ORM oddział ratownika medycznego Koszalin. No ale ona 
jest jeszcze formalnie, natomiast najbliższym czasie prawdopodobnie zostanie rozwiązana. 
Jeśli chodzi tutaj o dalsze losy jednostki OSP Mścice w hipotetycznej sytuacji przyłączenia 
terytorialnie Mścic do granic miasta Koszalina. No to myślę, że pytanie najbardziej zasadne do 
włodarzy włodarzy gminy Koszalin ciężko powiedzieć, my na pewno jako państwa i pożarna 
będziemy za utrzymaniem tej jednostki za utrzymanie gotowości bojowej, bo jednostka w 
Mścicach nie odstaje ilością zdarzeń od pozostałych jednostek z terenu gminy zagrożenia się 
nie zmienią, bo granica się zmieni, ale zagrożenia i obszary teren mieszkańcy zostaną ci sami, 
dlatego w naszej w naszej ocenie jednostka powinna utrzymać funkcjonowanie, natomiast jak 
włodarze gminy Koszalin do tego się odniosą, jakie będą decyzje zapadały, trudno mi też za 
nich się wypowiadać. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję proszę, czy ktoś jeszcze? 
Jeśli nie ma pytań dziękuję bardzo, proszę Jaczewski, chyba przedstawi nam jakieś ostatnie 
informację raport sprawozdanie pana wójta, czy swoje? 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Większy Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, większość informacji została już przekazana 
przez pana kapitana. Niemniej jednak odniosę się do działalności naszych 3 pochodzić straży 
Pożarnych, są one funkcjonują w Będzinie w Dobrzycy i w Mścicach wszystkie jednostki 
opierają swoją działalność na podstawie ustawy z adresem, 4 sierpnia 1991 roku o ochronie 
przeciwpożarowej 7 kwietnia 89 o prawo do leczenia oraz nowej ustawy, która wyszła 
17 grudnia o ochotniczych strażach pożarnych wszystkie. 
ochotnicze straże pożarne są twarzami schowanymi w krajowym rejestrze sądowym. 
Wszystkie 3 straże, które działają na gminie Będzino, są włączone w struktury krajowego 
systemu ratowniczo gaśniczego, jednym z najważniejszych wezwań jest możliwość 
dysponowania zrzeszony OSP do zdarzeń 
nie tylko z gminy, ale również poza gminą, jak również poza terenem powiatu w przypadku 
gminy Będzino zdarza się to bardzo często ze względu na wzmożony ruch turystyczny, 
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zwłaszcza w okresie wakacyjnym jednostki są często wysyłane do zdarzeń poza teren gminy 
Będzino. 
2021 roku przedstawia kilka takich przykładów jednostki biorą udział w zdarzeniach na terenie 
Koszalina w 2021 roku brał udział bardziej skomplikowane zdarzenia, należy przede wszystkim 
pożar budynku wkroczeniem na ulicy lnianej, wypełniony też strojami śmiertelny wypadek na 
trasie S6 w Borkowicach jedna osoba zginęła oraz hotelu Atlantic wyciągnięcie 6 600 
kilogramowego zwierzęcia z wody z żwirowni, oddalonego o 50 m zwierzę przeżyło. 
Zabezpieczenie planu filmowego i udział w realizacji efektów specjalnych przy produkcji filmu, 
Fucking Bornholm i usuwanie skutków powodzi w Koszalinie. W związku z gwałtownymi 
opadami deszczu rozszczelnienie instalacji gazowej w samochodzie osobowym na stacji paliw 
oraz podczas kierownik działu prezydium młyny Stoisław opisane zdarzenia świadczą, jak 
został zużyte siły, jak jest doświadczenie zaangażowanie poświęcenie naszych strażaków, dla 
zapewnienia bezpieczeństwa nie tylko gminy Będzino, jak również całego powiatu. I za to 
trzeba im złożyć serdeczne podziękowania. 
W tabelkach które miałam oni radni otrzyma otrzymaliście, to wszystkie wyjazdy które 
przedstawił pan kapitan, nie będę powtarzał, by, żeby nie przedłużać czasu. 
Wydatki związane funkcjonowaniem OSP. 
2 21 były podpisane szereg umów na dotacje celowe na funkcjonowanie ochotniczej straży 
Pożarnych na wydatki bieżące. Pociech np Dobrzyca 33 133 Będzino 46 130 Mścice 49 343 
również 
OSP Mścice otrzymała dotację celową na rozbudowę remizy w kwocie 144 000. 
Również OSP Dobrzyca na wydatki bieżące poczet 9480 zł 6000 2500zl OSP Mścice 5000 
wypłacono ekwiwalent dla 2 21 to jest ekwiwalent który był wypłacony do końca roku. Nie 
mówię o wypłaconym ekwiwalencie który był na 2 21 a był wypłacony w 2 22 to jest kwota 
106 412 zł. 
Zabezpieczenie OSP paliwo w kwocie 41 438 33 zł badania lekarskie 4569 zł jagody pojazdów i 
sprzętów 16 275 32 zł i ubezpieczenia pojazdów w kwocie 8320 zł. 
Lektury przeczytają przez OSP 2 22 dalsze prace na poprawę warunków, chciano ratownicy 
OSP Będzino Mścice orzekł w wielu ludowych remiz i pozyskanie nowego samochodu 
specjalnego dla OSP Mścice wezwania przed jednostkami czyli pożary wypadki transportowe i 
usuwanie skutków gotowych zjawisk atmosferyczny, który nadal często ostatnim okresie na 
początku roku się zdarzały i gdzie nasze ochotnicze straże pożarne brały często udział z bardzo 
pozytywnym skutkiem. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję proszę o pytania. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję Otóż panie Janie rozumiem współpracuje z tymi 3 jednostkami. Czy zna pan 
personalnie zarządy tych jednostek? Jeszcze raz przepraszam, nie zna pan personalnie zarządy 
tych jednostek i prezesa, kto jest tak tam nie było tak jak i zmian zawirowań. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
W OSP Mścice? 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Czy coś się tam działo rozumiem proszę ponad 300 000 zł na rozbudowę 200 000 na nowe 
auto dla to jest w budżecie jest w budżecie dla jednostki w Będzinie, to na pewno zostanie to 
zostanie zrealizowane. 
Bywało w historii tak że były przeznaczone kwoty na właśnie na tę jednostkę one gdzieś w 
między czasie ginęły do końca roku.  

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Skoro są w budżecie to jak mogą zginąć?  
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Tomasz Baczyński (Radny)  
No w historii tak bywało jeszcze pana nie było u nas i nie mówię, że pan. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Nie sądzę, żeby zginęły.  

Tomasz Baczyński (Radny)  
Jednostka nie otrzymała tak. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Żeby otrzymać musi nawet wystąpić tak z wnioskiem.  

Tomasz Baczyński (Radny)  
Rozumiem jeszcze 1 sprawa znaczy no już nie pytanie, tylko chciałem panu podziękować, że 
tak pięknie pan mówi o strażakach o ich pracy, że no ale nie samym dziękuję, że człowiek, 
który chciał tylko wspomnieć, że pan wójt pan staraliście się obniżyć stawki w tym roku za 
ekwiwalent na co nie pozwoliliśmy. Także ja również chciałem podziękować strażakom panom 
policjantom za to, że są, że chronią bronią dziękuję. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Bardzo, dziękuję. Proszę, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 
Jeśli mogę mam takie pytanie bardzo prosił o wyjaśnienie tego. Nie wiem, czy pan wyjaśni 
teraz ale umowa nr 12 OSP Mścice, dotacja celowa dla OSP Mścice wkład własny kwota 
5000 zł, to środki, które w budżecie przyjęliśmy jako zmiany w budżecie i przekazanie dla OSP 
w Mścicach na projekt odnowy placu zabaw Mścice jakie środki miało OSP z jakiegoś 
programu, który tam gdzieś konkurs wygrali. Natomiast chodziło o dofinansowanie tymi 5 
tysiącami na dzień dzisiejszy plac zabaw został rozebrany, wymieniono ogrodzenie na który 
zawalił się później regulamin placu zabaw, połamał jedno przęsło i nic poza tym do dnia 
dzisiejszego nie zrobiono i chciałbym otrzymać informacje, jakie dalsze losy tego placu zabaw 
w Mścicach który został rozebrany?  
i rozliczenie tych 5000, które przeznaczyliśmy na ten remont 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Rozliczenie dotacji jest jest w pionie głównego wykonawcy w księgowości można przyjść 
zobaczyć, ale oczywiście informacje udzielę dla pana przewodniczącego. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Panie Janie ja wiem, gdzie można przyjść i co się dowiedziałem, że kontrola informacji pani 
powie, wszystkiego można dowiedzieć natomiast pana proszę o tą informację. Dziękuję za 
zgodę. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Staram się spełnić pana prośbę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Proszę już kto jeszcze chciałby zabrać głos. 
Jeśli nie ma ja chciałbym też podziękować zarówno policji za tą czujność i dbania o 
bezpieczeństwo jak i dla strażaków zarówno z Państwowej straży pożarnej, jaki Ochotniczych 
straży Pożarnych. Proszę te podziękowania przekazać panu komendantowi, PDW i ostatnio 
uchwaliliśmy, bo tutaj pan podkreślił, że tak szanuję strażaków, a ekwiwalent bardzo był 
zaniżony przez pana wójta w związku z tym podjęliśmy, tą uchwałę i ten temat został 
zamknięty na miarę tej średniej tej tej wyższej w Polsce, dla tylko wyłącznie z szacunku do ich 
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pracy i ryzyka, jakie podejmują podczas tych swoich działań.  
Dziękuję bardzo, kończymy kończymy punkt ład porządek i bezpieczeństwo i przechodzimy do 
pkt 5 podjęcie uchwał. 
Proszę państwa jest prośba żeby zrobić przerwę 10 minut proszę.  
Pani Magdo czy, możemy zaczynać? 
Proszę państwa, wznawiamy obrady sesji po przerwie pkt 5 podjęcie uchwał. Mamy tutaj 5 
projektów uchwał. 
Pierwszy projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność wójta. Proszę, aby 
przedstawił tą uchwały. Pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Wiceprzewodniczący )  
Uchwała Rady Gminy w Będzinie w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność wójta gminy 
Będzino na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym Dz.U. z dnia z 2022 roku poz. 559 550, więc 80 0,3 5 1079 w związku z art. 229 
punk projekt ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku kodeks postępowania administracyjnego 
Dz.U. z 2021 roku poz. 735 poz. 1481 1 poz. 2052 Rada Gminy w Będzinie uchwala, co 
następuje, następuje § 1 o rozpatrzeniu skargi złożonej przez panią x w zakresie 
prawidłowości przygotowania wniosku przez wójta gminy Będzino do konkursu grantowego 
cyfrowa gmina wsparcie dzieci rodzin popegeerowskich w rozwoju cyfrowym granty 
popegeerowskie oś piąta rozwój cyfrowy jednostki jednostki samorządu terytorialnego ta 
terytorialnego oraz wzmocnienie cyfrowej odporności na zagrożenia działanie 5.1 rozwój 
cyfrowy oraz wzmocnienie cyfrowej odporności na zagrożenia program operacyjny Polska 
cyfrowa na lata 2014 2020 po zapoznaniu się ze stanowiskiem komisji skarg wniosków petycji 
uznaje się skargę za zasadną w czyn określony w uzasadnieniu do niniejszej uchwały § 2 
uchwał § 2 wykonanie uchwały powierza się przewodniczącemu Rady Gminy w Będzinie, 
zobowiązując go do przesłania skarżącym niniejszej uchwały wraz z uzasadnieniem § 3 
uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
A ja tutaj bardzo bym prosił oraz przewodniczącą komisji skarg wniosków panią Krystynę 
Najdzion o przedstawienie krótkiego protokółu z posiedzenia komisji w tej sprawie.  

Krystyna Najdzion (Radna)  
Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący komisji skarg wniosków petycji, wybrała się w dniu 
2 maja. 
Po zapoznaniu się z protokołem kontroli doraźnej nieprzewidzianej w rocznym planie pracy 
komisji rewizyjnej w zakresie prawidłowości przygotowania wniosku bez wójta gminy Będzino 
do konkursu grantowego cyfrowa gmina wsparcie dzieci z rodzin gejowskich z rozwoju 
cyfrowym rozwoju cyfrowym oś 5 rozwój cyfrowy jednostka samorządu terytorialnego oraz 
wzmocnienie cyfrowej odporności na zagrożenia działanie 5.1 rozwój cyfrowy jednostki 
samorządu terytorialnego oraz wzmocnienie cyfrowej odporności na zagrożenia programu 
operacyjna Polska cyfrowa na lata 2014 2020 uznaje, iż złożona skarga przez matkę dziecka 
nie zakwalifikowanego do konkursu grantowego jest w pełni zasadna program skierowany był 
do rodzin, których przodkowie zatrudnieni byli w państwowych przedsiębiorstwa gospodarki 
rolnej, matka skarżącej w takim gospodarstwie pracowała w pierś rządząca oraz matka 
mieszkały mieszkają w miejscowości, w której niegdyś funkcjonował zlikwidowany PGR, biorąc 
pod uwagę słowa ministra Pawła Szefernakera powtarzane niemalże w każdym wywiadzie 
prasowym wszyscy którzy udokumentują, że dzieci pochodzące z rodzin, byłych pracowników 
PGR otrzymają komputery, że zależy nam, aby program trafił do tych, którzy realnie ucierpieli 
na transformacji, a w przypadku osoby skarżącej tak rzeczywiście jest ich członkowie komisji 
skarg wniosków petycji wnioskują do Rady Gminy o przesłanie kompletu, gromadzą o 
przesłanie kompletu zgromadzonej dokumentacji do operatora programu centrum projektów 
Polska cyfrowa w celu wyciągnięcia ewentualnych konsekwencji w stosunku do wójta gminy 
Będzino, podpisy. Przewodnicząca Krystyna Najdzion członek Lucyna Parol i członek pani 
Diana Kret. Dziękuję bardzo. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję bardzo. Proszę aby pan wiceprzewodniczący przedstawi teraz uzasadnienie do 
uchwały, którą podejmujemy. 

Andrzej Jóźwiak (Wiceprzewodniczący )  
Proszę państwa, uzasadnienie do niniejszej uchwały w dniu 6 kwietnia 2022 roku do Rady 
Gminy w Będzinie została złożona skarga skarga przez matkę dziecka nie zakwalifikowanego 
do konkursu grantowego, cyfrowa gmina wsparcie dzieci rodzin popegeerowskich rozwoju 
cyfrowym granty po PGR oś piąta rozwój cyfrowy oraz wzmocnienie cyfrowej odporności na 
zagrożenie działanie 5.1 rozwój cyfrowy oraz wzmocnienie cyfrowej odporności na zagrożenia 
program operacyjny Polska cyfrowa na lata 2014 2020 skarga dotyczyła nieprawidłowej 
kwalifikacji dziecka w oparciu o wytyczne programu regulamin konkursu grantowego. Skarga 
była przedmiotem analiz komisji skarg wniosków petycji w trakcie rozpatrywania skargi. 
Komisja zwróciła się do przewodniczącego Rady Gminy w sprawie przeprowadzenia kontroli 
przed komisją rewizyjną Rady Gminy w zakresie weryfikacji zapisów programowych 
programowej konkursu grantowego w odniesieniu do pisma skarżącej Rada Gminy w Będzinie 
podczas 55 sesji Rady Gminy w dniu 25 kwietnia 2022 roku podjęła uchwałę w sprawie 
przeprowadzenia kontroli doraźnej nieprzewidzianej w rocznej rocznym planie pracy komisji 
rewizyjnej w zakresie prawidłowości przygotowania wniosku oraz przez wójta gminy Będzino 
do konkursu grantowego grantowego cyfrowa gmina wsparcie dzieci z rodzin po PGR-skich w 
rozwoju cyfrowej granty po PGR oś piąta rozwój cyfrowy oraz wzmocnienie cyfrowej 
odporności na zagrożenia działanie piąte krok 1 rozwój cyfrowy oraz umocnienie cyfrowej 
odporności na zagrożenia. Program operacyjny Polska cyfrowa na lata 2 14 2 20 
przewodnicząca komisji skarg wniosków i petycji w dniu 4 maja 2022 roku poinformowała 
skarżącą o wyznaczeniu nowego nowego o wyznaczeniu nowego terminu terminu załatwienia 
sprawy do dnia 30 czerwca 2022 roku. 
Komisja rewizyjna w dniu 6 maja 2022 roku przeprowadziła kontrolę zgodnie z podjętą 
uchwałą Rady Gminy w dniu 13 maja 2022 roku. Komisja rewizyjna przedstawiła na sesji na 
50 przedstawiła na pięćdziesiątej szóstej sesji Rady Gminy, protokół pokontrolny, w którym 
stwierdzono, że po przeanalizowaniu dokumentacji wyjaśnień i odpowiedzi wójta gminy gminy 
Będzino dokumentacja przedłożona przez ska przez skarżącą powinna zostać zakwalifikowana 
do konkursu grantowego cyfrowa gmina parcie dzieci rodzin zrodził po PGR-skich w rozwoju 
cyfrowym granty popegeer oś piąta rozwój cyfrowy oraz wzmocnienia cyfrowej odporności na 
zagrożenia. 
Działanie piąte 5.1 rozwój cyfrowy oraz wzmocnienie cyfrowej odporności na zagrożenia 
program plan operacyjny Polska wyprawa na lata 2 14 2 20, ponieważ osoba wnioskująca 
spełniała wymogi formalne wyżej wymienionego konkursu po przeanalizowaniu powyższego 
stanu komisja skarg wniosków petycji uznaje, iż złożona skarga przez matkę dziecka dziecka 
niezakwalifikowanego do konkursu grantowego cyfrowa gmina wsparcie dzieci rodzin 
popegeerowskich rozwoju cyfrowym granty, po PGR oś piąta rozwój cyfrowy oraz wzmocnienie 
prawej odporności na zagrożenia rozwój cyfrowa wzmocnienie cyfrowej odporności zagrożenia 
program operacyjny. Polska cyfrowa na lata 2 14 2 20 jest w pełni zasadna Rada Gminy w 
Będzinie biorąc pod uwagę powyższe uznaje skargę za zasadną program skierowany 
skierowany był do rodzin, których przodkowie zatrudnieni byli w państwowych 
gospodarstwach, gospodarki rolnej, matka skarżąca skarżącej w takim gospodarstwie 
pracowała skarżąca oraz matka mieszkali i mieszkają w miejscowości, w której niegdyś 
funkcjonowały zlikwidowane PGR. Jednocześnie Rada Gminy w Będzinie biorąc pod uwagę 
słowa ministra Pawła Szefernakera, postawa powtarzane niemalże w każdym wywiadzie 
prasowym. Wszyscy, którzy udokumentują, że dzieci pochodzą z rodzin, byłych pracowników 
PGR otrzymają komputery, że zależy nam, aby program trafił do tych, którzy realnie ucierpieli 
na transformacji, a w przypadku osoby skarżącej tak rzeczywiście jest zobowiązuje 
przewodniczącego Rady Gminy w Będzinie do przesłania kompletu zgromadzoną 
zgromadzonej dokumentacji skargi protokołu pokontrolnego, komisji rewizyjnej oraz niniejszej 
uchwały Rady Gminy, to operator operatora programu centrum projektów Polska cyfrowa w 
celu wyciągnięcia ewentualnych konsekwencji w stosunku do wójta gminy Będzino. Uczeń 
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zgodnie z dyspozycją art. 239 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku kodeks postępowania 
administracyjnego jest Dz.U. z dnia 2021 poz. 735 z późn. zm. zmianami Rada Gminy w 
Będzinie informuje, że wskutek uznania skargi w części za zasadną, jeżeli skarżący ponowi bez 
wskazania nowych okoliczności, wówczas Rada Gminy w Będzinie może podtrzymać swoje 
stanowisko zaprezentowane powyżej nanoszą odpowiednią adnotację w aktach sprawy bez 
zawiadomienia o tym skarżącego dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie tej uchwały? 
Myślę, że tutaj jest to czytelne interpretacje, tak jak słyszeliśmy, informacje, które otrzymała 
komisja rewizyjna podczas kontroli, że w miejscowości, z których wpłynęła skarga, gdzie 
zamieszkuje pani skarżąca, że w tej miejscowości nie było PGR-u. Tutaj warunek był proszę 
państwa, 1, że ktoś z rodziny pracuje pracował czy byłych pegeerach czy to dziadek czy 
rodzice, czy jak też inni potomkowie i wystarczyło, że osoba składająca wniosek jest 
mieszkańcem gminy, a nie w miejscowości, w której był PGR. Tutaj no to dziecko zostało 
skrzywdzone. Ja nie wykluczam, bo na dzień dzisiejszy myślę, że osoby, które składały wnioski 
do dnia dzisiejszego, chyba jeszcze nie otrzymały informację, bo już teraz procedura 
przetargowa przeprowadzona na tę komputery. Jeszcze nie wiedzą, kto jeszcze nie otrzymał, 
być może, że ta skala naruszeń, zwłaszcza że przedstawiono nam swego czasu informację, że 
dużo więcej wniosków było złożonych, jak zostały za za 2 jak w stosunku do tych, które 
zostały zatwierdzone. I tutaj też jest nie wiemy, co dalej nadzień dzisiejszy uważamy, że ta 
skarga jest w pełni zasadne i rusz. Ktoś jeszcze.  
Jeśli niema to zagłosujemy. 
Dziękuję głosowało 12 radnych 12 głosów za podjęciem tej uchwały. Stwierdzam, że uchwała 
została podjęta i skarga uznana za zasadną. 
Dziękuję projekt uchwały nr 2 w sprawie sprzeciwu sprzeciwu wobec zgody wójta gminy 
Będzino Mariusza Jaroszewskiego na przyłączenie sołectwa Mścice do gminy miasta Koszalin. 
Na podstawie art. 6 ust. 1 art. 18 ust. 1 ustawy z 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
dziennik urzędowy nr 2020 z 2022 roku poz. 559 poz. 1005 poz. 1070 dzielić. Uchwala się, co 
następuje Rada Gminy w Będzinie wyraża sprzeciw wobec zgody wójta gminy Będzino 
Mariusza Jaroniewskiego na przyłączenie sołectwa Mścice do gminy, miasto Koszalin 
wyrażonej poprzez podpisanie przez Mariusza Jaroniewskiego w imieniu gminy Będzino 
porozumienia z dnia 29 marca 2022 roku w sprawie zmiany granic miasta Koszalina i gminy 
Będzino jako sprzecznego z wolą większości mieszkańców sołectwa Mścice całej gminy 
Będzino, a także z uchwałą nr 52 / 312 / 22 Rady Gminy w Będzinie z dnia 17 marca 2022 
roku w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zmiany granic administracyjnych między miastem 
Koszalin gminą Będzino polegające na wyłączeniu z gminy będzie obrębu ewidencyjnego 
Mścice i włączeniu go do miasta Koszalina. 
Punkt drugi Rada Gminy w Będzinie oświadcza, że podpisane porozumienie z miastem Koszalin 
przez Mariusza Jaroniewskiego jako wójta wbrew woli większości mieszkańców rażąco godzi w 
interesy wspólnoty mieszkańców gminy Będzino, tym bardziej, że miało istotne znaczenie dla 
wojewody zachodniopomorskiego, wydającego opinię w sprawie zasadności włączenia 
sołectwa Mścice do miasta Koszalina wyrażonego w piśmie z dnia 29 kwietnia 2022 roku § 2 
uchwała podlega przekazaniu Prezesowi Rady Ministrów, ministrowi spraw wewnętrznych 
administracji prezydentowi miasta Koszalina i wójtowi gminy Będzino, wykonanie uchwały 
powierza się wójtowi gminy Będzino uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Uzasadnienie 
uchwały, analizując szczegółowo podpisane porozumienie od strony miasto Koszalin, który 
reprezentuje prezydent miasta Koszalina Piotr Jedliński, gminy Będzino, reprezentowaną przez 
wójta gminy Będzino Mariusza Jaroniewskiego, nie tylko nie możemy zaakceptować 
niniejszego porozumienia, ale zobowiązani jesteśmy do wyrażenia sprzeciwu wobec każdego z 
zaproponowanych w nim punktów podpisanie niniejszego porozumienia, wójt gminy Będzino 
nastąpiło z istotnym naruszeniem prawa, albowiem w myśl przepisów u.s.g. do zawarcia 
porozumienia Międzygminnego obligatoryjna jest zgoda Rady Gminy, Rada Gminy Będzina 
wyraziła sprzeciw wobec przyłączenia sołectwa Mścice do miasta Koszalina, stanowisko rady w 
pełni argument z pełną argumentacją zostały przedstawione w uchwale nr 52 / 312 / 22 Rady 
Gminy w Będzinie z dnia 17 marca 2022 roku w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zmiany 
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granic administracyjnych między miastem, Koszalin a gmina Będzino polegającej na 
wyłączeniu z gminy Będzino obrębu ewidencyjnego Mścice włączeniu do miasta Koszalina, 
stanowisko Rady Gminy w Będzinie jest tożsame ze stanowiskiem stanowiskiem mieszkańców 
sołectwa Mścice wyrażając sprzeciw wobec podpisanego porozumienia. Wnosimy o jego 
unieważnienie i odstąpienie od planów miasta Koszalina w zakresie włączenia w jego granice 
administracyjne sołectwa Mścice z gminy Będzino. 
Na tyle treść ruch i uzasadnienie do uchwały. Proszę, czy ktoś z państwa w tej sprawie 
chciałby zabrać głos? 
Jak tylko dopowiem proszę państwa, że w wyniku konsultacji, które były przeprowadzone 
przez całe 97% głosujących opowiedziało się przeciw przyłączeniu. Natomiast w przypadku 
Koszalina 1,2% mieszkańców wypowiedziała się za przyłączeniem szczyt. Także ta różnica jest 
globalna. Natomiast.  
Pan wojewoda, kiedy podjęliśmy uchwałę odczekał praktycznie okres okres nadzorczych 
niemalże 30 dni stwierdził, że w głosowaniu mogą brać nie tylko 
osoby posiadające prawo wyborcze, ale wszystkie osoby zamieszkujące sołectwo Mścice czyli 
nawet nowo narodzone dzieci, że jest zgodne z konstytucją, w związku z powyższym 
otrzymały powie podejmowaliśmy uchwałę dodatkową, zmieniającą poprzednią w sprawie 
konsultacji, po to, żeby mogli wszyscy zagłosować. Niemniej jednak było to na 5 dni przed 
zakończeniem konsultacji, gdyby taka interpretacja była od początku wskazana, wówczas na 
pewno liczba głosów oddanych przeciw przyłączeniu ze strony miejscowości Mścice była dużo 
większa, jako że mogłyby głosować też dzieci, uczniowie szkół przedszkoli, nawet żłobka, w 
związku z tym dla mnie to jest troszeczkę dziwne, niemniej jednak taka interpretacja z biura 
prawnego wojewody przyszła w związku z tym tak to przeprowadzaliśmy. 
Proszę jeszcze, raz pytam, czy ktoś chciałby zabrać głos? Jeśli nie to. 

Lucyna Parol (Radna)  
Przez, jaką chciałam dodać. Tu państwo jeszcze, że dla wojewody w tym uzasadnieniu 
najważniejsze było, że została podjęta formalnie prawnie. Ta uchwała Rady Miasta, także 
wszystko z dokumentów było okej. No, jakby taką najważniejszą rzeczą to jest porozumienie, 
które podpisał wójt. Ja się tu bardzo dziwię, że wójt wbrew radzie wbrew mieszkańców 
podpisuje. Rozumiem, gdyby to była prywatna własność wójta, nic nie mamy do tego prawda, 
ale to jest gmina jest nasza masz mała ojczyzna, to nie jest własność tylko pana wójta, jak 
ostatnio widzicie państwo, że praktycznie zawładnął wszystkim, bo to są co mnie bardzo 
bulwersuje, to nawet sale narad przebudował na 2 na 2 pomieszczenia sala narad historia tej 
gminy, to są kabla radnych, to jest związane tam było z życiem rady z życiem gminy na dzień 
dzisiejszy zostało to przebudowane, jaka była intencja, Ano właśnie, kiedy rada podjęła w 
statucie, że wszelkie kolejne posiedzenia rady będą w Urzędzie Gminy, więc, żeby nie wpuścić 
radnych i przebudowuje sale narad. Myślę, że nie idzie to, proszę państwa w dobrym kierunku 
i mieszkańcy Mścic są bardzo zbulwersowani. Myślę, że nie tylko powinni być, ale pozostała 
część gminy bo proszę państwa na teraz 20% że tak powiem ludności, która z Mścic, ma 
przejść do Koszalina. Natomiast 12 lat temu 10% mieszkańców zabrano tym razem też 30% 
gminy Będzino. Powinniście państwo się nad tym zastanowić, w jakim to idzie kierunku i do 
czego to może doprowadzić, bo wg mnie to niestety do rozbioru gminy i nie ma tu się z czego 
cieszyć. I to jak państwo mówicie, że nie obchodzą placówki nie obchodzi Mścice, bo to są 
placówki w Mścicach, nie, to są placówki dla całej gminy, żłobek, przedszkole Mścice i na dzień 
dzisiejszy 200 dzieci jest wykluczonych społecznie, będzie wykluczonych społecznie, a co to 
znaczy, niestety to nie będzie i obwód sąsiednich sołectw do Mścic, tak tylko będą tworzone 
nowe obwody szkolne, no i dzieci będą wg pana wójta miały możliwość dojeżdżania do innych 
placówek. Natomiast, jeżeli będą chciały chodzić do Mścic, rodzice muszą to realizować we 
własnym zakresie, więc chyba proszę państwa coś jest nie tak, jeżeli gmina buduje jedyny 
żłobek, jest 32 miejsca i oddaje, jaki majątek dla Koszalina, no właśnie tylko to jest tak, 
proszę państwa, jak to się nie wkłada serca i ktoś nie wkłada własnych pieniędzy, to tak lekką 
ręką to się wszystko przekazuje, więc tu mam propozycję, jak pan wójt tak się martwi o 
Koszalin i o jego majątek to ma swój o swój własny może przekazać takim podpisem. 
Natomiast na pewno nie naszego bo tu jest wszystkich praca. 
Jeśli niektórzy też mieszkam 50 lat 32 lata pracy w samorządzie, patrząc na to, co dzisiaj się 
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dzieje. Uważam, że to takie lata zmarnowane, że ktoś jakby nie docenia pracy tych ludzi tutaj 
wkładu to co zostało zrobione. 
I to, co proszę państwa, jeszcze bardzo odpowiem nurtuje i bulwersuje to jest takie właśnie 
napuszczanie tak w Koszalinie rozmawiam z osobami, które no, jakby też trochę 
zainteresowany tym łączeniem Mścic z Koszalinem i pytają mnie, czy to prawda, że to 
wszystko było robione tylko w Mścicach? 
Może być tak, proszę państwa nad tymi wszystkimi inwestycjami zastanowić i może być tak 
część uwag do ręki zeszyt i tak sprawdzić po wszystkich sołectwach, co zostało zrobione, w 
jaki sposób został zrobiony, bo na pewno proszę państwa szkoły 2 w Mścicach gdzie 400 dzieci 
chodziły do szkoły, szkoła była na nas 100 dzieci, to trudno szkoły by budować, gdzie w 
Uliszkach, pytam, gdzie w Strzeżenicy? 
Panie sołtyski, które tak otrzymały dużo zmienia skład na drogę właśnie, gdzie też ze środków 
covidowych, które przyszły rada była za tym, żeby zrobić i w Strzeżenicy oczyszczalnie, tak 
więc tak bardzo kibicuje, pani ze Strzeżenicy gdzie 650 000 zostało, jak mówimy wyrzucone w 
błoto bo przed inwestycją kanalizacji. Tak i dzisiaj tak bardzo kibicuje, ale przecież te 
pieniądze 650 000. Proszę państwa są mieszkańców to są podatników to nie są z żadnych 
środków zewnętrznych to państwo płaciliście podatki i te pieniądze z tych podatków zostały 
wrzucone w błoto po, kiedy będzie robiona kanalizacja, niestety ta droga zostanie zniszczona. 
I to mam tak jeszcze kamyczek do ogródka dla pani sołtys ze Strzeżenicy pani prezes likwiduje 
działalność gresu i w Strzeżenicy jest mała świetlica wiejska przy świetlicy, sklep gesu pani 
prezes, chciała bezpłatnie przekazać ten budynek, budynek jako dla Urzędu Gminy, natomiast 
chodziło tylko regulacje ziemi, która pod tym budynkiem, ponieważ tam jakaś współwłasność, 
o tym się nie zainteresowała, żeby powiększyć świetlice dla mieszkańców Strzeżenic, ale tu, 
gdzie pieniądze dostaje za darmo, no to oczywiście biega się do redaktorów, tak redaktorzy 
też są właśnie nie wiem nie, myślę, że też nie myślą, bo jednostronnie przedstawiają wszystko 
sprawy. Uważam, że tak nie powinno być zawsze mnie powinny być możliwość wypowiedzenia 
się obie strony właśnie wypisują, no rzeczy, które niestety, ale nie są do przyjęcia w prasie, o 
co chodzi o sensację? 
Także proszę państwa i myślę, że ta uchwała, która została przygotowana, jest jak najbardziej 
zasadna jak najbardziej zasadna, bo tak proszę państwa nie może być. 
Nie może być że 1 człowiek rozbija całą gminę i jak ja to mówię sprzedaje tak prawie 2000 
ludzi wypowiada się w imieniu tych ludzi? Przecież nam konstytucja gwarantuje, że my 
możemy wybrać sobie miejsce zamieszkania na terenie Polski i wybraliśmy Mścice i my 
jesteśmy w gminie Będzino, proszę państwa. Ja mam tu przy sobie państwa odnośnie tych 
szkoły szkoły w Mścicach tak to bardzo jestem zbuntowana. Proszę tu jest historia naszej 
szkoły w Mścicach to już 60 lat szkoły opisana w tej książce, więc szkoła ma 76 lat to jest 
tradycja to jest historia. Nie widziałam tu nic, co było związane z Koszalinem. I my dzisiaj to 
mamy oddać? 
Chyba coś proszę państwa jest nie tak, ja myślę, że uchwała jest zasadna i bardzo proszę 
państwa, żebyśmy w 100% to za uchwałą zagłosowali. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję dla wracając do o tym, o czym pani wspomniała dotyczący sali konferencyjnej. Jak 
państwo wiecie, ustawiliśmy uchwaliliśmy nowy statut gminy Będzino, gdzie sesje mają się 
odbywać Urzędzie Gminy. No i tego lepiej chyba nie wymyślił świętej pamięci Bareja bo pan 
wójt dzień przed uprawomocnieniem się tejże uchwały i dzieli sale ścianą działową po to, żeby 
sesje Rady Gminy się nie odbywały w Urzędzie Gminy. Traktował zawsze Urząd Gminy jako 
prywatny folwark, gdzie robił wszelkie spotkania zarówno z dyrektorami jednostek sołtysami, 
natomiast Rady Gminy nie wpuszczą, czego przykładem było chociażby ostatnie posiedzenie 
komisji rewizyjnej, zlecone przez Radę Gminy, gdzie nie chciał udostępnić pomieszczeń urzędu 
celem przeprowadzenia kontroli, tylko skierował, że on przygotował szale komputerową w 
czytelni w bibliotece w Będzinie. 
Komisja też wówczas zawezwała policję w tej sprawie jest sporządzona. Również notatka.  
Proszę, kto jeszcze by chciał tutaj zabrać głos, jeśli niema to przystępujemy do głosowania 
nad uchwałą w sprawie sprzeciwu wobec zgody wójta gminy, będzie Mariusza Jaroszewskiego 
na przyłączenie sołectwa Mścice do gminy. Miasto Koszalin proszę zagłosować kto jest za. 
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Dziękuję bardzo, głosowało 12 radnych 12 radnych za podjęcie uchwały. Stwierdzam, że 
uchwała została podjęta. 
Projekt uchwały nr 3 w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej. Witam panią 
kierownik, Gminnego ośrodka pomocy społecznej panią Martę Jasińską oraz jest z panią Anną 
Osman, proszę bardzo, o przedstawienie tejże uchwały i 
oceny zasobów. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Witam państwa, Szanowni Państwo, radni. Panie Przewodniczący, na dzisiejszej sesji 
chciałabym przedstawić projekt uchwały w sprawie przyjęcia osób z oceny zasobów pomocy 
społecznej, które przygotowano w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej 
demograficznej, stanowiącej załącznik do uchwały ocena zasobów pomocy społecznej jest 
wraz z rekomendacjami jest podstawą do planowania budżetu na rok następny ocene zasobów 
społecznej realizuje się robi się w centralnej aplikacji statystycznej na podstawie danych 
zawartych w sepi systemie opieka z informacji dotyczących planu budżetowego. Państwo 
otrzymali myślę, że każdy z was, jakby tą ocenę tych stron jest tam około 70. Ja nie będę jak 
też odnosić do całości, postaram się, jakby streścić to, co jest istotne to, co jest ważne w 
większości tabeli widzicie państwo, że jest rok 2020, który był wygenerowany z poprzednich 
lat. Ja na rok 2020 nie miałam wpływu, nie można tego żaden sposób edytować miałam 
wpływ po części na rok 2021 ten, który był poprzedni. I też mamy prognozę na rok, który jest 
obecny oceny zasobów pomocy społecznej. Na pewno państwo zauważyliście, że budżet, 
którym dysponuje ośrodek pomocy społecznej, maleje jest to spowodowane tym, że odchodzi 
od nas 500 plus świadczenie wychowawcza, które realizowaliśmy do kwietnia. Oczywiście też 
te świadczenia te wnioski, które są jeszcze gdzieś tam rozpatrzona albo w koordynacji w 
Szczecinie. Na my będziemy realizować. Natomiast te działania przeszło już pod Zakład 
Ubezpieczeń Społecznych, dodatkowo nam za to doszło dodatek osłonowy w tym roku, więc 
tak naprawdę i pomoc dla uchodźców. Natomiast ciężko jest tak naprawdę proszę państwa 
prognozować cokolwiek na rok następny na rok obecny, ponieważ sami państwo widzimy, że 
nie wiemy, co jest w stanie przyjąć dany rok, poprzedni myśmy covid też nikt tego nie 
przewidział w tym roku wojna na Ukrainie też tego nikt nie przewidział, ile będzie mieli 
uchodźców, jakie będą potrzeby. Myślę sobie, że pomoc społeczna cały czas ewoluuje cały 
czas są przemiany cały czas się zmienia z pewnością pomoc społeczna na dzień dzisiejszy jest 
zupełnie inna niż ta, która była 5 lat temu. Mamy ośrodki wsparcia dziennego mieszkania 
chronione. Mamy więc, jakby tutaj działań, które realizujemy. Natomiast co pewnie państwo 
zauważyli, że spada ilość podopiecznych na chwilę obecną w roku 2021 było 191 osób 
objętych pomocą, jeśli chodzi o zasiłki celowe zasiłki okresowe zasiłki, stałe mieszkanie 
chronione czy placówki wsparcia dziennego. Nadal kluczowym problemem na terenie naszej 
gminy jest ubóstwo i bezrobocie, chociaż z uwagi na to, że kadencja jest spadkowa do 
wniosków o liczbie osób ubiegających się o pomoc społeczną i jest to też podyktowana 
standardem życia ludzi. W mojej ocenie tutaj z tego, co co wynika to jest standard osób na 
naszej gminie, a na pewno polepszy się w odniesieniu do ubiegłych lat. To też jest 
podyktowane tym, że rodziny otrzymują świat, otrzymywały nad otrzyma świadczenie 500, 
plus, że nasza gmina też się rozwija jest więcej miejsc pracy. Oczywiście w dobie covid, był 
lekki spadek, jakby tu był wzrost tego bezrobocia ubóstwa. Natomiast powoli myślę, że 
pozytywnie mówiąc, wychodzimy z tego i tych osób jest coraz mniej. Mam nadzieję, że w tym 
roku już będziemy mieli większe możliwości, żeby skupić się na pracy socjalnej, gdzie też 
mamy jakby tendencję wzrostową i w tym kierunku będziemy szli będziemy rozwijać nasze 
działania i docelowo w następnym roku myślę, że już będzie dużo więcej takich działań, które 
nie będą się opierały na pomocy finansowej, natomiast na wsparciu na usamodzielnieniu 
aktywizacji naszej społeczności lokalnej, bo nie będzie także nagle pomocy społecznej nie 
będzie osób, które będą korzystały pomoc społeczna. Myślę, że jest dużo tak by fundamentem 
na naszej gminie ważną instytucją ważnym wsparciem dla osób w różnym wieku w różnej 
sytuacji życiowej zarówno jeśli chodzi o placówki wsparcia dziennego dla osób starszych, które 
są często wykluczone samotne. Jak i dla osób, które wymagają usług opiekuńczych czy DPS-u 
czy środowiskowego domu Samopomocy, do którego kierował kierujemy czy mieszkania 
chronionego, a więc myślę, żeby tą strona tutaj też będziemy szli, będziemy kłaść nacisk na 
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aktywizację na wspieranie rodzin w problemach opiekuńczo-wychowawczych. Myślę, że z 
uwagi na to właśnie, że spada ilość osób, które korzystają z pomocy finansowej, będziemy 
mogli poświęcić się bardziej tutaj w kierunku pracy socjalnej, budżet, który to, jakby jest 
planowany na ten rok zakładamy, że będzie około 6/7 000 000 uwagi na to, że w ubiegłym 
roku ponad 8 000 000 zajmowało świadczenie, stanowiło świadczenie wychowawcze, czyli 
500, plus, które od nas odchodzi. Natomiast na chwilę obecną nie wiemy, w którym kierunku 
będzie szła pomoc dla osób z Ukrainy, na chwilę obecną są u nas dożywianie dzieci, 
wypłacamy świadczenie jednorazowe 300, plus są też inne formy pomocy dla osób w trudnej 
sytuacji dla uchodźców. Mamy realizujemy też dodatek osłonowy, który też, jakby od tego 
roku jest nowym działaniem przewidzianym w ubiegłym roku. Myślę, że tak naprawdę dużo 
informacji było też zawartych w sprawozdaniu z działalności Gminnego ośrodka pomocy 
społecznej, które było przedstawiane na sesji kwietniowej. Jeśli państwo mają jeszcze jakieś 
tutaj uwagi, czy pytania. To proszę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję proszę Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję bardzo, otóż pani kierownik, wg mnie.  
W ocenie zasobów pomocy społecznej już w pierwszej tabelce jest błąd. 
Nie zaznaczyła pani mężczyzn w wieku 60 - 64 lata. Ja znam kilka osób, przynajmniej kilka 
m.in. pan przewodniczący jest takim przykładem jest mieszkańcem naszej gminy. W właśnie 
wg stanu 31.12. 21 mieścił się tutaj między.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Żyje jeszcze, żyje. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
W czwartym rokiem żyję.  

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Panie Panie, Radny, ja akurat tych danych nie wpisywałam, to były odbierane z innego 
systemu TAS podbiera z SEPII różnych innych programów, więc część jest z automatu innych 
sprawozdań odbierana. Część ja wpisuje np. plany budżetowe, tak więc to nie jest tak, że 
wszystko tutaj jakby wpisywałam to nie jest na zasadzie takim jak sprawozdanie od początku 
do końca wszystko Pisza, tak samo jak powiedziałem, że za rok. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Przepraszam, że wejdę słowo, ale tutaj jasno wyraźnie napisane autorzy Marta Jasińska nic 
więcej. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Autorem całości. Jestem ja, ponieważ w centralnej aplikacji statystycznej w kwietniu zawsze 
pojawi się sprawozdanie, są podpunkty, które są zaciągane z innych systemów, czyli z innych 
informacji i część rzeczy, które są możliwe do wpisania, wpisuje ja to nie jest tak, że te 
wszystkie wykresy, które państwo widzicie, to ja ręcznie sobie gdzieś pisała mnie one z 
automatu po wygenerowaniu się pojawiają po zaciąganiu pewnych danych z innych instytucji 
tak z innych aplikacji, a więc część jest także i faktycznie wpisywałam. I część jak na samym 
początku powiedziałam została informacja podbierana. No, więc faktycznie no z jakiegoś 
powodu mógł powstać tutaj jakby błąd, na który jak wpływ nie miałam, bo ja pewnych rzeczy, 
które są zaciągane z innych sprawozdań, nie mam wpływu i nie mogę edytować. Tak samo w 
roku 2020 np. też nie jestem w stanie edytować, a też np. już widziałam zaraz państwu 
powiem. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Proszę pani ja to tłumaczenie, czy niemożna było spytać w urzędzie stanu cywilnego, ile mamy 
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takich osób. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Ale to podbiera całe sprawozdania z innych instytucji. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Proszę pani podbiera, kto to wymyślił, człowiek?  

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Ale to nie ja wymyśliłam. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Ale człowiek to wymyślił tak, czyli człowiek może wprowadzić też zmiany, no ręcznie by pani 
wpisała, widząc, że jest pewien brak. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Panie Przewodniczący, właśnie o tym mówię, że jeśli ktoś pociął, jeśli Centralna aplikacja 
statystyczna pociąga sprawozdanie z innego programu, to z automatu ona jest nieedytowalna i 
nie mam wpływu na to oczywiście mogą sobie tam długopisikiem pomazać, przekreślać 
podpisywać 2 swoje dane albo załączyć inny załącznik. Natomiast tak samo jak tutaj państwo 
widzicie 2020 rok, poprzedni kierownik wpisywał dane. Ja też nie jestem w stanie tego 
edytować, a też też gdzieś tam była tam jakieś drobne błędy które były, na które no nie 
miałam wpływu na to, żeby w tej po prostu tego zmienić. Ja rozumiem, że ciężko państwo 
sobie na ten moment teraz wyobrazić, jak to wygląda tak, ale to nie jest tak jak otwieram 
sobie WORDa i pisze po kolei sprawozdanie, tylko to jest w centralnej aplikacji statystycznej, 
tam, gdzie są wszelkiego rodzaju sprawozdania, które się wpisuje też jest potem do SEPII 
dostęp do opieki i na podstawie tych danych, które są zawarte, to generuje pewne pewne 
tutaj rzeczy. 

Adam Gołębiewski (Radny)  
Można pani przy tych można. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Pan Baczyński już chciał bardzo. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję już. 
Pani kierownik, ja nie wiem, teraz my mamy głosować, jeżeli Pani jako autor nawet nie wie, co 
tam jest zapisane w tej pani ocenie? 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Mogę poprosić jeszcze raz bo nie usłyszałam. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Nie nie za bardzo rozumiem, co mamy głosować przy tym projekcie uchwały jest biorąc pod 
uwagę, że to, jako że to, że nawet pani jako autor nie wie do końca, czy tam jest prawda 
bardzo. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Ale przepraszam bardzo to nie jest kwestia, czy jako autor wiem, czy to jest prawda czy nie 
jest prawda bo na pewne rzeczy, jakby to nie mam wpływu, które zostały podebrane, 
natomiast to, co jest z pomocy społecznej, zostało podebrane, to państwo widzą, jaki jest rok 
oceny, jaki był rok poprzedni, jaka jest po prostu tutaj prognoza. To są te rzeczy, które były 
czy jakiś większości omawiane już podczas sprawozdania z działalności GOPSu, więc myślę 
tutaj jakby nic nie jest jakąś tam nowością dla państwa. Ja potem po prostu też przykład, jak 
to jak to wygląda na stronie 40 macie państwo tabelkę i na samym końcu mają państwo 
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wspieranie rodziny i pieczy zastępczej. Niech państwo zobaczy na samym końcu odpłatność za 
pobyt dziecka w pieczy zastępczej złotych i tam jest rok 2020 i nagle wyszło 16 000 000. No 
my nawet takim nie gospodarujemy budżetem 16 000 000, więc zastanawiam się, skąd wyszło 
te 16 000 000. Natomiast poprzedni kierownik, który to wpisywał wpisał razem to z groszami, 
ami, czyli 87 gr powinno być to 167 598 i 87 gr w cas nie podbiera też wszystkich tych, które 
są po przecinku, potem stąd np. wychodzą jakieś tam milionowe rzeczy, które ja już za tamten 
jeszcze poprzedni rok nie jest w stanie edytować tak mogą je wyłapać, mogą tutaj sobie 
odręcznie uwzględnić, ale po prostu nie jestem w stanie. 

Adam Gołębiewski (Radny)  
Jeżeli będzie napisana nieprawda, tak jak tutaj jest pani przed chwilą przytoczyła, pani to 
powiela tą nieprawdę to i bierze pani za to odpowiedzialność, tak, bo podpisuje się pani jako 
jedyny autor tego tej publikacji jest pani za to odpowiedzialna. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Proszę państwo, za sprawozdanie są w casie to jest aplikacja, która z ministerstwa rodziny i 
polityki społecznej tak naprawdę oni są odpowiedzialni za dane, które są, pod które są, jakby 
są tutaj podciągane, pod to, ja wpisałam te dane, które są z pomocy społecznej, 
wygenerowałam to w tą całość, którą zebrała Centralna aplikacja statystyczna państwo co 
roku, jakby tą ocenę zasobów pomocy społecznej mieliście, więc myślę też to dla państwa nie 
jest nowość i myślę, że państwo jeszcze bardzo dobrze zorientowani. Jak to wygląda, no, 
chyba że się po prostu mylę na ten moment i to, co ja uwzględniłam z rok ocenę 2020 to 
samo co jest w sprawozdaniu. 

Adam Gołębiewski (Radny)  
Ale ja myślę, że to nie jest usprawiedliwienie, że jakaś ta instytucja, której pani podbiera te 
dane. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Ja nie jestem autorem centralnej obserwacji. 

Adam Gołębiewski (Radny)  
Podbiera pani te dane i wstawia i publikuje pod własnym nazwiskiem nieprawdę, to nie jest 
wina tamtej instytucje, być może tam, ale jeżeli pani widzi, że jest błąd, to nie powinna pani 
tego umieszczać, albo zrobić inną grafikę, wstawić inną grafikę tej tabelki w ogóle 
zamieszczać. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Panie Radny, pan powiedział to umieszczać tego nie umieszczałam, jeśli chodzi o tę sytuację, 
bo to podebrałam, to niech pan poczeka kilka pewnych rzeczy podbiera z automatu. Jak 
wchodzi się na centralną aplikacji statystycznej jest całe streszczenie, są kwadraciki, 
dociskamy i tą część, która mnie dotyczy. Ja wypełniam reszta jest z automatu podbierana i ja 
nie mam wpływu na to, w jaki sposób konstruuje te sprawozdania ministerstwo rodziny i 
polityki społecznej to jest ich twór, więc jeśli mają państwo zastrzeżenia to proszę najwyżej 
zwrócić się do nich, że wy się na to jakby nie zgadzacie. Ja nie mam na to wpływu. Ja staram 
się podejść rzetelnie do tych informacji, które są z mojej działki, czyli pomocy społecznej. To 
co jest istotne, to państwu przedstawiłam, natomiast też całą masę informacji było w trakcie 
sprawozdania z działalności GOPS w kwietniu. I no myślę, że to, jakby nic bardzo się po prostu 
nie zmieniło. Mamy tendencję spadkową, jeśli chodzi o budżet działań, jest coraz więcej 
różnego rodzaju, jeśli chodzi o prognozy tak naprawdę sami państwo wiecie, że ciężko się do 
tego odnieść, bo nikt z nas nie wie, co będzie następnym roku 3 lata temu nikt nie zakładał, że 
będzie covid, a w tamtym roku nikt nie zakładał, że będzie wojna na Ukrainie, więc ja teraz nie 
mam tutaj magicznej kuli. 

Adam Gołębiewski (Radny)  
Bardzo dziękuję za szczegóły w pierwszym. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Proszę pani ja mam takie pytanie infrastruktura społeczna, tabela ze strony 11 to jest 
podebrana. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Nie proszę państwa, to akurat ja pisałam 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
W związku z tym tak liczba mieszkań komunalnych w zasobie gminy 38 tak później pani pisze, 
nie było żadnego wniosku o mieszkania komunalne. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Niejako, na tak tutaj proszę państwa, akurat jeśli chodzi tutaj o tym tabelkę, to takie jak 
uzyskałam informacje telefoniczne, ale potem zweryfikowałam. I okazało się na chwilę 
obecną, że jest jest ich 47 komunalnych i jest faktycznie tutaj jest jakby tylko w tej kwestii 
inna liczba to tak. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
To jest to jest jedno z tej tabeli. Drugie w tej tabeli rubryka  
trzecia tym z wiersza pierwszego liczba mieszkań socjalnych 38 38 mieszkań socjalnych mamy 
na terenie gminy?  
O mieszkaniach socjalnych, wiem tylko w Wierzchominie po byłej szkole 
Nie znam żadnych innych mieszkań socjalnych. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Tak, tak to prawda ja sugerowałam się tylko informacją telefoniczną, którą tamten moment 
było błędnie udzielona i faktycznie potem było to zweryfikowana. Niestety już tego nie 
mogłam edytować, nanieść na tutaj tą ocenę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Proszę, panie rubryka szósta. 
Planuje pani likwidację domu seniora i klubu seniora? 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
A dlaczego planuje? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
No bo przed prognozą na 2022 mówi, że 0 takich miejsc. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
To tak teraz widzę, Panie Przewodniczący, to pewnie po prostu moje gdzieś tam zwykłe 
przeoczenie, jeśli chodzi tutaj o placówki, jak najbardziej będzie gdzieś tutaj kontynuacja, 
natomiast są to jakby no tak naprawdę drobne gdzieś tam rzeczy, które dziś poszło dzisiaj w 
otoczeniu, to sami państwo widzicie że to jest 70 stron i pierwszy raz tak naprawdę to robiłam 
nie jest to łatwe, pisanie oceny zasobów pomocy społecznej, wpisywanie danych. To jest 
bardzo duża ilość różnego rodzaju danych. Nie są to łatwe rzeczy, więc faktycznie może coś 
gdzieś umknąć dobrze, że to, jakby pan zaznaczył, ale.  
No no trzeba też po prostu proszę o jakąś tutaj wyrozumiałość, ponieważ tak, naprawdę 
pierwszy raz robiłam tą ocenę zasobów z pomocy społecznej. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dobrze w treści w punkcie tutaj trzecim na tej samej stronie ma pani zapisane, że w stosunku 
do roku 2020. 
Że w roku 2021 uzyskało 191 osób pomoc wsparcie i pomoc, natomiast dalej pisze, że również 
o 191 zmniejszyła się liczba osób w stosunku do roku poprzedniego. 
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Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Tak, bo w roku poprzednim. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Było 382 w 2020?  

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Dokładnie tak dokładnie tak było, bo była podwójna ta liczba też na to zwróciłam uwagę tak 
było. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
A mamy 401 w tabelce następnej mamy 401 to proszę państwa 191 odnosi się do liczby osób, 
która ubiegała się o zasiłki celowe o zasiłki okresowe zasiłki stałe tak te, które zgłaszały 
wnioskiem do pracowników socjalnych. Natomiast jeśli patrzymy na świadczenia 500 plus 
wszystkie inne wiadomo, że to będzie zupełnie zupełnie inne liczby, więc to są tylko do te, 
które wygenerowała system opieka na podstawie wywiadów środowiskowych. 
Dalej pisze, piszecie panie, że klub seniora. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Na której stronie? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Klub seniora w tej chwili nie 
widzę tego, ale, ale powiem, że klub seniora zaczął działać dom seniora klub seniora zaczął 
działać od dwudziestego od piętnastego bodajże maja 2021 roku. To znaczy rozmawiał. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Pod naszą działalnością, tak pod działalnością GOPSu, tak jakby w naszych strukturach odnosi 
się do tego, że od tego momentu jakby zaczął funkcjonować w naszych strukturach. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
No tego tutaj nie ma no dom seniora klub seniora działają od 2018 roku to dowiemy, 
natomiast zostały wznowione po pandemii i niemniej jednak też niezgodnie z wytycznymi 
wojewody, gdzie wojewoda nakazał uruchomienie domu klubu seniora w trybie 
natychmiastowym 15 lutego zostało to uruchomione dopiero po 3 miesiącach. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Tylko ja na to nie mam wpływu. To działanie zostało na nas nałożone w dużo późniejszym 
okresie. I jakby ja też przy państwa sam początku roku nie byłam kierownikiem, więc nie 
miałam na to jakby no wpływu. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Proszę, pani dom seniora i klub seniora przejęliśmy z dniem 1 stycznia 2021. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
I w tym momencie nie byłam kierownikiem. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Pani była, zastępcą kierownika była zastępcą kierownika. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Byłem pracownikiem socjalnym. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Było bez kierownika tak, ale pani kierowała, pani kierowała GOPSem? 
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Nie, a kto kierował obszar? 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Rafał na początku roku, pan Rafał był kierownikiem.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Ale mogła, pani to też tutaj w jakiś sposób inaczej opisać. I mam jeszcze 1 taką sprawę 
dlaczego 
ta ocena wpłynęła dopiero teraz, skoro zgodnie z ustawą powinna wpłynąć 30 kwietnia do 
30 kwietnia do rady gminy.  

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
30 kwietnia została złożona w Urzędzie Gminy, ja na tamten moment panią, która była do 
obsługi Rady Gminy, ustaliłam, że z uwagi na ilość tych uchwał, które są jest po prostu dużo, 
będzie ono w późniejszym czasie przedłożona, bo priorytetem było dla mnie sprawozdanie i 
uchwała statutu. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Gdzie pani jednak złożyć do 30 kwietnia do organu. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Organem organem jest wójt. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Powinno dążyć do wójta? 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Tak, zostało złożone. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Przedłożyć czyli pani złożyła do wójta przed 30 kwietnia. 
No dobrze, czyli w tym przypadku to wójt nie przedstawił no we właściwym czasie tej ustawy. 
Tutaj tej oceny. 
Proszę pan Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Dziękuję. Ja mam taką prośbę.  
Bo nie wiem z czego to wynika i na przyszłość bo to jest tak wprowadzenie i taką ściągą to 
jest troszeczkę małą strona pół strony jest pustej i bym miał prośbę, żeby jednak to 
powiększyć troszeczkę, bo i tak papier jest jakby marnowany i później znowu pkt 4 i to tak 
ogólnie jest taka prośba, żeby troszeczkę, bo myślę bo powiem szczerze trzeba się przyjrzeć, a 
druga drugie teraz może pytanie, kto jakby odpowiada za umieszczanie w tej centralnej 
aplikacji statystycznej tych danych, skąd te dane się biorą i dlaczego jeżeli pani, jakby znalazła 
sama zauważyła, że są błędy w pewnych kwestiach, czy jakby zostało to zgłoszone do tej 
instytucji, która nadzoruje, czyli tworzy tą aplikację i te dane tam zamiesza czy np. bo nie 
wiem, czy my mailowo czy pocztą tradycyjną powiadomić centralną aplikację statycznych 
statystyczną. Czytam ten organ, który nadzoruje albo to doprowadzi, że po prostu oni mają 
błędy bo chyba to nie jest rolą radnych, że teraz np zauważają, że coś jest nie tak to radnym 
zgłaszać do tej tego organu, który nadzoruje że są błędy. Uważam, że chyba nie. 
Ja bym prosił o odpowiedź, kto nadzoruje, komu podlega ta aplikacja. I czy jest możliwość, 
żeby pani jako kierownik zauważając te, jakby błędy wystosować jakieś pismo, żeby po prostu 
oni to poprawili. Wydaje mi się o to tutaj chodzi mówię. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
W odniesieniu tutaj do pierwszego pana pytania, oczywiście ja też popieram to, że jest mała 
czcionka, że jest, więcej strony może to było umieścić. Natomiast no niestety tam tak jest, że 
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ja nie mam wpływu na czcionkę i wygenerowanie tego, ponieważ jak państwo wcześniej 
sprawozdanie sprawozdanie było pisane w WORDzie gdzie zupełnie inny formaty zupełnie 
inaczej wyglądało. Ja też no nie jestem z tego powodu zadowolona, że to jest mikroskopijną 
czcionką, że tyle strony się gdzieś marnuje, że tak to po prostu wygląda. Oczywiście są też 
gdzieś mieliśmy zastrzeżenia. Natomiast to jest pierwszy raz, kiedy ja też robię tą ocenę też są 
gdzieś moje spostrzeżenia. Też się sama uczę tak pewnych rzeczy i też myślę, że zostaną 
wyciągnięte gdzieś tam jakieś wnioski, jakby z mojej strony i tak by państwa uwagi sugestie, 
jeśli chodzi o tej o tą sytuację. Natomiast jeśli coś zostanie już, jakby bo tutaj pan się pytał, 
skąd informacje te informacje podbiera się za cały ubiegły rok, które były wygenerowane w 
systemie, to jest m.in. od osoby, która pisze np. decyzję, ile środowisk od osób, które 
wprowadzają wywiady od osób, które pisały w tamtym roku sprawozdania w casie bo są 
półroczne są kwartalne i za osób, które w styczniu też pisały sprawozdanie, oraz sepii i z 
innych jakby gdzieś tam instytucji, które są podczepione pod to, podbieranie informacji. 
Natomiast ja to, co wpisywałam ręcznie, to dotyczyło planów budżetowych i ilości tutaj osób, 
które też były z systemu opieka podebrane. 
Natomiast tutaj jeśli chodzi, żeby zwrócić się do administratora, oczywiście ja mogę 
wystosować takie pismo do ministerstwa z uwagami które państwo tutaj sugerujecie. Myślę, 
że to nie będzie problemu. 
Ja nie jestem administratorem tej aplikacji. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Proszę, kto jeszcze, pan Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny)  
Słyszałem coś takiego, że to o jakie uchwały będą przekładane raczej decyduje pani od 
obsługi rady? 
Przed chwilą pani uzgadniała z panią od obsługi rady, że za dużo jest uchwał. Ta uchwała 
będzie wdrożona czy ten? 
Będzie przedłużony późniejszym terminie o uważam czy może przewodniczący zdecydował, że 
jest za dużo, to przekłada na następną zwołujemy sesję nadzwyczajną wtedy uchwalamy, a 
nie spełnił wójt tego terminu do trzydziestego kwietnia. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję proszę, proszę pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
ja bym chciał tak przekazać państwu takie spostrzeżenie wychodzi, widać brak pana Rafała 
Tuleya, który swoją pracą konsekwencją kwalifikacjami potrafił m.in. takie oceny sporządzić. 
No teraz została pani sama przynosi nam pani jakieś dokumenty, któr mamy głosować, ale to, 
co nam pani przedstawia, mało rzetelne i nieprawdziwe dziękuję. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Panie Tomaszu, jeśli można ja się odniosę, sprawdzałam poprzednią ocenę, którą robił pan 
Rafał, który pan wspomniał, jest dużo mniej rzetelna od tej mojej i te błędy, które też są 2020 
roku, po części się z jego oceny zasobów. Nie chcę tak naprawdę się wypadać, a propos 
osoby, której tutaj nie ma natomiast informacje, które są zawarte tutaj to po części na 
podstawie tych sprawozdań, które pan Rafał do tej pory pisał w casie ponieważ on często robi 
sprawozdania. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Przepraszam ale my nie omawiamy lat poprzednich tylko omawiamy ocenę roku 2021 i na tym 
się skupmy. Proszę pan Krawiec chciałby zabrać głosu? 

Andrzej Krawiec (Radny)  
No to ja mam takie pytanie, czy ten projekt uchwały został zaopiniowany przez radcę 
prawnego a drugie takie pytanie, czy my jako Rada Gminy, musimy podejmować tę ocenę w 
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formie uchwały. Nie wystarczy tylko opinia Rady Gminy Będzino. 
Nie w formie uchwały tylko zwykłego przyjęcia jako jako opinia oceny zasobów pomocy 
społecznej. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Uchwała została przygotowano w pełni przez radcę prawnego panią Iwonę Sumińską i to tutaj 
na tej podstawie przedstawiam państwu tą uchwałą, oczywiście państwo mają możliwość tej 
swojej aprobaty albo dezaprobaty ja już, jakby na to nie mam wpływu. Natomiast mi też liczy. 
No ja też po prostu liczę na współpracę też proszę państwa, proszę wziąć pod uwagę, że ja też 
uczę się, Nie jestem kierownikiem od 20 30 lat. Tak naprawdę jestem bardzo krótko, tutaj 
kierownikiem pewne rzeczy też dla mnie są nowe. I też chciałbym przy współpracy z 
państwem działać na rzecz naszych mieszkańców naszej gminy. Myślę, że, to też jest ważne.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękujemy za, pani deklarację. Mam jeszcze pytanie ze strony 69 w tekście do nadzorowania 
mowa jest o domu seniora i klubu seniora do nadzorowania. 
Pracy obu placówek został zatrudniony, kierownik na (?) etatu do obsługi księgowo kadrowej 
pracownik na umowę zlecenie, na jaką część etatu. Myślę tu obecna pani Ania jest 
kierownikiem czy zastępcą kierownika nowym. 
Kierownikiem tych obu placówek. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Pani Ania Osman jest kierownikiem dziennego domu i klubu seniora na pół etatu. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Na poeta tak to myślę, że żadnych znaków zapytania trzeba by to wpisać. 
Proszę kto jeszcze miałby pytania. Proszę pan Bryliński? 

Sławomir Bryliński (Radny)  
To znaczy, ja mam prośbę jeszcze jakby pani mogła odczytać uzasadnienie tej uchwały, bo my 
tutaj omawiamy a nie było uzasadnienia.  

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego, wójt burmistrz prezydent miasta 
przedstawia co roku do dnia 30 kwietnia Radzie Gminy, a do dnia 30 czerwca sejmikowi 
województwa właściwe jednostki samorządu terytorialnego, ocena zasobów pomocy 
społecznej wymiotował ocenę wraz z rekomendacjami z podstawą do planowania budżetu na 
rok następny stąd konieczne jest podjęcie stosownej uchwały, obrażając akceptację, 
przyjmując albo dezaprobatę wymienionej wyżej oceny. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję. Proszę to jeszcze pa Jóźwiak proszę. 

Andrzej Jóźwiak (Wiceprzewodniczący )  
Pani kierownik, domu kilka pytań strona dwunasta liczba osób korzystających ze świadczeń na 
podstawie wydanych decyzji i tak w 2021 było 191, 2020 ponad 400, a także to jest ponad 
100% mniej średnia powiecie województwie jest dużo dużo mniejsza, co jest spowodowane. 
Czy mamy z tego cieszyć, czy po prostu coś co jest przyczyną, że aż tak drastycznie spadła? 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Proszę państwa, to, że spada ilość osób korzystających z pomocy społecznej. Jest to też po 
części zasługą. Naszych jakby tych działań, każdy wniosek, który przyjmujemy jest 
weryfikowany, prawdę mówiąc wyszło tak wielu środowiskach, że no ludzie nie do końca 
mówili prawdę, mówiąc o swojej sytuacji, część osób pracowała bez umowy i ponieważ albo 
też część osób zostało aktywizowania zawodową, w dążyliśmy do tego, aby ludzie się 
usamodzielnili, aby ludzie godnie żyli, ponieważ no proszę państwa pomoc pomocy społecznej 
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nie jest jakimś wielkim majątkiem, gdzie można godnie i dobrze żyć wsparciem jest czymś, co 
jest przejściowe. I do tego dążymy tam, gdzie osoby korzystały po 20 30 lat. Te sytuacje były 
bardzo analizowane, nadal są analizowane i tam, gdzie możemy staramy się, aby te osoby się 
po prostu usamodzielniły, dlatego że pomoc społeczna nie jest od utrzymywania osób, które 
mają swoje zasoby i możliwości. 

Andrzej Jóźwiak (Wiceprzewodniczący )  
Dziękuję także wie pani 100% także automatycznie mniej pracy macie jednak 400 wniosków a 
180 to jest duża różnica. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Proszę Panie Radny, przepraszam ja jeszcze chciałam się też odnieść, to nie jest tak, że mają 
oni mniej pracę to jest to, co mówiłam na początku. My teraz bardzo dużo poświęcamy się 
pracy socjalnej, takiej, której nie widać, które nie da się sklasyfikować, której nie da się 
ocenić, że było jej 2 3 5 6 czy 8 mamy naprawdę bardzo dobrych pracowników socjalnych, 
m.in. panią Klaudię która jest z Sosnowca i nas wzbogaca swoją wiedzą z innej instytucji i np. 
pomaga. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Tego jedno, ja przepraszam, ale tylko np powiem, np. pomogła złożyć takie działanie, żebyście 
państwo też wiedzieli, o czym mówię, pomogła skompletować dokumenty w celu ustalenia 
stopnia niepełnosprawności np. dla danej osoby czy pomogła złożyć wniosek do ZUS-u o 
ustalenie emerytury renty. To są też tego typu działania. 

Andrzej Jóźwiak (Wiceprzewodniczący )  
Proszę Panią następne pytanie strona dwudziesta szósta liczba osób korzystających z usług 
opiekuńczych. 
I tak w 2021 roku 18 w 20020 już nie może 2020 dla dla dla informacji 3 osoby. Może mi pani 
powiedzieć, jakie były, jakie było dofinansowanie na te usługi opiekuńcze? 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Na usługi na usługi opiekuńcze jeśli pan mówi o wysokości budżetu, który był na ten moment 
realizowany, nie jestem w stanie panu powiedzieć, natomiast to jest budżet. Jest tutaj 2001 
roku jest to budżet gminy wcześniej był to projekt i dostawaliśmy środki z zewnątrz, natomiast 
w ubiegłym roku my realizujemy idą środki z budżetu gminy.  

Andrzej Jóźwiak (Wiceprzewodniczący )  
Ale wie pani, do czego zmierzam, bo w tym roku nie mamy tych pieniędzy na usługi 
opiekuńcze i teraz raptem 18 osób to, co mówiła pani na poprzedniej sesji, że no daliśmy 
sobie radę wszystko, jest okej, ale to jest 18 osób. Nie wiem, czy tak do końca jest okej. Ja 
sam znam sytuację w miejscowości w Kazimierzu pomorskim, gdzie taka usługa jest bardzo 
potrzebna, ale po prostu nie ma możliwości. 
Dziękuję i proszę panią jeszcze do strony dwudziestej dziesiątej pierwszej. 
Proszę kadra 21 osób. 
Kadra aż 21 osób w tym większość ma wykształcenie średnie wyższe, proszę panią jak to sie 
majak to się do tych do teraźniejszości, bo z tego, co tak panią słucham cały czas mówi pani, 
że mała jakieś problemy ciągle jakieś coś, no coś nowego wiadomo, to jest praca, praca z 
ludźmi, ale proszę pani z tego co ja sobie wyliczę jak pani została kierownikiem, to już chyba 
kilkanaście osób zostało nie wiem, czy zwolnionych odeszło z tego GOPS także chyba 
przyczyna jest wiata przynależy wszyscy są, którzy nie mają odpowiedniego wykształcenia, czy 
może nie są lojalni wobec pani nie mam pojęcia. 
Dziękuję. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Panie radny, jeśli chodzi tutaj kilkanaście dni, to jest nieprawda jeśli chodzi za ubiegły rok, nie 
było kilkanaście osób, 1 osoba odeszła z uwagi na to, że było od wielu lat na urlopie 
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wychowawczym zmieniła miejsce zamieszkania dosyć odległe, były też osoby, które przeszły 
na emeryturę, były też osoby, które dostały zupełnie gdzieś indziej awans i lepsze 
wynagrodzenia, więc proszę nie mówić informacji, które nie są żaden sposób zweryfikowane, 
które są jak już pomówieniem, ponieważ jeśli pan personalnie powie, kogo zwolniłam, albo 
jeśli ktoś z mego powodu odszedł, zrezygnował z pracy, oczywiście, jak najbardziej się do tego 
odniosę. 

Andrzej Jóźwiak (Wiceprzewodniczący )  
Proszę panią ja nic nie jest ja tylko stwierdzam fakty. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Ale faktem nie jest, że kilkanaście osób odeszło. 

Andrzej Jóźwiak (Wiceprzewodniczący )  
No to może się pomyliłem, ale może kilkanaście daleko bardziej Zielona zmniejsza, ale chodzi 
o fakt sam, że jak pan jest kierownikiem tyle zostało tak duża rotacja wśród pracowników coś 
jest chyba nie tak. 

Andrzej Jóźwiak (Wiceprzewodniczący )  
Jak ma funkcjonować ten GOPS, jeżeli ciągle są nowi niedoświadczeni, tym bardziej jak cały 
czas pani potwierdza, że to muszą być ludzie z doświadczeniem. Ludzie z zewnątrz 
przychodząc doświadczeniem, nie, dopiero się uczą dziękuję. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Panie Panie Radny, ludzie z zewnątrz przychodzą mają swoje doświadczenie i nie może pan 
mówić, że nie mają, że mamy jakieś problemy na chwilę obecną naprawdę staramy się w 
sposób prawidłowy funkcjonować. Myślę, że to wychodzi, mamy pracownicy, którzy wiele lat 
pracowali czy w Koszalinie czy Sosnowcu, to jest zupełnie inna też wiedza ta, którą nas 
wspiera, pozwala nam się poruszać w tym danym obszarze. Około ośrodki też poszukują 
pracowników. Niestety pracownicy socjalni to zawód deficytowy tutaj na zachodniopomorskim 
od wielu lat jest rotacja w innych ośrodkach, są braki kadrowe i tak jak panu mówiłam, że ja 
nie mam takiej informacji, że ktoś z mojego powodu w ubiegłym roku 2021 odszedł mam 
zupełnie inne informacje. 

Andrzej Jóźwiak (Wiceprzewodniczący )  
Ja nie mówię, że z pani powodu tylko co jest przyczyną. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
To panu powiedziałam, że część osób odeszła na. 

Andrzej Jóźwiak (Wiceprzewodniczący )  
Panią jak jeszcze do czego ja wracam, do czego chce wrócić. Wcześniej mówiła pani, że jest 
pani młodym kierownikiem dopiero się pani uczy tak samo ci pracownicy dopiero uczą. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Ale ktoś przed Sosnowca i miał ileś lat doświadczenia, to się nie uczy, się wdraża tutaj w nowe 
środowiska. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Może przyjechał na wczasy do nas nad morze proszę panie Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Jeżeli zeszliśmy na zatrudnienie, mam takie pytanie, panie kierowniku, całkiem niedawno 
zostało złożone pismo. Pani podwładni w ilości 5 osób złożyli zawiadomienie, znaczy wezwali 
panią do zaprzestania mobbingu. Właśnie i chciałem dowiedzieć, czy wszyscy ci pracownicy 
jeszcze pracują? 
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Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Na chwilę obecną wszyscy pracownicy pracują. Też chciałbym przy okazji zdementować plotki, 
ponieważ jako kierownik niestety to jest przykre dowiaduje się o pewnych rzeczach na końcu 
tak samo jak o tym piśmie mimo że było kierowane do mnie, dowiedziałem się dopiero tutaj 
na sesji, co bardzo przykre, bo myślę, że droga służbowa powinna być zupełnie inna. 
Natomiast dementuje też plotki, że miałabym kogokolwiek zwolnić moją intencją nie jest 
kogokolwiek, jakby zwolnić. Też rozmawiałam z pracownikami. I wiem, że było podyktowane 
zupełnie czymś innym te pismo pod wpływem pewnego impulsu, natomiast, według wobec 
mnie nie ma żadnej żadnego wszczętego postępowania mobbing owego nie mam też żadnego 
wyroku z tego tytułu i dementuje takie plotki, żeby na 21 osób te 5 osób, które miały 
mobbing, był ten mobbing stwierdzone. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
I przepraszam, bo to było pismo skierowane do biura Rady Gminy nie była plotka, ta podpisały 
się osoby i regionie, jeżeli pan jeszcze proszę dać dokończyć proszę panią czy takie pytanie 
czy w związku z wykonywaną przed pracą miała pani kiedykolwiek jakieś prawda sprawy 
sądowe sprawy karne coś takiego? 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Wie pan co na chwilę obecną nie przypominam sobie, natomiast myślę, że ten też nie jest 
przedmiotem sprawy, żeby tutaj mówić o takich rzeczach. Natomiast jeśli chodzi o pismo, było 
kierowane do kierownika, a do wiadomości Rady Gminy jako kierownik o tym piśmie 
dowiedziałam się dopiero tutaj na sesji, dlatego to te droga, która po prostu powołano no to 
myślę, że tych badań, bo nie tak tak powinno wyglądać.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Ale to nie nasza wina że do pani nie dotarło tylko kierujących pismo, chyba. 
Że można sobie żona tak, jak proszę pani, do nas dotarło z prośbą o przedstawienie tego tego 
na sesji jako, że to są nasi pracownicy to przedstawiamy, bo taka jest taki jest nasz też i 
obowiązek. Ja jeszcze tutaj mam takie pytanie, jak się ma ta liczba osób 21 do tabelki, na 
drugiej stronie 35 co 35 tutaj oznacza ogółem wszystkich we wszystkich zatrudnieniach we 
wszystkich rodzajach placówek, kto jeszcze wchodzi kredyt. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Czyli chodzi jeszcze środowiskowy dom Samopomocy w casie jeszcze jako kierownik ośrodka 
pomocy społecznej, zarówno w ubiegłym roku, jakie w tym roku też podchodzi sprawozdania, 
jakby środowiskowego domu Samopomocy i to jest łączna liczba osób zatrudnionych w ŚDS i 
w GOPS. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dobrze no teraz mam takie pytanie na dzisiaj, ilu ma pani pracowników dzisiaj w pracy? 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Około 14 15. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dzisiaj co, są w pracy tak.  

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Tak mamy opiekunki. Proszę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
O 21 osób. 
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Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Pan się pan się pyta? Ile jest fizycznie osób w samym budynku, bo mamy 21 osób są też 
opiekunki, mieszkanie chronione dzienny dom, więc około 15 16 ciężko powiedzieć teraz. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dobrze, ile w budynku GOPS? 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Ile w budynku GOPS. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
W obu środowiskowego słucham bez domu środowiskowego, bo to nie są pani pracownicy. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Z 8 osób 5 osób. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Proszę czy ktoś jeszcze jakieś zapytania? 
Nie wiem, dla mnie po prostu ta ocena nie jest do końca czytelna i nie jest jasna, jeżeli chodzi 
o przedstawione dane, bo one są nieprawdziwe większości, przynajmniej ja będę głosował 
przeciw tej uchwale. Także przystępujemy do głosowania, a proszę jeszcze pan Baczyński 
chciał spytać 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Nie ja również pod chciałbym się przyłączyć dostanie pana przewodniczącego, również będę 
przeciw dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Poczekamy chwile, pani radna uruchomi telefon i będzie mogła 
ale głosujemy, bo może w temacie głosujemy na tę chwilę. Proszę zagłosować, kto jest za 
podjęciem uchwały w sprawie. Przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej. 
Dziękuję głosowało 12 radnych 12 10 głosów przeciw uchwale 2 głosy wstrzymujące. 
Stwierdzam, że uchwała nie została podjęta. 
Projekt uchwały nr 4 w sprawie określenia średniej ceny jednostki na paliwo w gminie Będzino 
w roku szkolnym 2022 2023 witam inspektora do spraw oświaty ponad Tomasza Wirkus. 
Proszę o przedstawienie nam tej uchwały.  

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty)  
A więc dobry państwu witam państwa radni, Panie Przewodniczący, jak co roku przedstawiam 
państwu od 3 lat 
uchwałę o średniej cenie paliwa jest to uchwała potrzebna do rozliczeń pomiędzy gminą, a 
rodzicami, którzy dowożą swoje niepełnosprawne dzieci do szkół przedszkoli lub ośrodków 
znajdujących się w okolicy gminy Będzino w tym wypadku w Koszalinie takich dzieci mamy na 
terenie gminy obecnie sześcioro? 
W przyszłym roku ta ilość może być większa, może być mniejsza są to ceny wpisane na dzień, 
kiedy powstał projekt na dzień 7 czerwca 2022 roku, więc sprzed tygodnia 
ceny kształtują się następująco litr oleju napędowego 7 47 zł za litr litr benzyny bezołowiowej 
95 gminy. Art. 39a prawa oświatowego, którym jest mowa, że każdy rok szkolny należy taką 
uchwałę podjąć. Oczywiście w celach rozliczeniowych, aby rozliczyć koszty przejazdu z 
rodzicami, dowożącym dzieci niepełnosprawne do przedszkola, oddziału przedszkolnego szkole 
podstawowej, innej formy wychowania przedszkolnego, środka rewalidacji nowych obaw, 
czego szkoły podstawowej jak szkoły ponad podstawowej własnymi środkami transportu. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję mam pytanie, czy jest jakiś określony termin krańcowy, kiedy musimy podjąć 
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uchwałę? 

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty)  
Nie ma tego terminu na każdy rok szkolny ograniczenia są 2 ograniczenia są 2 pierwsze to jest 
cała procedura, która związana z przejściem tej uchwały przez biuro prawne wojewody wraz 
zapewne około 30 dni później publikacja w Dzienniku i 2 tygodnie od tej publikacji w 
Dzienniku urzędowym województwa zachodniopomorskiego. Ta uchwała wchodzi w życie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Bo inaczej teraz już od stycznia. 

Andrzej Krawiec (Radny)  
Tak inaczej. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Publikowana jest z chwilą, kiedy wpłynie, a z okresu nadzorcze 30 dni jest nie. 

Andrzej Krawiec (Radny)  
No dobrze, ale to wychodziliśmy na 2 miesięcy dobrze, bo tam w sierpniu pojawiają się rodzice 
i w sierpniu podpisywane są już. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Ja rozumiem, że czas nagli tylko mam obawy, czy to cena utrzyma za 2 miesiące? To. 

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty)  
Tutaj cała historia jest przecież 2 lata temu cena była jak państwo pamiętacie na poziomie 4 zł 
i tam groszy. 
Także to tutaj ulega pewnym wahaniom spada i w górę w tej chwili mamy tendencję 
wzrostową prawdopodobnie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję proszę, czy ktoś państwa jakieś pytania do tej uchwały? 
Jeśli niema przystępujemy do głosowań. 
Dziękuję głosowało 13 radnych 13 głosów za przyjęciem uchwały stwierdzam, że uchwała 
została podjęta. Dziękuję dziękuję bardzo, kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 
gminy Będzino na 2020 rok. 
Witam panią, skarbnik panią Małgorzatę Macedońską proszę o przedstawienie na uchwałę.  

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
Panie Przewodniczący, wysoka radu, w imieniu wójta przedkładam projekt uchwały Rady 
Gminy w Będzinie z dnia 14 czerwca 2022 roku w sprawie zmiany budżetu gminy Będzino na 
2022 rok na podstawie art. 211 212 217 235 236 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku ustawy 
o finansach publicznych Dz.U. 2021 roku poz. 305 pozycję 1535 poz. 1773 poz. 1236 poz. 
1927. Poz. 1981 poz. 2054 pozycja w 2270 2022 roku poz. 583 poz. 655 art. 18 ust. 2 pkt 4 
ustawy z dnia 8 marca. 
1990 roku o samorządzie gminnym w Dz.U. 2022 roku poz. 559 poz. 583 oraz art. 111 11 
ustawy z dnia 12 marca 2020 roku o pomocy obywatelom Ukrainy, w związku z konfliktem 
zbrojnym na terytorium tego państwa Dz.U. 2022 roku poz. 583 poz. 682 poz. 683 684 830 
930 1000 2087 Rada Gminy w Będzinie uchwala, co następuje zwiększa się dochody budżetu 
kwotę 2500 zgodnie z załącznikiem nr 1.  
Dział 801 oświata wychowanie i rozdział 801 95 pozostała działalność § 08 30 wpływy z usług 
2500. 
Większa się wydatki budżetu o kwotę 2500 zgodnie załącznikiem nr 2.  
Dział 801 oświata wychowanie rozdział 801 01 szkoły podstawowe paragraf 41 10 składki na 
ubezpieczenie społeczne -5000 paragraf 42 10 zakup materiałów wyposażenia -500 § 43 00 
zakup usług pozostałych 5000 paragraf 44 10 z podróże służbowe krajowe -500 § 47 00 
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szkolenia pracowników niebędących członkami korpusu służby cywilnej 500 złoty 47 10 baty 
na PPK finansowane przez podmiot zatrudniający 500 złoty rozdział 801 03 oddziały 
przedszkolne w szkołach podstawowych paragraf 41 20 składki na fundusz pracy oraz fundusz 
solidarnościowy -600 zł § 47 10 wpłaty na PPK finansowanych przez podmiot zatrudniający 
600 zł, rozdział 801 06 inne formy wychowania przedszkolnego paragraf 41 20 składki na 
fundusz pracy oraz fundusz solidarnościowy zmniejszenie 100 zł § 47 10 płaty na PPK 
finansowane przez podmiot zatrudniający 100 zł rozdział 801 48 stołówki szkolne przedszkolne 
§ 43 00 zakup usług pozostałych 2500 dział 900 rozdział 995 pozostała działalność § 42 10 
zakup materiałów i wyposażenia zmniejszenie 3800 dział 921 rozdział 921 09 paragraf 42 10 
zakup materiałów wyposażenia w 1820 i § 43 00 zakup usług pozostałych 1980. 
Dokonuje się przeniesienia wydatków budżetu w ramach działów pomiędzy działami 
klasyfikacji budżetowej zgodnie z załącznikiem nr 2 po dokonanych zmianach budżet zamyka 
się następującymi kwotami po stronie dochodów kwota 49 654 767 zł 14 gr ten plan 
finansowy zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami w 
kwocie 8 000 607 223 34 po stronie wydatków kwotą 57 000 280 851 94gr. Ten plan 
finansowy zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami o 
8 607 223 zloty 34 groch deficyt w kwocie 7 626 084 zł 80 gr, które zostanie pokryty 
przychodami pochodzącymi z emisji papierów wartościowych od 6 143 518 zł 10 gr 
niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających z 
rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami 
wykonania budżetu określonymi w odrębnych ustawach w kwocie 1 482 566, 70. 
Proszę o wykonanie uchwały powierza się wójtowi gminy Będzino, uchwała wchodzi w życie z 
dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku urzędowym województwa 
zachodniopomorskiego dokonuje się zwiększenia ogółem planu dochodów wydatków kwotę 
2500 zgodnie z załącznikiem nr 1i nr 2 niniejszej uchwały na podstawie złożonego wniosku 
dyrektora szkoły podstawowej imienia kardynała Ignacego Jeża w Tymieniu oraz dokonuje się 
wniesienia pomiędzy działami na podstawie wniosku w sprawie zmiany środków funduszu 
sołeckiego bardziej Zagaj. Przedłożony projekt, uważamy za zasadny i wnoszą o podjęcie na 
sesji. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję proszę, czy ktoś z państwa ma pytania? 

Adam Gołębiewski (Radny)  
Bo tej tego 2500 nie mam pytań, ale bardzo proszę pana informatyka, wy podszedł do mnie, 
powiedział, jak mam czytać stronę czy zamek zamieszczony? Na. 
Czytania, oczywiście wspak, więc celowo w ten sposób komputera, dlatego też nie znaczy. 
Umie pan to rozwiązać? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Proszę w między czasie czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania? 

Adam Gołębiewski (Radny)  
Jeszcze dopowiem, że do tej pory były dobrze dawane, ale nie wiem, czy jakiś błąd czy inaczej 
czy obsługa rady się zmieniła i w poprzek idzie, się cieszę dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Wszystko staje na głowie. 
W międzyczasie pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Wiceprzewodniczący )  
Pani skarbnik, ja chciałem wrócić do § 42 10 takich materiałów wyposażenia w 1820 zł, czy 
pani jest w stanie powiedzieć, na co to to jest? 

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
To jest przesunięcie środków na zakup materiałów do instalacji elektrycznej świetlicy w 
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Barninie. 

Andrzej Jóźwiak (Wiceprzewodniczący )  
A dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję proszę, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania.  
Panie Adamie chcielibyśmy głosować. 
Proszę państwa w związku z tym, że nie ma, więcej pytań przystępujemy do głosowania nad 
uchwałą w sprawie zmian budżetu. 
Dziękuję głosowało 13 radnych 13 radnych jest za podjęciem uchwały stwierdzam, że uchwała 
została podjęta. Ja chciałem robić przerwę, ale w związku z tym, że mamy następny punkt 
tutaj o stanie finansów, to myślę, że wykorzystamy obecność pani skarbnik, bardzo prosimy 
przejdziemy, do pkt 6 informacja o stanie finansów za pierwszy kwartał 2022.  

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
Szanowni Państwo, wykonanie budżetu gminy Będzino pierwszy kwartał w ujęciu 
tabelarycznym, tak jak przedstawiłam, wygląda następującą dochody plan wg uchwały 46 
625 453 zł 60 gr, a plan po zmianach 47 532 078 59 gr wykonanie 13 950 600 zł 82 co 
stanowi 29% w tym dochody bieżące 43 224 223 zł 62 gr plan po zmianach 44 031 448 58 gr 
wykonanie 13 850 682 gr to stanowi 31% dochody majątkowe plan wg uchwały 3 401 230. Zł 
i 1 gr plan po zmianach 3 501 230 zł 1 grosz wykonanie 100 000 stanowi 3% wydatki w plan 
wg uchwały 53 666 760 zł 73 gr plan po zmianach 55 158 763 zł 39 gr proszę o wykonanie 
12 350 841 zł 23 gr czyli 22% wydatki bieżące 42 970 460 zł 62 gr. Plan po zmianach 
43 990 463 zł 28 gr i wykonanie 12 280 419 zloty 13 gr co stanowi 28% wydatki majątkowe.  
Plan wg uchwały 10 688 300 zł 11 gr plan po zmianach 11 168 300 zł 11 gr wykonanie 
70 422 zł 10 gr czyli 1%.  
Deficyt wg planu wg uchwały 7 041 307 zł 10 gr plan po zmianach deficyt 7 626 084 zł 80 gr 
wykonanie 1 599 759 59 gr i finansowanie plan wg uchwały 4 592 326 zł 99 gr plan po 
zmianach 7 626 084 zł 80 gr wykonanie 3 296 632 zł 8 gr. 
Dochody ogółem wynoszą plan wg uchwały 8 696 307 zł 10 groch plan po zmianach 
9 261 084 zł 80 groch wykonanie 3 611 632 zł 8 gr co stanowi 39.  
Kredyty pożyczki emisja papierów wartościowych plan wg uchwały 8 696 307 10 gr plan po 
zmianach 6 143 518 i 10gr. 
Wolne środki, o których mowa w art. 2 17 ust. 2 pkt 6 plan po zmianach, w czym 
3 137 000. 
30 zł się ruszy. Co stanowi 115 proc, a rozchody ogółem. 
W tym spłata kredytów pożyczek plan wg uchwały 1 655 000 plan po zmianach 
15% i dane zostały gotowane zgodnie ze sprawozdaniami finansowymi RB 27 SR 20 się z RBN 
Rb-Z Rb-N.  
Należności oraz wybrane aktywa finansowe na dzień 31. Marca 2022 roku wyniosły 
14 858 528 zł 20 gr z czego gotów Kai depozyty te miliony 370 835 jedno grosz należności 
wymagalne 1 636 217 zł 20 gr należności wymagalne z tytułu świadczeń fundusz 
alimentacyjny o 1 144 799 zł i 53 gr, a pozostałe należności 8 851 478 zł 46 ruch. 
Zobowiązania. 
Stan zadłużenia gminy Będzino na dzień 31 marca 2022 roku z tytułu zaciągniętych kredytów 
pożyczek wyemitowanych obligacji wynosi 10 302 721 zloty 14 groch na dzień 31 marca 2022 
roku gmina nie posiada nie posiada nie posiadała zobowiązań wymagalnych, oraz nie udzieliła 
nie planuje udzielić żadnych poręczeń, analizując dochody gminy Będzino udało się 
wypracować pierwszy kwartał 29% dochodu łącznie, w czym kwota dochodów bieżących 
wynosi 31% wykonania do planu po zmianach należy zauważyć, że wykonanie wydatków 
ogółem wynosi 22% przy wykonaniu wydatków bieżących i 28% planu zmiany świadczy to 
racjonalnym zrównoważonym gospodarowaniu budżetem gmin Będzino na 2022 rok. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję proszę o pytania. 
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Lucyna Parol (Radna)  
Ja mam takie pytanie. 
Dostaliśmy informacje, które są przysłane razem, z jakim komplecie zawiadomieniu o sesji 
należności wybrane aktywa finansowe wyniosły jest napisane 8 718 591, a na dzisiejszej i ich 
informacje, które dostaliśmy, jedno podpisał wójt. I drugie też podpisał wójt jest napisane 
14 858 528 zł 20 gr. 

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
Tak to była poprawkę duszona. 
Bo były naniesione pozostałe należności w tej pierwszej pozycji należało wpisać sumy. 

Lucyna Parol (Radna)  
Właśnie, czyli co ono wójt podpisuje dokument i co no nie wie, co podpisuje? 
Nie rozumiem czegoś to jest podpisany oryginalnie przez pana wójta i to też co finalnie 
podpisany jak. 

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
Ja składałam poprawkę następnym dniu. 
Mimo tego państwo nie otrzymaliście.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dobrze proszę, czy ktoś z państwa ma jeszcze jakieś pytania? 

Lucyna Parol (Radna)  
A proszę jeszcze powiedzieć, dlaczego tu jest wydatki majątkowe 1% wykonanie, to znaczy, 
co nie ma inwestycji, nie ma płatność na inwestycje do dnia, co wygląda. Proszę nam 
wyjaśnić. 

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
Do dnia 31 marca to analizy, która sporządzała było wykonane nie tylko 100 000 na dzień 
31 marca. Teraz na pewno jest sytuacja inna? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Mam pytanie jeszcze takie, czy rozumie budżet gminy się utrzyma na koniec kwartału, jak 
wygląda sytuacja w jednostkach podległych gminie na zakładowy jak i placówkom 
oświatowym? Jak tutaj finansowo to wygląda? 

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
W tej chwili nie ma danych przy sobie na dzień dzisiejszy o miały być wg planów 
przygotowane na za pierwszy kwartał.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Tak, ale chodzi o to, czy czy powiedzmy sobie na dzisiaj w tych jednostkach brakuje pieniędzy 
otrzymają środki, żeby normalnie mogło to wszystko funkcjonować. Czy tu nie ma jakichś 
problemów? 

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
Na dzień dzisiejszy z tego, co wiem, to mają jednostki pieniądze.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Wszystko normalnie funkcjonuje nie ma problemu, jakiś zastojów finansowych?  

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
Innym nie mam takiej wiedzy na dzień dzisiejszy. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję. Proszę, czy ktoś z państwa ma jeszcze jakieś pytania? Proszę pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję. Otóż, pani skarbnik, na dzień dzisiejszy jak mam deficyty w naszej gminie 
finansowy? 

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
No nie posiadam w tej chwili przy sobie danych na dzień, ale tak w mniej więcej mniej więcej 
podobnym poziomie. Znaczy w tej chwili nie mamy jeszcze deficytu 
na wykonanie za pierwszy kwartał. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Inie chodzi o to, że proszę powiedzieć społeczności, jak w chwili obecnej wygląda nasz budżet 
czy wydatki i wpływy do budżetu się pokrywają, czy też 1 kwota jest niższa bądź wyższy 
drugiej tak jak to wygląda, która jest wyższa, która jest niższa. 

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
Mogę panu odpowiedzieć na to pytanie na kolejnej sesji. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Znaczy mniej więcej, proszę pani nie trzeba dokładnie. 

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
Mogę panu konkretna liczba powiedzieć.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dobrze. Proszę państwa, czy umiesz jakieś pytania? Ja, korzystając ze wszystkich okazji, 
mamy tutaj panią skarbnik chciałabym, proszę państwa na poniedziałek 1 na godzinę 
dziewiątą zwołać wspólne posiedzenie komisji. Czy celem omówienia budżetu za rok 2021 
sprawozdania za wykonanie, bo to musimy tutaj musi nam ktoś to przedstawić. No i później 
ślad za tym idzie opinia komisji rewizyjnej na tym posiedzeniu wszystkie komisje muszą zająć 
stanowisko w sprawie wykonania budżetu o to, żebyśmy na koniec czerwca jeszcze 
podjęli uchwałę o wykonaniu budżetu i udzieleniu bądź nieudzielenia absolutorium. 
Tak, żebyśmy zrobili w poniedziałek dwudziestego czerwca. 
Oczywiście w domu kultury, bo w urzędzie nie możemy.  
To dziękuję, pani bardzo kończymy, ten pkt 15 minut przerwy. 
Proszę zająć miejsce wznawiamy obrady. 
Pkt 7 informacja stan przygotowań inwestycji gminnych miał być pan Myśliński, ale widzę, że 
go nie ma też nie znam powodu i pan Janowski jest tutaj o to. Myślę, że pan zastąpi pana 
Jasińskiego.  
W związku z tym proszę prosimy o informację dotyczącą stanu przygotowań czy realizacji 
inwestycji gminnych zaplanowanych na ten rok. 

Andrzej Krawiec (Radny)  
Dzień dobry miło mi państwo zobaczyć 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Chciałbym to reprezentant naszego dwuosobowego działu poinformować państwa o stanie 
inwestycji.  
Inwestycje zakończone. No to jest wykonamy wykonana budowa pomostów budowa wiaty 
rekreacyjnej w ramach zadania po prawa infrastruktury turystycznej gminy Będzino w 
Podamirowie? 
W również zakończona jest koncepcja rozbudowy sieci kanalizacji, sanitarnej dla Będzina 
Zachodniego, tylko wykonawcą był dr Tadeusz Gruszecki.  



40 
 

Inwestycje, w toku trwa w tej chwili budowa wysoka. 
Jest realizowana jest realizowana tego, co jest mi wiadomo zgodnie z harmonogramem. 
Natomiast, jeżeli mówimy o inwestycjach, tak jak tytuł? 
Mojego wystąpienia planowanych do wykonania w tym roku jest kilka, pozwólcie państwo 
zespół staram się mówić. Pierwsza jest to remont drogi dworek gąski wykonywanym wspólnie 
w porozumieniu z powiatem koszalińskim, gdzie udział finansowy gminy Będzino ma wynosić 
1 000 000 zł i zadaniem ma być będzie dofinansowane z rządowego funduszu rozwoju dróg w 
podobny sposób przebudowa remont dróg powiatowych w ramach poprawy bezpieczeństwa 
ruchu drogowego. Mówimy o przebudowie, ciągu też pierwszego w pasie drogi Powiatowej nr 
35 05 Zet w miejscowości Kazimierz Pomorski. Następnym taka następna taka inwestycja jest 
przebudowa remont dróg powiatowych, jest przebudowa pobocza w pasie drogi Powiatowej 
31 14 Z wierzch mnie. Oraz tutaj jest zakup położenie kostki brukowej na chodniku przy ulicy 
Dworcowej mści? 
Kolejną taką planowaną inwestycją do wykonania jest budowa świetlicy w Popowie po 
spaleniu i w tej chwili trwają przygotowania do przetargu wykonawcy na wyłonienie 
wykonawcy na budowę świetlicy. Autorem opracowania projektowego przedsiębiorstwo 
innowacyjny projekt spółka w Koszalinie. Natomiast na tą po na to świetlicy w Popowie na 
dokumentację na remont na przebudowę uzyskano dofinansowanie wysokości 750 000 zł w 
ramach rządowego funduszu inwestycji lokalnych, funduszu przeciwdziałania covid dla 
jednostek samorządu terytorialnego. 
Kolejną kolejnym punktem planowanych inwestycji do realizacji w tym roku jest przebudowa 
świetlicy w Strachominie świetlicy wiejskiej obejmujące remont przebudowę 
tej świetlicy z wykorzystaniem tradycji rybackich mająca na celu m.in. dostosowanie aktualnie 
obowiązujących przepisów techniczno-budowlanych, złożony wniosek do dofinansowania w 
ramach rządowego funduszu inwestycji lokalnych funduszu przeciwdziałania covid. 
Jest jeszcze nierozstrzygnięty wniosek na złożone opierał na kwotę 1 550 000 zł. 
Również też ten wniosek znaczy ta inwestycja została została wybrana do dofinansowania do 
realizacji w ramach lokalnej strategii rozwoju mieleckiej grupy rybackiej, bo ta wnioskowana 
dofinansowania wynosi 219 358 zł. 
Jako że na jakby jako że to jest nawet ostatni  
z w tego typu konkursów wykonywanych w ramach programu rozwoju obszarów wiejskich 
został ogłoszony 1,5 miesiąca temu na działania związane z zaopatrzeniem wody na 
gospodarkę ściekową, złożony został kompletny wniosek 6 czerwca został wysłany na 
przebudowę ujęcia stacji uzdatniania wody w Dobrzycy wraz z budową przebudową systemu 
zaopatrzenia w wodę miejscowości. Miłogoszcz w gminie Będzino ujęcie wody w Dobrzycy jest 
już obiektem nie najmłodszym z tego, co pamiętam, to metryczki na zbiornikach, które służą 
do pijalni wody w Dobrzycy, są mają wybite daty produkcji z lat siedemdziesiątych, czyli mają 
około pół wieku już. 
Wydajność tego ujęcia też jest taka, że na chwilę obecną ono jest wystarczające. Natomiast 
kwestia jest również większą wydajność tego ujęcia drugą sprawą, która jest ma ono ma być 
rozwiązana podczas tej inwestycji. To jest zmiana sposobu zaopatrzenia w wodę miejscowości 
Miłogoszcz 
poprzez podłączenie je do Dobrzycy oraz poprzez wymianę sieci w samej Miłogoszczy, gdzie z 
tego, co wiem, występują m.in. sieci, azbestocementowe jest to rozszerzenie zadania 
pierwotnego przewiduje, które przewidywało tylko i wyłącznie wymianę sieci wodociągowych 
w Miłogoszczy w momencie, kiedy się pojawiła możliwość występowania o dofinansowanie. 
Podjęto decyzję, że wniosek ten będzie rozszerzony przewidywany koszt realizacji inwestycji 
jest to. 
Świeże wg świeżo zrobionego kosztorysu jest około 3 400 000 zł brutto i technologia, która 
ma być tam dostosowana, to już jest taki. Może tak powiem, technologii okres 21 wieku 
aczkolwiek sama idea uzdatnienia wody za mocno nie ulegnie zmianie zmianie, grubszy 
uzdatnianie będzie przy wykorzystaniu dwustopniowej filtracji na filtrach pospiesznych. Na 
pierwszym będzie szło, jakby odżelazianie i częściowo odmaganianie na drugim głównie 
będziemy, że tak powiem, usuwać mangan z wody m.in. z wykorzystaniem złożone 
drukowanego do usuwania manganu. Również ma być do tego załączona dołączona 
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rozbudowana, jakby taki zalążek monitoringu ujęć wody w kładzie już takim odpowiadającym 
dzisiejszym czasom automatyki i zdalnego sterowania, jeżeli mówimy o wodociągach w 
Miłogoszczy no to.  
Odcinek jest po drogach gminnych i w 1 miejscu poprzez działkę KOWRoską, na którą mamy 
zgodę na ma umieszczenie tego wodociągu z Dobrzycy do Miłogoszczy i wymiana tych sieci 
Miłogoszczy. 
Następnym punktem jest przebudowa oświetlenia drogi Mścice Dobiesławiec i przygotowaniu 
jest zapytanie ofertowe do pracowni projektowych. 
Od opracowania dokumentacji na odtworzenie zespołu 6 lat będących w kolizji usuniętych przy 
przebudowie drogi Mścice Dobiesławiec, przewidywany koszt realizacji tego zadania. To jest 
60 000 zł. 
W to był dobrze kolejnym punktem jest przebudowa drogi w miejscowości Dworek. Również 
jest przygotowanie zapytania ofertowe. 
Do pracowni projektowych branży drogowej zaprojektowanie odcinka drogi gminnej z około no 
na około 300 m z płyt ażurowych to zadanie przewidywane jest koszt tego zadania 
przewidywane jest ta został 340 000 zł w najbliższym czasie rozpoczęta będzie rozpocząć 
będzie ocieplenie budynku NZOZ-u w Będzinie. Wartość zadania to jest 160 000 zł. I teraz no 
to tu państwa poinformować, że nasz wniosek złożony do. 
Do do programu Polski ład uzyskał dofinansowanie. Badaliśmy przewidywana wartość tego 
etapu inwestycji opiewała na 17 700 000 zł brutto. 
Otrzymaliśmy na tą inwestycję zapewnienie w tej chwili ze strony rządowej na kwotę 
16 815 000 zł, czyli 95% planowanych kosztów inwestycji. Czekamy w tej chwili na promesę z 
banku gospodarstwa krajowego, który w imieniu rządu prowadzi  
ten program i będzie to wiązało z m.in. wybudowaniem sztucznego do Tymienia wymianą sieci 
kanalizacji sanitarnej w Tymieniu 
wyłączeniu całkowitym oczyszczalni w Tymieniu i najprawdopodobniej jeszcze będziemy 
budowali kanalizację dla Leśnej i Kładna. 
Chciałbym zauważyć również, że kwota przyznanego dofinansowania patrząc szczególnie na  
jednostki samorządowe wiejskie w województwie zachodniopomorskim jest jedną z 
najwyższych dla pojedynczego projektu. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
A proszę państwa rzeczywistość jest taka, kto złożył wniosek ten dostał. Tak było w tym w 
tym rozdaniu.  

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
No to tak różnie z tym było, ale. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dobrze, ale życzę, żeby za to 16 000 000 wykonać zaplanowane. 
Z tym systemie zaprojektuj zbuduj.  

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
2 wnioski nasze z tego drugiego rozdania nie otrzymały dofinansowania, jest to przebudowa 
drogi Tymień Strachomino. 
Na odcinku pomiędzy Tymieniem i Strachominem od mniej więcej niecały 1000 m, licząc od 
drogi krajowej jedenastki do początku wykonanego przejazdu wiaduktu nad wybudowaną S6 i 
dalej drugiej części 1100 m odcinka, czyli odcinka bliższa 1900 m odcinka drogi wykonanego 
od zjazdu wiaduktu do strachu, gmina. Również również nie uzyskaliśmy dofinansowania ma 
projekt poprawy efektywności energetycznej, budynku Urzędu Gminy w Będzinie 2 nasze 
wnioski oczekują na rozpatrzenie tego, co to jest nam wiadomo szanse są na zakończenie 
oceny tych wniosków do końca czerwca jest to poprawa efektywności energetycznej, budynku 
szkoły w Tymieniu, gdzie kwota wnioskowanego dofinansowania wynosi 4 900 000 zł, a 
wartość inwestycji 5 000 000 tutaj jest 98, że tak powiem procent możliwego dofinansowania i 
2. nasz wniosek oczekujący na ocenę jest przebudowa drogi gminnej Tymień Strachomino w 
zakresie etapu pierwszego przebudowa drogi od 
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jakby pomiędzy miejscowościami Tymień Strachomino na odcinku od drogi krajowej nr 11 
około 1 km długości. 
Wartość tego zadania wynosi 2 000 000 zł, jak sądzimy, natomiast kwota wnioskowanego 
dofinansowania 1 960 000 zł, czyli również 98% planowanych kosztów do poniesienia przy tej 
inwestycji. 
Było z mojej strony na tyle dziękuję bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Mamy teraz. Mam teraz takie. 
Inwestycja wykonanych. Brakuje 2 pozycji 
Wykonane przez powiat. 
Przy współudziale gminy z inicjatywy pani Anny Banaszczak i mojej 2 przejścia dla pieszych do 
poprawy organizacji na ulicy Dworcowej i w Dobrym 
druga rzecz chodnik za 12 000. 
Jest ujęty planowany jest już wykonany mało tego prawdopodobnie przez samochód, PGK 
został już zniszczony. 
Ale to rozstrzyga spółdzielnia Zalesie ten temat. 
Było też z funduszu sołeckiego w inwestycjach planowanych przy okazji, kiedy był robiony 
projekt na ulicę Klonową, brakuje tu zapisu wykonaniu projektu przy drodze Mścice publiki 
przybierać funduszu sołeckim też zapisane wykonanie projektu na tym odcinku. 
Teraz, jeżeli chodzi, zaznaczyła się może na razie wstrzyma bardzo proszę. Państwa, były 
jakieś pytania wątpliwości. Proszę pan Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Wiceprzewodniczący )  
Proszę pana, jeśli chodzi o remont pomostu, budowa wiaty rekreacyjne w miejscowości 
Dobiesławiec. Ja tam byłem na tym w tym Dobiesławcu, wszystko jest fajnie, tylko na środku 
leży sterta opon. Nie wygląda to ciekawie. Nie wiem, kto ma to posprzątać, ale na naszym 
terenie pada blisko, a także tu zrobione ładnie ładnie ładne pomosty wiadomo. Jak też nowe 
wszystko ładnie wygląda na środku leży sterta opon, może by pan tam zainterweniował?  

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
I być może są tu opony, które będą służyły jako odbojniki, otrzymujących statków do montażu 
przy pomostach. 

Andrzej Jóźwiak (Wiceprzewodniczący )  
Prawdopodobnie, że za starą wiatą to leżało teraz wiate postawi na pewno. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Będzie uprzątnięte.  

Andrzej Jóźwiak (Wiceprzewodniczący )  
Druga sprawa inwestycję planowane do wykonania przebudowa remont drogi dróg 
powiatowych. Chodzi o przebudowa ciągu pieszego na drogi na drodze Powiatowej w 
miejscowości Kazimierz Pomorski. Czy to będzie dalej coś robione badanie na ten temat nie 
wiem? 
Bo to, co miało być zrobione w zeszłym roku już było jest zrobione 
inwestycje planowane do wykonania. 
Może jeszcze dalej będzie robiony nie wiem. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Najprawdopodobniej ma pan rację.  

Andrzej Jóźwiak (Wiceprzewodniczący )  
Proszę. 
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Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Najprawdopodobniej ma pan rację. 

Andrzej Jóźwiak (Wiceprzewodniczący )  
Te, które zrobione tak. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Że jest zrobiona, ale coś tam jeszcze z tego, co wiem, będzie będzie do albo poprawiane albo 
rozszerzone. 

Andrzej Jóźwiak (Wiceprzewodniczący )  
Aha no dobrze dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Proszę ktoś chciałby zabrać głos proszę pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję bardzo. 
Otóż panie Aleksandrze, zagadnienia dotyczące realizacji inwestycji gminnych, stan aktualny 
na dzień 7 czerwca 2022 brakuje mi tutaj 2 rzeczy pierwsza sprawa to jest dokończenie 
remontu drogi do banku. Nie ma nic ani ani słowa na ten temat. Ja również 51 000 mamy w 
budżecie na budowę oświetlenia na tej drodze też nie ma nic ani słowa wspomnianego, że coś 
jest w tym kierunku robione na, ale wróćmy do inwestycji zakończonych, Otóż koncepcja 
rozbudowy sieci kanalizacji sanitarnej Będzina Zachodniego, jest to kopiuj wklej z tego, co 
mieliśmy rok temu, że pracownia projektowa systemów organizacyjnych, do Gruszecki z 
siedzibą w Koszalinie. 
Itd. tak dalej mówi pan, że to jest zakończony, jaki był koszt?  

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Powiem szczerze, nie pamiętam. Sprawdzę, poinformuję pana. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
I ja może powiem faktura nr 11 / 11 2021 dwudziesty dziewiątego listopada 76 000 260 000. 
Budowa punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych tam ostatnio panowie byliście 
razem z panem Maślińskim, mówiliście o tych problemach, które są przy, prawda do realizacji 
tego, co tam się robi. Ja jak to wyszło w tej chwili, bo oglądałem ten raport geologiczny on 
jest w porządku tam geolog stwierdził, że to podłoże jest no nie za dobre o taką inwestycję, 
dlaczego to się stało, że właśnie w ten sposób został wykonany projekt, że teraz panowie tam 
dodatkowo do tego, jakieś 200 000. Wg mnie, jeśli ktoś źle coś zrobi to on powinien za to 
zapłacić?  

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Znaczy akurat no jeszcze wtedy tutaj nie pracowałem. I jeżeli chodzi o stan dzisiejszy, to jest 
to już wszystko praktycznie wykonane, to co miało być zarówno, jeżeli chodzi o podbudowę 
wykonaną z piasku, jak i pracy prace związane z tą płytą betonową. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Ja rozumiem, ale 200 000 nie było potrzebne tak czy ktoś zapłacił za, to. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Informuje w szczegółach nie jestem na tyle zorientowany żeby w sposób jednoznaczny panu 
wtedy odpowiedzieć, poinformuje pisemnie.  

Tomasz Baczyński (Radny)  
Rozumiem, proszę pana, szkoda, że nie ma pana Maślińskiego, bo.  
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Bardzo szkoda, bo naprawdę jest bardzo ważny. Ważna rzecz, jaka sesja o sobie po prostu 
bierze urlop. To jest lekceważenie tego stanowiska, które on zajmuje, ale to jest moja ocena 
przebudowa świetlicy wiejskiej w miejscowości Strachomino identycznie w zeszłym roku 
utrzymaliśmy ten sam zapis identyczny kropka w kropkę te same kwoty te same to samo to są 
znaczy staracie się państwo o to samo dofinansowanie przez rok czasu nic się nie stało, 
dlaczego? 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
To z tej mi się wydaje przyczyny. Czekamy na rozstrzygnięcie złożony został wniosek. 
Wniosek jeszcze jest nierozstrzygnięty w momencie, kiedy nastąpi rozstrzygnięcie wniosku o 
dofinansowanie, będą możliwe skierowania środków na wykonawcę. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Przepraszam pana, można troszeczkę głośniej, bo naprawdę ja pana nie słyszę, a już 
mieszkańcy, to chyba w ogóle. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Postaram się mówić głośniej został złożony wniosek o dofinansowanie, ma 1 550 000 zł do 
tego rządowego funduszu inwestycji lokalnych, funduszu przeciwdziałania covid ten wniosek 
nie został jeszcze rozstrzygnięty. W momencie, kiedy będzie rozstrzygnięty i uzyskamy 
dofinansowanie, będzie można podjąć realizację. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Kiedy został złożony, jeżeli mogę wiedzieć. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Nie powiem panu daty prawdę i poinformuję. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Widzi pan, dlatego właśnie powinien być pan Maśliński. Proszę pana, przebudowa i oświetlenie 
drogi Mścice Dobiesławiec przygotowanie zapytania ofertowe do pracowni projektowych 
branży elektrycznej na opracowanie dokumentacji ofertowej na otworzenie zespołu 6 lamp 
będących w kolizji kolizji i usuniętych przez przy przebudowie drogi Mścice Dobiesławiec całe 
zadania oraz ustawienie lamp planuje się na 60 000 zł. Proszę pana ja nie wiem, jakim to jest 
odcinku, to jest 6 lamp ale wiem, że droga do banku 306 m i tam 51 000, czyli co w Będzinie 
ma być na tym, że na tych 300 m 5 lamp pomimo tego, że tam, są teraz 2 solarne. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
To znaczy czy te solarne będą cały czas to tego panu powiem, natomiast projektant, który 
będzie projektował, być może określi, że tyle lamp wystarczy. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Ocieplenie budynku NZOZ-u w Będzinie wartość zadania 160 000. Proszę pana, pan zdaje 
sobie sprawę, że tam dach przecieka? 
I również ta cała infrastruktura techniczna, czyli elektryka, sanitariaty, instalacja sanitarna jest 
już do niczego to ma kilkadziesiąt lat i od tego chyba należałoby zacząć, a nie od ocieplania 
czegoś, przecież tam zaraz będzie Grzyb, zaraz z tego ocieplania nic nie będzie? 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Proszę pana, znaczy wie pan. Pana zdanie przeciwko zdaniu założymy tych, którzy taką 
decyzję podjęli, tutaj tutaj kwestia kwestia jest że tak powiem podejścia do kontynuacji tego 
remontu można zarządzić od, że tak powiem od instalacji wszystkich można zacząć również od 
elewacji. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Utraty w środków nie będą kolidowały z tym z tym z tymi działaniami. 
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Tomasz Baczyński (Radny)  
Budowa sieci kanalizacyjnej, budowa sieci kanalizacyjnej kanalizacji sanitarnej w gminie 
Będzino etap pierwszy północny przewidywana wartość inwestycji 17 000 700 kwota 
wnioskowana dofinansowanie 16 815 000 przypada, kto to będzie realizował i kto to będzie 
rozliczał, bo jak na razie widzi pan problemy z komputerami? Tutaj nie daliście rady z psiokiem 
też przy realizacji przy oku też pojawiam się jak schody tutaj przy takiej kwocie, to trzeba było 
raczej troszeczkę bardziej się do tego przyłożyć, czy personalnie mógłby pan podać, kto będzie 
się tym zajmował z ramienia Urzędu Gminy? 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
To znaczy powiem tak. Ja dziękuję za dobrą radę na pewno postaramy się zgodnie z tym, co 
pan mówi lepiej do tego przyłożyć. To jest pana opinia, natomiast będzie to prowadził Urząd 
Gminy, najprawdopodobniej realizację tej inwestycji będę ja prowadził przy pomocy 
wybranego przetargu inspektora nadzoru. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Przebudowa drogi gminnej, Tymień Strachomino tutaj pan mówił, że tego nie będzie. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Te wnioski 2 na drugie rozdanie nie uzyskały dofinansowania. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Trzeba jasno i wyraźnie powiedzieć drogi między w Tymieniu samym i między Tymieniem a 
Strachominem nie będzie. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
To jest podzielone na 3 części, znaczy na 2 części. Pierwsza część jest w tej chwili w 
rozpatrzeniu, jeszcze z funduszu polskiego ładu dla miejscowości popegeerowskich. I to jest 
proszę pana. Już panu mówię, pkt 15 ten zakres dokładnie określony. Natomiast tutaj jest ta 
część dalsza dalsza, jakby obejmujące 2 i 3 etap będziemy szukać środków gdzie indziej na to.  

Tomasz Baczyński (Radny)  
Ośrodka troszeczkę, później proszę pana poprawa efektywności energetycznej, budynku 
Urzędu Gminy Będzino, mówi pan też nie dostaliście dofinansowania na to, czyli to nie będzie 
realizowany tak rozumiem, poprawa efektywności energetycznej, budynku szkoły w Tymieniu. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Tam są 2 wnioski właśnie na ten pierwszy etap drogi w Strachominie i na budynek szkoły w 
Tymieniu to jest w rozpatrzeniu. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Tak, jeśli, jeżeli chodzi o te środki, tak poprędce zliczyłem sobie, że na to, żeby zrealizować na 
wszystko co tutaj pan nam przedstawia początek około 5 000 000 przy 7 milionowym deficycie 
to, skąd weźmiemy 5 000 000, żeby ogarnąć te wszystkie dofinansowania, które pan mówi, że 
mamy szansę jeszcze? 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
To znaczy wie pan jeśli dostaniemy dofinansowanie w przypadku tych dwóch ostatnio 
projektów, o których mówiliśmy, on jest na poziomie przewidywanych 98% kosztów, do 
każdej tej inwestycji trzeba byłoby dołożyć 2% żeby był cały lub rząd musi pokryć całość. I tak 
proszę pana przypadku już sekundkę poczekać w przypadku poprawy efektywności 
energetycznej, jeżeli te wszystkie kwoty będą realne, bo w tej chwili wiadomo, jaki jest z 
inflacją wzrostem kosztów, szczególnie materiałów to jest 100 000 zł w przypadku drogi 
Tymień Strachomino gmina musiałaby wydatkować ze środków własnych kwotą 40 000 zł. 
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Tomasz Baczyński (Radny)  
Proszę pana i moje już chyba takie moje chyba już ostatnie pytanie, bo pan się tym zajmuje 
pan się na tym zna. Ja mogę tylko pytać, czy w Strzeżenicy jest kanalizacja? 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
W dużym fragmencie jest. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
To znaczy nie chodzi o to, czy Strzeżenica jest skanalizowana?  

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
No to powiem że Strzeżenica jest skanalizowana, bo tu dość rozstrzygnięta miejscowość, 
natomiast w sąsiedztwie przepompowni P3, która ma być włączona do tego systemu, 
odprowadzania ścieków, ze Strzeżenicy do Mścic docelowo i dalej do tego do oczyszczalni w 
Jamnie? Z tego co wiem fragment kanalizacji grawitacyjnej jest położone. I kiedy to było 
zrobione przy budowaniu tejże przepompowni. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
W 2020? 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Nie pamiętam, kiedy była skończona inwestycyjną. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Znaczy nie proszę pana, ja tak pytam o tą Strzeżenice, bo tutaj pan wójt Mariusz Jaroniewski 
w 2020 roku w na łamach głosu koszalińskiego pisał, że tam kanalizacja jest, zresztą ostatnio 
ten głos dziwne rzeczy pisze. Dlatego pytam dziękuję bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Proszę. Ja to może uzupełnieniu tej ostatniej wypowiedzi, to dopowiem tylko, że 
przepompownia jest przy 2 zakładach produkcyjnych tylko te są podłączone, jadąc od drogi 
Powiatowej, w prawo do Strzeżenicy to jest na końcu miejscowości, więcej nie jest podłączony 
i ścieki idą w stronę Dobiesławca, i dalej do przepompowni w Mścicach. 
Reszta całej miejscowości nie jest skanalizowana. 
Może wcześniej była podpisana umowa z panem marszałkiem i nawet aneks do tej umowy był 
zwiększający a realizacji nie ma. Proszę pani Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna)  
Ja mam do pana takie pytanie, jest przebudowa świetlicy wiejskiej w Strachominie i te 
1 000 550, do kiedy ma być rozstrzygnięty? Ten? Ten wniosek. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Powiem pani w ten sposób.  

Andrzej Krawiec (Radny)  
O koleżanka? 

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
Jeżeli chodzi o wniosek o świetlice w Strachominie, o którym mówił Ole już został 
rozstrzygnięty, był odrzucony był na 1 500 000, natomiast my dostaliśmy dofinansowanie w 
ramach mieleńskiej lokalnej grupy rybackiej. I tu do dofinansowanie w dalszym ciągu aktualne 
wtedy w tym układzie dostaliśmy łącznie na inwestycje o wartości około 370 000. Jesteśmy po 
pierwszym przetargu kwota przetargowa przekraczała kosztorys. W związku z powyższym 
będziemy ponawiać procedurę. To znaczy. 
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Lucyna Parol (Radna)  
Że o tym 1 000 550. 

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
To jest wniosek z lutego, on nie przeszedł mnie przeszłego, no właśnie było, czego tańsze, 
dlatego też, że za ich zakwalifikowany czekamy na roztrzygnięcie, ona akurat tutaj, tych 
wniosków było dość dużo tych naborów było dość dużo. Także kochani mieszkańcy 
Strachomina te wszystkie obietnice 3 lata temu, jakie złożył nam pan wójt razem z zastępcą, 
kłamiąc nas, odrzucając rewitalizację Strachomino Tymień to możecie teraz podziękować. 
Macie okazję 31 lipca. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Mam takie pytanie, bo tutaj wtargnęła nam jakaś osoba na sesję zabrała głos, co także nie 
wiem, ja nie udzielałem pani głosu a Lewandowska zabrała głos także. 

Lewandowska  
Ja tylko chciałam po prostu sprostować informację, żeby nie było tutaj chaosu. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Proszę czekać, kiedy udzielę głos, proszę pani Najdzion kontynuuje pani. 

Krystyna Najdzion (Radna)  
Tak, jeszcze proszę pana, chciałam chciałam zapewnić też, że i hydrofornia w Strachominie też 
jest stara też jest do wymiany, także też proszę pamiętać, a nie tylko właśnie akurat tu i tu 
koniec, Strachomino też ma 50 lat hydrofornia i wodę mamy taką, jaką mamy już dzwoniłam 
do pana Nowaka, pan Nowak przedstawił mi oczywiście i wyniki tej tego badania, ale my 
widzimy, co się dzieje w wannach, na na prysznicach i w umywalkach. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Pani radna, jeżeli mogę odpowiedzieć, pracuje tutaj niecały rok. 

Krystyna Najdzion (Radna)  
Ale wie pan co my mamy dosyć ale niech mi pan da skończyć. My mamy już dosyć tego 
słuchania, że pracuje tu dopiero wtedy dopiero wtedy dopiero wtedy my mamy tego przesyt 
dziękuję bardzo. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Dobrzy pozwoliła, pani przegrała posłużą pani proszę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
O doprowadzenie dziękuję, bo złożył pan zaraz wniosek, że to eksploatacja zakładów 
komunalnych w związku z tym my służymy cały czas w gopsie mnie jeszcze nie było ja nie 
robiłam, to samo w Urzędzie Gminy rotacja ludzi i w ogóle nie możemy uzyskać właściwych 
informacji. Proszę, kto chciałby zabrać. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
proszę państwa zrobić to, żeby nic nie robić, zaczęliśmy od tamtego ujęcia i będziemy 
kontynuować, to w miarę możliwości na następnych ujęciach, przynajmniej że tak powiem 
przewiduje, że tym będę się zajmował m.in. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
dziękuję. Proszę pan Krawiec jeszcze. 

Andrzej Krawiec (Radny)  
Interesuję interesuje mnie przebudowa oświetlenia na drodze Mścice Dobiesławiec od 2 
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miesięcy. Przynajmniej już słyszę, że jest w przygotowaniu zapytanie ofertowe, kiedy się 
skończy, mamy czerwiec, czyli pół roku już minęło tego roku. 
Następne moje pytanie takie. 
Budowa świetlicy w Popowie, jaki koszt całkowity budowy mamy dofinansowanie 750 000? 
Miałbym powiedzieć, przebudowa tej drogi w Strzeżenicy 650 000. Jeśli się nie mylę budowa 
tej świetlicy, bo w Popowie około 1 700 000. 
Czyli 1 000 000 zł. 
Z gminnych. 
1 700 000 na budowę drogi. Przepraszam na budowę świetlicy w Popowie szok? 
PSZOK w Będzinie? 
Wiemy, jaka sytuacja po ulewach tam była czy jest zrobione tam odwodnienie tego terenu, bo 
już tam się zrobił basen w pewnym momencie prawda. Jak te ulewy były takie czy ten teren 
ma jakieś odwodnienie, czy nie czy to będzie w dalszym ciągu takie? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Udzieli pan dziś odpowiedzi. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Dotyczyły uwagi, sądzę, że ten temat, jeżeli chodzi o pszok będzie rozwiązany, jeżeli chodzi o 
świetlice, no to takie środki mamy, jakie mamy, będziemy się starać ewentualnie o 
pozyskiwanie nowych, jeżeli takiej możliwości pojawią. Natomiast na pozostałych tematach 
przyjęłem wszystko wiadomości i jeżeli trzeba będzie że tak powiem no dokładniejszej 
informacji my dokładniejszych informacji, prosiłbym o złożenie zapytania zostanie 
przygotowana na piśmie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Pani Lucyny Parol.  

Lucyna Parol (Radna)  
Proszę pana, ja mam do pana takie pytanie, w związku z tymi środkami na kanalizację. No 
faktycznie dostaliśmy ładną kwote 16 000 815 tak wszędzie pan wójt chwali się tym, no myślę, 
że to 98% gminy w i powiatów w Polsce dostało kto złożył wniosek, więc otrzymał doskonale 
pan wierzy też tych środków na całą kanalizację, nie starczy, bo to, co było podawane to około 
70 pewnie teraz będzie kwota jeszcze wyższa, ale mnie interesuje taka sprawa, jaki będzie 
czas realizacji tego pierwszego odcinka jest przyznana kwota 16 815 000. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Sądzę, że nie przekroczy 3 lat są na, nic, więc proszę mają co pozbawiło państwa niech pani 
sprecyzuje na co to się składa proces projektowy. To jest 1 rzecz. Natomiast proces 
realizacyjny dajemy sobie 2 sądzę, że jeżeli będzie to sprawy, jeżeli proces projektowy 
przejdzie nam w miarę sprawnie, taką mamy nadzieje, to może uda się skrócić do 2 lat. 

Lucyna Parol (Radna)  
Więc proszę państwa, sami państwo widzicie, żę to nie jest wszystko proste. Na razie mamy 
jakby koncepcję tej kanalizacji na terenie gmin. Natomiast w tej chwili będzie to budowane na 
zasadzie zaprojektuj wybuduj, czyli musi być przetarg, musi być wykonawca, musi być projekt, 
muszą być wszystkie uzgodnienia i to, żeby podłączyć 3 miejscowości Tymień Kładno i Pleśna 
takie planowane to musi być główny kolektor, czyli od Tymienia do Koszalina do oczyszczalni 
ścieków musi być główne połączenie, żeby można było włączyć te boczne do tego, że tak 
powiem, żyły ściekowy przy państwa, więc co tu dużo na dzień dzisiejszy mówić inwestycja na 
lata. Inwestycja na lata, jeżeli się robi drogę Śmiechów Borkowice, która była zapisana w 
budżecie 2018 roku, a została skończona w 2022 roku, czyli oczywiście też środka, który był 
zabezpieczony, więc proszę wyobrazić, jeżeli się buduje ulicę w Mścicach i mija rok do 
rozliczenia i utrzymania funduszy za budowę tych dróg w Mścicach to proszę zobaczyć, a 
buduje się tak, że wchodzą połowę skrzynek elektrycznych, albo mieszkańcy nie mogli 
wjeżdżać na swoją posesję, bo była zawyżona droga to nie jest wszystko takie proste. Kwota 
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na pewno duża kwota jest na pewno szokująca. No tak właśnie dzięki temu polskiemu ładowi 
te pieniądze gmina otrzymała, ale czas realizacji 3 lata co się po drodze może jeszcze 
wydarzyć, a jeżeli inflacja będzie jeszcze większa, a jeżeli koszty jeszcze pójdą do góry po na 
ile nam to starcie proszę państwa? 
A co z Tymieniem, Niech się Tymień zastanowi, będzie pływał w ściekach, które będzie 
wydalał ze swoich bloków. Dziękuję. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Pani radna, tutaj z tak powiem, może ku naszemu może obopólnemu trochę zdziwieni 
całkowicie się z panią zgadzam, o czym może prawie całkowicie? 
Z tego względu, że. 
Budowa kanalizacji i w tym zakresie, którym mówimy objętym tym dofinansowaniem. Już 
wspomnę o zakresie objętym całą koncepcją jest to działanie wieloletnie trudno też 
przewidywać. 
Żeby działanie realizacji nawet tego pierwszego odcinka przy realiach czasu trwania projektu 
wykonania, że tak powiem, realia również wykonał w fizycznego wykonawstwa załatwić np. 
kwartał 2 kwartały, bo to jest nierealne. 
Pytanie też jest może następne, dlaczego. 
Działamy w tej dziedzinie dopiero dzisiaj a nie 10 15 lat temu. 

Lucyna Parol (Radna)  
Jeszcze mam pytanie. Aproszę mi powiedzieć, to jest gazyfikacja miejscowości dobre i 
miejscowości Kazimierza przecież, kiedy pan wójt, oby tak powiem swoje urzędowanie, to już 
szybciutko były spisywane deklaracje, kto jest chętny podłączenia do prowadzenia do swoich 
posesji gazu i Niewiem gdzieś utknęło czyli co ta inwestycja istnieje te inwestycje żyją, czy to 
po prostu umarło, na jakim było to wpisywany w dobrym, był pominięty Kazimierz. Mi wiem, 
czy było w Kazimierzu spisywany czy nie, ale chyba tak były składane też deklaracje i proszę 
mi powiedzieć, co z tą inwestycją, można teraz mówić tak, ale gaz jest drogi, to może nie 
będą mieszkańcy zainteresowani, ale przecież minęły 4 lata, więc, gdzie to jest poszło w 
szufladzie, gdzie się znajduje ta inwestycja że nie ma zapisany jako inwestycji na realizację 
dziękuję. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Już staram się przynajmniej na stan swojej wiedzy skromnej niestety pani odpowiedzieć. 
Deklaracje, które, w, których pani mówiła, czy uszu akces mieszkańców do podłączenia się do 
sieci gazowych, która miałaby powstać, wyszedł z inicjatywy, jak były badania rynku, poprzez 
z gazowni. 
W międzyczasie tzw. gazownia z tego, co wiem, przynajmniej w części zmieniła zdanie. Tak to 
było przy Borkowicach i Śmiechowie i tam część rzeczy, które można będzie dalej realizowane, 
przynajmniej na chwilę obecną. Złożyliśmy zresztą zapytanie, dlaczego w tamtym przypadku 
podejrzewam, że podobna sytuacja jest również w Dobrym, jest to z tym inwestycja gminy 
jest to inwestycja wykonywana przez gazownię i od nich też zależy czy będzie czy też nie 
będzie realizowana. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Proszę pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję ja bym chciał w części odpowiedzieć na pytanie Pana Radnego Andrzeja krawca tej 
obecności pana Aleksandra. Otóż chodziło wody opadowe i pan Andrzej pytał, co z tymi 
wodami, bo mieliśmy od ostatnio takie zdarzenie, że po tych obfitych opadach tam się zrobiło 
jezioro, Otóż Urząd Gminy na etapie projektowania nie wystąpił o pozwolenie na 
odprowadzenie wód opadowych, po prostu liczą na to, że to będzie wsiąkać także życzę 
powodzenia. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję proszę państwa, teraz tak. Proszę Panią Imbiorowską 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Mam pytanie do pana, bo w inwestycjach planowanych do wykonania brakuje remontu drogi 
w Pleśnej, gdzie w budżecie mamy tutaj 186 000 i co na tę chwilę może mi pan powiedzieć, bo 
w sumie pan jest odpowiedzialny za inwestycje w gminie? 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Akurat drogami się kolega zajmuje ale próbuje pani odpowiedzieć, ile się nie mylę. 
Może inaczej, ja się pisemnie ustosunkuje nie chce się pomylić tego, co jest mi wiadomo, być 
może na ten odcinek jest dofinansowanie, które otrzymała gmina Mielno, ale w 100% pani nie 
odpowiem. Prosiłbym długopis najpierw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Nie o tej drodze mówi. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Ale to nie jest otwarty nie remont drogi w Pleśnej dla inwestorów. Tam nie trzeba żadnego 
dofinansowania, bo mamy zabezpieczone środki w budżecie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Chodzi chodzi tylko o utwardzenie, żeby była możliwość rozumowania rozniosła. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Również ustalona droga i postaram się pisemnie odpowiedzieć. 
Nie wiem być może, kiedy pani składała. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Trochę kawał czasu dokładnej daty nie pamiętam. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Postaram się to nadrobić. Przepraszam, za brak odpowiedzi. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Drugie pytanie moje dotyczy drogi remont drogi Dworek Gąski jest udział finansowy gminy 
Będzino 1 000 000 zadanie realizowane wspólnie z powiatem koszalińskim, zadanie 
dofinansowane rządowy fundusz rozwoju dróg i co wniosek złożony? Czy czy o co w ogóle 
chodzi? 
Wniosek składał powiat. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Tak my jesteśmy nie jesteśmy inwestorem, jesteśmy uczestnikiem jedynie tego procesu. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Ale wyraźnie pisze udział finansowy gminy Będzino. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
W ramach wkładu już tak powiem własnego częściowo koszty będzie ponosiła gmina Będzino, 
częściowo koszty będzie ponosić powiat, natomiast dofinansowanie jest do inwestycji 
powiatowych, bo to jest droga powiatowa. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Czyli to całe miliony odchodziły. Tego nie rozumiem, 1 000 000 ma dołożyć gmina. 
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Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Tego, co tutaj nie jak rozumiem tak? 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Tego, co, skąd oni wezmą?  

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
No z tego, jeżeli to jest wpisane, że tak powiem w inwestycjach do wykonania, to 
podejrzewam, jestem przekonany wręcz, że jest to również elementem, zawarto w budżecie 
gminy Będzino. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Był cały kształt tego tej drogi? Cały koszt przepraszam. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Nie powiem, pani i nasz udział jest tutaj określony, natomiast wielkość wniosku o 
dofinansowanie wielkości udziału własnego powiatu nie jest znana. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Jeszcze pytanie, co będzie robione za 300 000? Jeśli. 
To jest wyraźnie napisane i wizja lokalna świetlicy w Strachominie omówienie zakresu 
remontu.  

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Znaczy tak, w tej chwili stan, że tak powiem i techniczny i podejrzewam, że i układ 
pomieszczeń jest niezgodny z obowiązującymi przepisami. 
Cała ta zabawa w cały ten remont ma no że tak powiem dostosować. 
To pomieszczenia. 
Podejrzewam, że również z instalacjami do aktualnie obowiązujących przepisów. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Mam pytanie odnośnie tej świetlic w Popowie bo tutaj jest w ramach rządowego funduszu 
inwestycji lokalnej fundusz przeciwdziałania covid dla jednostek samorządu terytorialnego i 
50 000 to ma związane to z covidem? 
Jaki to ma związek? 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Znaczy proszę pani, to ma bardzo w sumie, jak już do nas pani postaram się wytłumaczyć, ma 
bardzo dużo z wspólnego z covidem, gdyż tak nazwano akurat ten fundusz inwestycji 
lokalnych. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Jest nielegalne. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
A to trzeba się zapytać tego, kto nazwał a myśmy tego tak nie nazywali, jeżeli był w ramach 
tegoż funduszu nabór na tego typu inwestycje. No to sądzę, że jest w pełni legalne. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Pan odpowiada za inwestycję, czyli uważam, że to jest legalne.  

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Znaczy ja też tak uważam, proszę pani natomiast mówie no, trzeba było zapytać tego, kto 
powołał taki fundusz do życia i tak go nazwał i taki zakres możliwości dofinansowania określił 
poprzez ten fundusz. 
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Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Ja rozumiem, tylko, że pan przystępuje do inwestycji. Czyli pan jest pewny, że to jest 
odpowiednia forma po prostu przekazania tych pieniedzy 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Znaczy no, jeżeli przyznano nam pieniążki, te pieniądze, to sądzę, że także jest to w ramach 
konkursu prawidłowe działanie osób zarządzających tym Funduszem i wybierającym projekty 
do dofinansowania. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Dziękuję.  

Sławomir Bryliński (Radny)  
Dziękuję, to znaczy, ja bym chciał skorzystać z okazji, że jest pani Katarzyna? Chciałbym taką 
pewną sprawę wyjaśnić bo 
został złożony do zarządu wniosek o udostępnienie informacji publicznej. Przeczytam ten 
wniosek, a później odpowiedź na ten wniosek. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
I chciałbym otworzymy bardzo proszę o powagę, pani nie lekceważy albo pani wyjdzie. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Czy gmina Będzino za rok 2021 zwróciła dotację celową w wysokości 20 000 zł z powodu 
niezłożenia w terminie rozliczenia rzeczowo-finansowego wraz ze sprawozdaniem opisowym z 
realizacji Rand sołecki 2021 do urzędu Marszałkowskiego, województwa 
zachodniopomorskiego w Szczecinie? 
Jeden sołectwo Tymień strefa integracji w Tymieniu oraz sołectwo Sukienkowo. 
Doposażenie placu zabaw w Kowienkowie. 
I teraz tak, odpowiedź na tą na ten wniosek. 
Jest następująca w nawiązaniu do złożonego w dniu 17 maja 2022 roku wniosku o 
udostępnienie informacji publicznej dotyczącego zwrotu dotacji celowej. Informuję, że gmina 
Będzino w dniu 28 grudnia 2021 roku dokonała zwrotu dotacji w oparciu o § 7 ustawy i tam 1 
umów to jest podana umowa z dnia 2 sierpnia 2021 roku są podane numery tych umów. 
I tutaj 20 000 niepotrzebne. Nie wiem, co było przyczyną, że nie zostało to rozliczone, czyli co 
nie były potrzebne. Ktoś się rozmyślił, co było przyczyną, jak pani mogła odnieść się do tego? 
Bo? 

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
Odpowiedzi na zapytanie ma pan udzieloną odpowiedź, że na podstawie przekroczenia terminu 
tam jest podana jest podany numer umowy zgodnie z paragrafem w terminie został złożony, 
nie zostało złożone sprawozdanie. To jest odpowiedź na pytanie. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
W takim razie dlaczego nie został termin dopełniony i kto jest odpowiedzialny za to. 

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
No to jest trudno powiedzieć na pytanie, dlaczego i kto jest odpowiedzialny, bo to nie jest tak 
jednoznaczna. Prosta odpowiedź, jak by się mogło wydawać, termin został przekroczony 3 dni 
robocze nie tylko my to zrobiliśmy, niestety wszyscy mieliśmy bardzo dużo pracy z uwagi na 
mnogość prac urzędzie. Natomiast nie chcę odpowiadać na to pytanie, kto dokładnie, dlaczego 
odpowiedź na pytanie, które zostało zadane w trybie informacji publicznej została udzielona. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Państwo przez przerażające jest to, że nie ma odpowiedzialności. I tu jest 20 tysięcy, ale 
później pierwsza sytuacja, gdzie nie są dopełnione terminy. 
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Jest po prostu nie chce się tego komentować, bo to, co jest uprawiane i jak traktowani 
jesteśmy, ale przede wszystkim mieszkańcy gminy? 
Była okazja do 20 000 w tym w tym konkretnym przypadku przypadło bo ktoś nie dopełnił 
terminów, nie ma winnych nie ma winnych to za co za co pracownicy urzędu pieniądze? 
Przecież osoby, które powinny dopilnować, pobierają publiczne pieniądze z wynagrodzenia i 
nie jest to pilnowane połowę zwolnić, będziemy mieli pieniądze na inwestycję. Ja widzę takie 
rozwiązanie dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Proszę państwa ja bym chciał się tutaj odnieść do sytuacji związanej z kanalizą. O tym 
mówiliśmy, że w 2019 roku pan wójt. 
Miał podpisać porozumienie i można było wykonać już dawno oczyszczalnie ścieków w 
Tymieniu. Specjalnie mieliśmy sesję, nawet w Domu Ludowym w Tymieniu w tej sprawie. 
Oczywiście nie może być tak jak myśli rada, trzeba zrobić inaczej. Do tej pory już by była 
dawno wybudowana oczyszczalnia ścieków w Tymieniu i można by było odcinać kupony z 
polskiego ładu po przyłączać poszczególne miejscowości. 
Za tym, żeby oczyszczalnia była na terenie gminy, m.in. to, że będziemy otrzymywali tak duży 
otrzymywaliśmy cały czas kary za niewłaściwe ścieki tego nie da opanować, bo do obcej 
oczyszczalnie jeśli będzie to schodziło zawsze tam będą szukać pieniędzy, zawsze będą takie 
sytuacje, a rok zmarnowany na próbę namówienia władz Mielna do tego, żeby do Mielna to 
szło w końcu został Koszalin, a wtedy rozpoczął się handel Mścicami 
było dofinansowanie, proszę państwa w granicach 95% nie potrzeba było robić żadnych opinii 
środowiskowych, był była decyzja o ustaleniu celu publicznego o wykonaniu tejże inwestycji 
trzeba było tylko podpisać pod tym i wykonywać wszystkie rzeczy były załatwione. Natomiast 
na dzień dzisiejszy pod koniec czerwca mamy w Tymieniu zamiast oczyszczali szambo. Już je 
podobno mamy. I teraz kwestia koncepcji wykonywania zaprojektuj zbuduj całej koncepcji 
zanim ścieki popłyną. No to w perspektywie 3 lat na dzień dzisiejszy w granicach 800 000 
wywóz 32 m³ ścieków, bo tyle jest na dzień dzisiejszy w Tymieniu. Dodaje nam da nam już 
parę milionów i teraz. 
To rozwiązanie, które jest przeciągnie się w dalszym ciągu, będziemy mieli w Tymieniu za 
przeproszeniem szambo, bo mogło to być już dawno wykonane. Druga rzecz, jeżeli chodzi o 
drogę w Tymieniu. Pierwszy etap? 
Ustalenia były tu wcześniejsze, że 998 m odcinek drogi jedenastki będzie wykonany w asfalcie. 
To otrzymujemy informację o 700. 
713 m w asfalcie 285 m płytach wzmiankami. 
Ala ustalone zostało uzgodnione z panem Jasińskim, po prostu tego nie przyłoży po prostu 
przepisał to, co było, że droga asfaltowa będzie do ostatniego wjazdu do budynków na terenie 
osiedla. Tutaj w dalszym ciągu i teraz nie wiem, jaka jest złożona, jaki jest co jest ujęte 
ostatecznie w projekcie na to zapotrzebowanie? 
PSZOK budowany 4 lata koszty rosną droga w Smiechowie, która została zakończona, miała 
być tania rozbita na etapy pogorszono jej jakość i oczywiście wyszła drożej na pozostałe 
rzeczy oczekujemy na rozstrzygnięcie wniosków. Jedno rozdanie, gdzie można było pewne 
rzeczy osiągnąć nawet do 5 000 000 zł dostać dofinansowanie. Pan wójt nie złożył w ogóle 
wniosku. 
Tak jak tu pani przed chwilą podkreśliła, byliście mocno zapracowani cały czas. 
Ja bardzo proszę, aby jeśli to jest możliwe.  
Jeśli pan jest w stanie określić, jaki jest szacunkowy koszt 
koncepcji kanalizacji na dzień dzisiejszy w założeniu w momencie opracowania koncepcji 
66 000 000. Na ile to może mam dzisiaj wzrosnąć, biorąc pod uwagę ceny? 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Znaczy nie jesteśmy tego w stanie określić tak do końca czasowo poza tymi elementami, które 
na, który mamy dofinansowanie, nie jesteśmy w stanie tego określić pod względem sytuacji 
finansowej, która będzie w Polsce, czyli konkretnie mówiąc o inflacji i zmiany kosztów 
chociażby samych materiałów. 
Tak szczegółowo szacunkowe te kwoty na pewno ulegną zmianie. Natomiast mamy też 
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nadzieję taką, że przynajmniej na tym etapie na to, co planujemy to z biedą może, ale nam 
tego wystarczy. 
Nikt nie jest wróżką i nie powie co się będzie działo. Załóżmy po 3 latach, bo jak tu same 
panie pani radna, stwierdziła są to zadania inwestycyjne wieloletnie? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Jeszcze 1 rzecz dotycząca inwestycji ubiegłego roku w zakończonych na koniec roku. Pytanie 
do pana wójta, dlaczego państwa, którzy przygotowali ten wniosek, dlaczego doczekaliście 
rozstrzygnięcia ostatecznego wniosku na budowę drogi w Strzeżenicy a zostało to wykonane 
środków własnych, czy nie można było poczekać miesiąc 2 czy 3 i żeby to rozstrzygnąć zrobić 
środków środków unijnych zewnętrznych, a nie wyrzucić pieniądze w kwocie 654 000 bodajże 
na remont drogi z środków własnych? 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Znaczy nie jestem w stanie panu na to pytanie odpowiedzieć. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
No trudno.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Może pan wójt obejrzy sesję nam odpowie.  

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Być może. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Proszę, ktoś chciałby zadać pytanie proszę pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję, ja mam takie pytanie do pani inspektor Lewandowskiej Katarzyny pani Katarzyno. 
Czy piastuje pani w naszym Urzędzie Gminy, stanowisko inspektora do spraw pozyskiwania 
środków pozabudżetowych? 

Katarzyna Lewandowska  
Tak tak pracuje na tym stanowisku. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję, a proszę pani czy ktoś oprócz pani w tym urzędzie zajmuje się pozyskiwaniem, 
znaczy, jest zatrudniony na etacie? Chodzi o pozyskiwanie tychże środków, które wcześniej 
wspomniałem?  

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
Nie rozumiem pytania. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Czy ktoś oprócz pani w tym urzędzie pozyskuje środki pozabudżetowe? 

Krystyna Najdzion (Radna)  
Urzędzie.  

Tomasz Baczyński (Radny)  
Tak w Urzędzie Gminy? 

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
W zależności od tego, jaka jest potrzeba, jakie środki tak tak. 
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Tomasz Baczyński (Radny)  
Np. granty. 

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
Nie akurat, jeżeli chodzi o ośrodki w zależności tego, jakie są środki tak, jeżeli mieliśmy w 
środki inwestycyjne w części zrobił to dział inwestycji, jeśli chodzi o granty sołeckie, to 
praktyka była wcześniej taka, że pisały to osoby, które były na stanowisku w tym roku, ale 
sami. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dlaczego tak się właśnie dzieje? 

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
Grant sołecki z inicjatywy sołtysów. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Rozumiem, a rozliczenie tego typu gruntów. 

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
Myślę, że w tym roku również formuła będzie zmieniona. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
To znaczy chodzi o rok 2021. 

Małgorzata Macedońska (Skarbnik Gminy Będzino)  
W celu uniknięcia różnego rodzaju nieporozumień w tej kwestii zostanie pewnie 
doprecyzowane na dalszym etapie także myślę, że formuła będzie inna niż w zeszłym roku. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dobrze dziękuję bardzo. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS)  
Proszę.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Już tak, tak przy okazji kanalizacji czy prowadzone są już jakieś tam znaczy, czy jest 
konieczność wykonywania jakiś opinii środowiskowych w tej całej koncepcji, czy coś w tym 
zakresie zrobione, czy są już jakieś uzgodnienia z właścicielami gruntów prywatnych, przez 
które no ta sieć na pewno po części no będzie przebiegać nie nie po gruntach gminnych, bo to 
są sprawy, wywłaszczę zgody itd. czy tutaj w tym zakresie już dziś są czynności wykonywane?  

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Nie nie są czynności wykonywane przewidywana trasa przebiegu kolektora tłocznego z tego, 
co jest mi wiadomo znamienitej prawie nowy w większości idzie po i nieruchomościach 
gminnych, żeby było po prostu prościej. Natomiast ta cała sprawa będzie dotyczyła sfery 
projektowania, projektant i wykonawca, który będzie ten projekt wykonywał, również będzie 
miał też wpływ na to, którędy będzie przebiegało, przez które do tej sieci będą przebiegały. 
Natomiast z naszym założeniem jest to, aby to odbyło się maksymalnie najlepiej w 100% po 
gruntach naszych gminnych. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Czarno widzę tych gruntów jest niewiele. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Drogi są w dużej mierze nasza główna. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Ciekawa koncepcja a już w ogóle przepompownia na środku jeszcze może. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
I przepompownię można troszeczkę z boku postawić 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Planowane jakieś uzdatniania ścieków biegnących z najdalszej części gminy. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Tak, w opisie do wniosku i w przygotowywanym wstępnie PFU już w tej chwili program 
funkcjonalno użytkowym jest zapis, że ścieki mają być odświeżane wybór sposobu 
odświeżania tych ścieków czy chemiczny czy powinien po powietrzny zostaje no do doboru 
przez projektanta, bo on bierze odpowiedzialność za za projekt, są różnego rodzaju, Otóż 
m.in. środki chemiczne stosowane do tego, żeby przeciwdziałać nabywaniu ścieków. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję, proszę, czy w tym punkcie ktoś chciałby zabrać głos? 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Ja nie żałuje Panie Radny. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Jeśli nie ma to dziękuję. Proszę państwa, kończymy punkt. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Jeżeli Panie Przewodniczący, mogę powiedzieć jeszcze półtora zdania 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
1,5 proszę. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Do już chciałbym tylko dopowiedzieć 1 rzecz odnośnie ujęcia wody w Dobrzycy. Zdaje sobie 
sprawę z tego, że działania straży pożarnej na w tej chwili istniejących sieciach wiejskich są 
dość mocno utrudnione pod względem pozyskania wody na cele przeciwpożarowe w czasie 
akcji m.in. dlatego na ujęciu z planowanych do budowy 2 zbiorników retencyjnych wody już 
uzdatnionej będzie przewidywany jest na wykonanie punktu szybkiego tankowania wozów 
strażackich, które można było pozyskiwać wodę w sposób błyskawiczny praktycznie na cele 
PPOŻ 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Chciałbym dopytać, jak pan już pan zwołał ten temat, gdzie te punkty miały się znajdować? 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Już mówię, sieci kiedyś były przy wg przepisu budowane, jakby na wsi też pod cele PPOŻ to 
powodowało bardzo wysoki problem z utrzymaniem jakości, prawidłowej jakości wody 
przeznaczonej do spożycia przez ludzi, bo to sieci były zazwyczaj przewymiarowane z drugiej 
strony ujęcia wody były w drugą stronę, by był kłopot, by nie do wymiarowania nie nie 
posiadały odpowiednią wydajność, chyba że wpompowano wtedy wodę surową. Wiem, co 
mówię, proszę na tym. Natomiast te przepisy uległy zmianie mniej więcej kilkanaście lat temu. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Przepraszam, ale jakby mógł pan konstruować nam tutaj opowiada, jak to było kiedyś teraz, 
ale gdzie te zbiorniki miały powstać konkretnie przy hydroforni? Czy 
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Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Już ponad 2 zbiorniki przy ujęciu wody przy stacji uzdatniania wody. Są w tej chwili no również 
przedmiotem tego wniosku i z tej z tych 2 zbiorników no ma być wykonana instalacja, która 
umożliwi szybkie tankowanie pojazdów pojazdów straży pożarnej. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Zdaję sobie, wtedy z tego sprawę, że w tej chwili ta droga nie pozwala nawet na dojazd do tej 
hydroforni dla samochodu, takie, że poproszą o tą drogą wodę, a ponadto było zrobione mu 
1 × spotkanie, na które nie zostałem zaproszony, był oczywiście, pan wójt był zaproszony 
sołtys, oczywiście radny nie był zaproszony, to proszę sobie odpowiedzieć sam dlaczego nie no 
i padła koncepcja, że pan wójt obiecał, że drogę spod bruku o nośności do 3,5 tony, gdy to 
usłyszałem, jakby od pewnej osoby, to po prostu, że takie zaśmiałem się z tego tytułu, że 
nawet zajechać do hydroforni, wyciągnąć pompę, to musi samochód przyjechać o nośności. 
Na pewno większej 10 ton, bo może i więcej poza tym tam pewno pewno trza zrobić regulację 
tą drogą, a no fajnie, że taki zbiornik na pewno będzie przydatne, tylko no odpowiedzą, jedni 
biegają z mija się troszeczkę. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
Komornik nie będzie stricte od punku i wyłącznie cele poposz budżetu rozmowa przeznaczony 
dla ludzi, natomiast sytuacjach awaryjnych będzie możliwość wykorzystania tego dla celów 
poposz w sposób szybki sprawny z sieci w tej chwili funkcjonujących, nawet w tej 
miejscowości i wielu innych miejscowościach wiejskich, tankowanie pojazdów, szybkie nie ma 
szans. Dajmy już. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Już w takim razie już końca, kończąc proszę o zwrócenie uwagi, szybu, jakby demodernizacji 
tej hydroforni i wykonywania takiego zbiornika doprowadzeniu drogi dojazdowej do 
prawidłowego użytkowania i przy wytyczenia w ogóle trasy, bo to droga jest położona w 
latach, nie wiem, których tam były tak hydroforni wykonywana płyty zostały już. 

Aleksander Janowski (inspektor, ds. inwestycji i remontów)  
70 tych. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Nie w swoim, jakby obrysie także no, żeby zostało jak były uregulowane dziękuję. 

Nieznany mówca 15  
Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Dziękuję.  
Kończymy ten punkt przechodzimy do kolejnego punktu. Informacja wójta z działalności 
między sesjami odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji, o czym oczywiście otrzymaliśmy, jak 
zawsze suche zapisane punkty, gdzie pan wójt był. Natomiast niewiele jest o tym, co pan wójt 
osiągnął na wszelkiego rodzaju spotkania. 
Cały czas mamy 1 informację, że cały czas są wnioski rozpatrywane rozpatrywane tyle 
inwestycji ma być tyle obietnic dalej rozpatrywane w 1 istotna rzecz jest, że wpłynęła 
rekompensata za wiatraki. W związku z tą zmianą podatków to jest chyba ostatni rok, kiedy, 
kiedy taki podatek tutaj do nas wpływa 2 000 590 zł, dokładnie 50 351 zł. 27 gr to mamy 
informację. Czekamy, co pan wójt zaplanuje z tych środków wykonywać? 
Ktoś ma jakieś pytania do informacji pisemnej, którą pan wójt dostarczył? 
Jeśli niema to dziękuję. 
I pkt 9 wolne wnioski zapytania.  
Proszę kto chciałby zabrać głos w wolnych wioskach. 
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Joanna Banaszczak (Radna)  
Proszę państwa na poprzedniej sesji komisja rewizyjna prze czytała protokół pokontrolny 
przeprowadzone w związku ze skargą złożoną przez mieszkankę odnośnie komputerów dla 
dzieci, osób, które pracowały w pegeerach. W tym samym dniu, w którym była 
przeprowadzona komisja wpłynęło do nas pismo od mieszkanki, miejscowości komory, że w 
związku z pozyskaną informację, że komisja rewizyjna przy Radzie Gminy będzie dniu co z 
tego maja, będzie analizowała dokumenty dotyczące konkursu grantowego. Zwracam się z 
prośbą o przeanalizowanie moich dokumentów dotyczących uzyskania komputerów dla moich 
2 córek. Nadmieniam, że obie córki wyżej wymienionego konkursu nie otrzymało komputerów 
z przyczyn dla mnie niejasnych i nie wyjaśnionych przez pracownika Urzędu Gminy w Będzinie. 
Proszę państwa, mówiono na ostatniej sesji, że jest to sprawa w toku i kilkakrotnie została 
wysłałam maila z zapytaniem do operatora konkursu, związku tam przeprowadzaną kontrolą. 
Prosiłam o wyjaśnienie i proszę państwa 9 czerwca otrzymałam odpowiedź. W związku z tym 
na ręce pana wójta i chciałam złożyć im taką notatkę od komisji rewizyjnej w odpowiedzi 
Szanowna pani nie będę wymieniała nazwiska i zam. komory i odpowiedzi na pani zapytanie 
dotyczące kwalifikacji pani dzieci do udziału w konkursie grantowym cyfrowa gmina już nie 
będę tutaj dalej czytała. Im uprzejmie informuje, iż, aby zostać zakwalifikowanym wyżej 
wymienionym konkursie, należało spełnić poniższe wymagania potwierdzenie zamieszkania na 
terenie gminy po PGR o potwierdzenie pokrewieństwa linii prostej potwierdzenie faktu 
zatrudnienia PGR znajduje się w ewidencji cover potwierdzenie otrzymania w latach 2020 2021 
sprzętu komputerowego zakupionego ze środków publicznych lub ngo zgoda na przetwarzanie 
danych osobowych potwierdzenia uczęszczania dziecka do szkoły, z dokumentów przez panią 
przedłożonych. Wynika, iż obie córki spełniają kryteria zamieszkania na terenie gminy PGR na 
terenie gminy Będzino funkcjonowały zlikwidowane państwowe przedsiębiorstwo gospodarki 
rolnej, potwierdzenia pokrewieństwa linii prostej przedłożyła pani akty urodzenia dzieci, 
potwierdzenie faktu zatrudnienia po PGR przedłożono świadectwa pracy potwierdzające 
zatrudnienie rodzica, różnych PPGR np. stacji hodowli roślin Strzechęcin gospodarstwo 
znajduje się w wykazie rządowym gmin, których funkcjonowanie PPGR znajduje się w 
likwidacji w ewidencji cover informację otrzymaną z gminy Manowo, potwierdzenie 
nieotrzymanie w latach 2020 2021 sprzętu komputerowego zakupionego ze środków 
publicznych lub ngo przekazanych dokumentach znajdują się stosowne oświadczenia, 
potwierdzające spełnienie niniejszego warunku zgoda na przetwarzanie danych osobowych 
przedłożono dokument potwierdzenia uczęszczania dziecka do szkoły dokumentu wynika, iż 
dzieci uczęszczają do szkoły podstawowej, W Będzinie siedziba w Łęknie właśnie z informacji 
umieszczonej na stronie gminnej, wynika, iż rodzice dzieci uczęszczających do szkół na terenie 
gminy Będzino nie byli zobowiązani do przekładania dodatkowych dokumentów, warunek 
spełniony w toku przeprowadzonej kontroli przez komisję rewizyjną w zakresie prawidłowości 
przygotowania wniosków przez wójta gminy będzie do konkursu grantowego. 
W maju br. przewodnicząca komisji zapytała osobę wskazaną przez wójta do składania 
wyjaśnień o przyczynę niezakwalifikowania pani wniosku, pracownik gminy udzielił informacji 
wniosek nie został zakwalifikowany z przyczyn, nie wykazania miejscowości komory w wykazie 
cover przewodnicząca komisji rewizyjnej wystąpiła właśnie tak jak wcześniej powiedziałam z 
zapytaniem do operatora programu. 
Związku z przeprowadzoną kontrolą komisji rewizyjnej Rady Gminy w Będzinie. Proszę 
odpowiedź na pytanie czy sprzęt komputerowy w ramach programu granty PPGR wsparcie 
dzieci wnuków, byłych pracowników PGR wraz z rozwoju cyfrowym mogli ubiegać się rodzicie 
rodzice dzieci zamieszkałych na terenie miejscowości, w której funkcjonował zlikwidowany 
niegdyś PGR. Czy, jeżeli na terenie gminy funkcjonowało PGR to każda miejscowość zam. 
przez dziecko jest kwalifikowana, otrzymaliśmy informację od pracownika gminy, że w gminie 
Będzino pomimo tego, że funkcjonowało PGR, to ubiegać się o wsparcie, mogą-li tylko ci 
rodzice, których dzieci mieszkają w miejscowościach, w których siedzibę miał PGR i te, które 
zostały wykazane w opinii cover obręby przejęte do zasobu własności rolnej skarbu państwa 
21 miejscowości nad 48 gminie, jednakże druku oświadczeń składanych przez rodziców, w pkt 
2a jest zapis dziecko wskazane w oświadczeniu zamieszkuje miejscowość lub gminę KOV 
wydał opinię dla gminy, Będzino treści oddział terenowy krajowego ośrodka wsparcia rolnictwa 
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w Koszalinie. Potwierdza, iż na terenie gminy Będzino powiat koszaliński, województwo 
zachodniopomorskie funkcjonowało zlikwidowane państwowe przedsiębiorstwo gospodarki 
rolnej PPGR oraz występowało mienie lub nieruchomości PPGR w tym nieruchomości 
zamieszkałe przez byłych pracowników PPGR i jednocześnie oddział terenowy krajowego 
ośrodka wsparcia rolnictwa w Koszalinie przekazuje wykaz obrębów, których zostały przyjęte 
do zasobu własności rolnej skarbu państwa działki ewidencyjne po byłych pegeerach, 
Borkowice Dobiesławiec Dobre Dobrzyca Kiszkowo Kładno Miłogoszcz Mścice Pleśno Popowo 
Smolne Strachomino Strzeżenice Słowiankowo Tymień Wierzchominko Wierzchomino Łękno 
Łopienica Śmiechów 
czy w związku z taką opinią dziecko xy które mieszka na terenie gminy Będzino w 
miejscowości komory, a spełnia wymogi programu. To jest dziadek pracował PPGR mieszka w 
miejscowości PGR dziecko uczęszcza do szkoły podstawowej, wszystko potwierdzone 
stosownymi dokumentami powinna być pozytywnie zakwalifikowany ta miejscowość komory 
nie została wyszczególniona w działkach przyjętych do zasobu własności rolnej. Gmina 
powinna odrzucić powyższą osobę czy w związku z tym, iż na terenie gminy funkcjonowały 
PGR dziecko, którym mowa powyżej powinno być zakwalifikowane. W związku z tym, iż jako 
komisja rewizyjna posiadamy niejednoznaczne odpowiedzi. Prosimy o jednoznaczne wskazanie 
czy teren całej gminy Będzino usprawniony do kwalifikacji w programie czy tylko błędy 
wskazane w piśmie COVEC odpowiedź uzyskana od operatora konkursu brzmi następująco do 
udziału w konkursie grantowym uprawnione są te? 
Je, w które uzyskały pozytywną opinię KOV w zakresie funkcjonowania na terenie gminy 
zlikwidowanego PPGR występowania na terenie gminy mienia nieruchomości PPR w tym 
nieruchomości zamieszkałych przez byłych pracowników PKP PGR. 
Do projektu zakwalifikowały się wnioski osób, których potwierdzono zamieszkanie w 
miejscowości lub gminie, która uzyskała pozytywną opinię Eko w zakresie funkcjonowania PGR 
na terenach określonych w opinii możliwe były 2 rodzaje wydawanych opinii KOV wydał opinię 
całej gminie, KOV wyszczególnił konkretne odrębne miejscowości, biorąc pod uwagę opinie 
wydawane przez cover dziecko lub pełnoletni uczeń objęty wsparciem musi mieszkać na 
terenie gminy, która posiada opinię Eko, w której wskazano funkcjonowanie na tereny gminy 
państwowych przedsiębiorstw gospodarki rolnej, rekomenduje rekomendujemy objęcie 
wsparciem wszystkich uprawnionych osób dzieci z rodzin PRL-owskich realizujących obowiązek 
szkolny w tym uczniów pełnoletnich realizujących obowiązek szkolny mieszkających w gminie, 
która posiada pozytywną opinię KOV w związku z powyższym dokumenty przedłożone przez 
panią do udziału w konkursie grantowym wsparcie dzieci wnuków, byłych pracowników PGR w 
rozwoju cyfrowym powinny być zakwalifikowane i dzieci powinny otrzymać komputery, które 
pani wnioskowała. 
Przykro nam niezmiernie, iż po raz kolejny zauważamy wysoką niekompetencję wójta 
zatrudnionych przez niego urzędników do wiadomości, wójt gminy Będzino, przewodnicząca 
komisji rewizyjnej przez państwa pismo trafiło do pani zainteresowanej złoże tutaj na ręce 
pismo pana wójta, ale będąc przy głosie, chciałam jeszcze zwrócić się do mieszkańców do 
państwa radnych. Szanowni Państwo, radni oraz mieszkańcy nas oglądający podczas 
poprzedniej sesji, nawiązując do tego, co przed chwilą przeczytałam jako przewodnicząca 
komisji rewizyjnej, czytam protokół z przeprowadzonej kontroli przez komisję w zakresie 
przygotowania wniosku przez wójta do programu grantowego granty PPGR. 
W toku analizy dokumentacji stwierdzono, że urząd mógł zakwalifikować te dzieci do 
konkursu, żądając dokumentów, które były w jego posiadaniu, wykazał się nadmiernym 
formalizmem i dokumentację złożoną przez skarżącą odrzucił podczas wykonywania czynności 
kontrolnych. Inna osoba zwróciła się do nas z prośbą o weryfikację dokumentów, gdy 
zapytaliśmy osobę wyznaczoną przez wójta, dlaczego akurat te 2 dziewczynki zostało 
odrzucone, otrzymaliśmy informację, że wynika to braku kwalifikacji miejscowości komory do 
udziału w wyżej wymienionym konkursie, analizując przebieg naboru do wyżej wymienionego 
programu. Zauważyliśmy wzoru oświadczeń składanych przez rodziców w toku prowadzonego 
naboru zostały zmienione. Wystąpiliśmy, więc do operatora programu o kwalifikację 
miejscowości gminy będzie na do programów. Odpowiedzi otrzymaliśmy informację, iż na 
terenie gminy będzie funkcjonował PPR, więc wszystkie miejscowości gminy są kwalifikowane 
w programie. Jestem niesamowicie oburzona postępowaniem urzędników w tej sprawie raz 
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żądają nadmiarowych dokumentów w innym przypadku, mając komplet odrzucają dokumenty, 
nie, sprawdzając, czy postępując właściwie, dlaczego osoba prowadząca przygotowanie 
projektu po stronie gminy nie wystąpiła z zapytaniem do operatora programu w koronie miała 
wiedzę w tym zakresie państwa nie pozyskuje środków. 
Ale zapytałam i dostałam odpowiedź. 
Z niezmiernie przykro, iż po raz kolejny zauważamy wysoką niekompetencję wójta 
zatrudnianych przez niego urzędników, ale tu czerpią konkretne osoby dzieci, tak nie powinno 
być. Drodzy Państwo, wszyscy mieszkańcy gminy powinni być objęci tym programem wiele 
dzieci zostało od jest odrzuconych, bo mieszkają w Będzinie komorach będzie rynku czy gajach 
nie powinno tak być, drodzy mieszkańcy 31 lipca powinniśmy rozliczyć wójta z jego 
niekompetencji dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Proszę, kto jeszcze zabiorą głos. 
Proszę pani Lucyna parol? 

Lucyna Parol (Radna)  
Szanowni Państwo na kolejny chciałam zabrać głos atak zmobilizowały do tego 2 artykuły w 
głosie koszalińskim, i które się pojawiły, nie tak dawno, jak wiadomo, obecnie w Mścicach 
dzieje się wiele w gminie, dzieje się wiele, więc chciałam proszę państwa do pewnych rzeczy 
się odnieść tak jak wcześniej państwu mówiłam, że wójt, obejmując urząd składał przysięgę. 
Ja jeszcze raz to państwo przysięgę przytoczę przeczytam, ponieważ to jest bardzo ważne w 
działalności wójta. I to jak na dzień dzisiejszy kieruje urzędem, obejmując urząd wójta gminy, 
uroczyście ślubuję, że dochowam wierności prawu. 
A powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i pomyślności 
mieszkańców gminy. Tak mi dopomóż Bóg i teraz kilka proszę państwa faktów. Jak wygląda ta 
wierność prawu? 
Przegrana sprawa w sądzie pracy kierowców OSP z długoletnim 25 lat stażu pracy? 
Druga sprawa w toku panią dyrektor domu kultury 2 sprawy przegrane z pełnomocnikiem 
inicjatora referendum za zniesławienie za pomocą środków masowego komunikowania. 
Niezgodnie z umową przeprowadzona inwentaryzacja stowarzyszenia lepsze jutro na rzecz 
stowarzyszenia razem radośniej. 
Postanowienie sądu 24 maja zabezpiecza majątek stowarzyszenia lepsze jutro 2 sprawy karny, 
który się toczą z tytułu przekroczenia uprawnień przez wójta i działanie na szkodę gminy. 
Wasz pracownicy stowarzyszenia lepsze jutro, czyli pomówieni, że referendum, które się 
odbyło 13 czerwca 2021 roku namawiali swoich podopiecznych do pójścia, i że opiekunowie 
wręcz znęcali się nad nimi. Ta sprawa została umorzona 15 maja i na dzień dzisiejszy 
Stowarzyszenie lepsze jutro złożyło zawiadomienie do progu do prokuratury o pomówienia. 
Tak jak państwo dzisiaj słyszeliście wiele skarg jest na pracy wójta i te skargi są zasadne. 
Rozpracowuje to komisja skarg i wniosków bądź komisja rewizyjna. Poza tym złożone były 
skargi na mobbing gosie, a gdzie reakcja wójta. Dlatego zaniechał sprawy, żeby wyjaśnić. 
Wiecie państwo tak wygląda wierność prawu. 
A jak wygląda sprawowanie urzędu dla dobra publicznego i pomyślności mieszkańców no 
właśnie? 
Tu w jednym z tych artykułów oczywiście, pan wójt. 
Odpowiada redaktorowi, że, gdyby nie radni, którzy jak tylko mogą starają się torpedować 
moje pomysły w gminie, dałoby się zrobić w tym czasie 2 ×. Więcej pytam, czego złego już 
zrobił dosyć to 2 × więcej na już wystarczy tego, co jest proszę państwa, rada podjęła jeszcze 
raz uchwałe o referendum. Główny powód oczywiście nieudzielenie 2 × absolutorium, jak 
również to, że pan wójt nie uczestniczy przez 4 lata w sesjach, ale przede wszystkim 
absolutorium. Proszę państwa, dlaczego brak absolutorium, a tego, że wójt nie realizuje ich 
zadań, który były zapisane w budżecie budżet, przygotowuje wójt rada podejmuje opiniuje 
wszelkie zmiany w ciągu roku w budżecie i planach finansowych dokonuje wójt rada też 
opiniuje. 
Przez te lata nie mam takiej wiedzy, żeby rada nie przyjęła budżetu do wykonania rada 
zaopiniowała przyjęła, a to że wójt nie wykonuje. To jest wójta sprawa. Więc, dlaczego winy 
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składa na rade? 
W ciągu prawie 4 letniej kadencji wójt odstąpił od następujących inwestycji, nie wykupił w 
2019 roku działki w Mścicach o powierzchni 200 m² w celu połączenia ulicy Południowej z 
kościelną, a przez to połączenie placówek oświatowych z domem Ludowym i dzieciom 
wewnętrzną drogą by była do szkoły i do kościoła osobom starszym. Drugie usunąć z budżetu 
gminy, budowę boiska przy szkole w Dobrzycy, a proszę państwa byłam w komisji oświatowo 
społecznej, ile razy byliśmy w szkole szkole w Dobrzycy, bo najpierw pani dyrektor prowadziła 
nas do okna i pokazywała teren, na którym powinno powstać boisko. Nie wiem, jakim cudem 
się stało. Oczywiście, to boisko teraz już niepotrzebne. 
Co tu jest grane ja nie rozumiem tego punkt siedzenia za widzenia, zależy od punktu 
siedzenia, zostało usunięte z budżetu, który był zapisany inwestycja w budżecie. Boisko dla 
dzieci przy szkole w Dobrzycy rozbił budowę drogi Śmiechów Borkowice na 2 etapy. Przy tym 
argumentował, że zrobi to taniej, a było i przetarg na 7 700 000 no i właśnie co z tym dalej 
stało, że ta droga została zakończona dopiero w 2022 roku 4 lata, a była zapisana w roku 2 
osiemnastym i w jakim wydaniu została zawężona. Ten drugi etap drogi został wykonany 
szerokości 5 m. Druga bardzo często uczęszczana droga, która prowadzi nad morze, a 
jednocześnie dużo jest tam też rolników, na, ale trzeba było się zmieścić w pieniądzach, nie 
przewidział, pan wójt, że pójdą koszty będą wyższe, a powinien.  
Usunął z budżetu programu taki program Szczuki właśnie to jest program dotyczy świetlicy w 
Strachominie ta w Strachominie świetlica na dzień dzisiejszy jest zamknięta 8 miesięcy. I 
znowu oczywiście uderza tu w dzieci tak, bo tam dzieci chodziły dzieci miały zajęcia na dzień 
dzisiejszy nie ma remontu na tą świetlice tak jak państwo dzisiaj słyszeliście 1 550 000. 
Projekt nie jest niestety nie uzyskał pozytywnej oceny, jest tylko to co z grupy rybackiej no, 
ale niestety rozmawiałam też z grupą rybacką, okazuje się, że to są za małe środki, które mają 
otrzymać na dobrą sprawy, nie ma pieniędzy na remont tej świetlicy, chociaż my nie wiemy do 
końca, jaka wartość potrzebna, ile pieniędzy potrzebne na ten remont i zakres remontu tej 
świetlicy. Wiemy tylko, że w przyszłości chciał tam przynieść SDS, lecz czy dalej ma to jeszcze 
w planach? 
Niepodjęcie dotacji na remont domu kultury w Będzinie i remont za własne środki 90 000, 
które były zapisane w budżecie kilku dużej sali. Tu, gdzie obecnie się znajdujemy. Natomiast 
dalej tu proszę państwa czysty PRL. 
Realizacja PSZOK wbrew lokalizacji Rady Gminy i wbrew mieszkańcom Będzina. Pan już ponad 
3 lata, jak słyszeliśmy problemy, tak z podłożem. 
Geolog prawdopodobnie wydał dobrą opinię, opisał dokładnie no niestety zrobiono, jak 
zrobiono przy pierwszych opadach, było tam jezioro. Może będzie zimą to lodowisko, a latem 
może będziemy się kąpać? 
Kolejny taka obietnica wyborcza przedszkole w Będzinie właśnie na te obietnice też wiele osób 
poszło do głosowania, no bo nowe przedszkole skoro jest w Mścicach przedszkole, dlaczego 
nie w Będzinie rada nie jest przeciwna tej inwestycji, ale pytam, gdzie jest to przedszkole, ale 
pytam, gdzie są te środki. Ja i rada nie widziała tego wniosku, który by wspomógł postawić to 
przedszkole, czyli przedszkole w świecie wirtualnym, jak oczywiście niejedno to wiele rzeczy 
jest wirtualnych. 
Brak realizacji ścieżki zdrowia przy szkole podstawowej w Mścicach z dofinansowaniem z 
urzędu Marszałkowskiego. To jest oczywiście inwestycja tegoroczna niestety odstępuje od 
tego, bo i po co gminy do do sprzedał do Koszalina, to nie będzie tego robił no dla dzieci. 
Brak pozyskiwania środków przez składanie wniosków, interpretacja, bo małe pieniądze nie 
warto składać. Dzisiaj słyszeliśmy była pani, która pisze wnioski, jakim skutkiem jeszcze 
lekceważąco siedzi uśmiecha. 
Czyli prawda jest taka, że nie ma osoby w urzędzie kompetentnych do pisania wniosków do 
pozyskiwania, ale nie ma koncepcji na rozwój gminy. No właśnie, więc na co opisać taka 
chwalenie się, że dostaliśmy 16 000 800 na kanalizację 68% wartości realizacji, więc dzisiaj na 
pewno państwo słyszeliście wcześniej pytaliśmy. Jak długo będzie trwało, 3 lata. Państwo tak 
3 lata albo jeszcze dłużej. To nie jest takie proste. Pan przewodniczący dzisiaj wskazał, jaka 
była droga i można było to zrobić do tej pory oczyszczalnie w Tymieniu i nie byłoby żadnego 
problemu i proszę państwa zamiast drogi w Kładnie powinna być zrobiona, a ta kanalizacja w 
Strzeżenicy, chociaż tej kanalizacji nie ma my utrzymujemy, że to jest wykonana inwestycja, 
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pytamy gdzie. 
No cóż, proszę państwa, jak ten urząd ma pracować? Skoro już mamy trzecią panią skarbnik w 
urzędzie. Doskonale państwo wiecie, że jak serce człowieka jest chore, to cały człowiek jest 
chory. 
Żeby dobrze, urząd pracował, to musi być dobre zarządzanie finansami. Pani skarbnik, która 
pracowała 12 lat odeszła. Należałoby zadać pytanie, dlaczego. 
Pani skarbnik, ze Sławna, która miała być no cudem tu już na naszą gminę po pół roku 
odchodzi. I co proszę państwa. No i chwyta się szybko panią księgową w z gopsu żeby tylko 
ktoś był w tym urzędzie, ja się nie dziwię tej pani skarbnik dzisiaj na pewne pytania nie potrafi 
odpowiedzieć. Ja sie nie dziwię, że dzisiaj podpisuje dokument. Pani skarbnik, wójt w 1 
dokumencie, który dostajemy razem z materiałami na sesję kwota jest inna. Dzisiaj na na 
stoliku leży ten sam dokument inną kwotę podpisaną już odpowiedź no ja się pomyliłam.  
Proszę państwa, jeżeli ktoś myli wjeździe na ulicy, no wiecie państwo, co jest ląduje w szpitalu 
tak jest kraksa? 
Teraz dalej, proszę państwa, oczywiście też w budżecie mieliśmy zapisane, ponieważ sobie 
rada sama nie radzi, więc mieliśmy zapisane pieniądze na radcę prawnego. Niestety dla Arabii 
radcy prawnego nie ma. 
No rady trzeba ogłupić tak nie podpowiedzieć nic niech sobie rada jak sami, ale proszę 
państwa Urzędzie Gminy jest 2 radców i 1 w gminnym zakładzie komunalnym jeszcze innym 
gopsie, więc 4 radców obsługuje, a czasami wójt jeszcze się posiłkuję innymi radcami można 
można. 
Wójt nie wydał zgody też na sprzątaczkę w żłobku, rodzice pisali skargę komisja skarg i 
wniosków też rozpatrzyła jako zasadę. To jest skarga zasadna, ale niestety nie widział 
powiedział, że te pieniądze, które są w budżecie zapisane, były takowe pieniądze i w budżecie 
zapisany budżet był ustalony, czyli był uchwalony, powiedział, że to są wirtualne. 
No właśnie, już mówiłam, o kanalizacji w Strzeżenicy że też Lubina z gminy w ubiegłym roku 
przed referendum pisał jako zadanie wykonane, ale proszę państwa ma swoich obrońców, tak 
jak widzimy, są wpisach, no bo oczywiście za 650 000 w Strzeżenicy robi drogę asfaltową, a 
cóż to obchodzi, kogo, że jak będzie robiona kanalizacja, droga będzie zniszczone, przecież to 
nie jest prywatne pieniądze, ale czyje naszej podatków pieniądze. No dzisiaj ma pani sołtys w 
Strzeżenicy za co bronić oczywiście. 
Pytam już dzisiaj właśnie, gdzie utknęła ta gazyfikacja Dobrego i Kazimierza też były zbierane 
już przy tym.  
Deklarację, że jest, że będzie robiona cisza, a najwięcej proszę państwa, to się robi 
oszczędności na dzieciach. To co zawsze mówię? 
Próba zamknięcia szkoły w Łęknie pierwsza taka próba. 
Dobrani basenu, tam brak paczek świątecznych siatkówka nie pierwsza liga ograniczenie 
godzin świetlicy szkolnej 8 miesięcy zamknięta świetlica w Strachominie bo i po co zamknięta 
mniej pracy. 
No i oczywiście wpadł na genialny pomysł. Jak się pali grunt pod nogami, żeby sprzedać 
Mścice, no bo właśnie tam są radni, którzy nie są odpowiednie, nie są przychylnie dla pana 
wójta. No oczywiście, jak tu redaktor nas ocenia, że jesteśmy oponentami, czyli mieszkańcy 
Mścic to są oponenci pana wójta i w momencie, kiedy oni odejdą do Koszalina, no to Highlight, 
bo to referendum, które będzie 31 lipiec jest środek lata, Mścic nie będzie i wójt ma szansę na 
drugą kadencję, ale proszę państwa, pycha kroczy przed upadkiem, a dzban, dopóty wodę 
nosi dopóki ucho się nie urwie i proszę państwa to nie jest tylko sprawa, jak mówiłam Mścic, 
że odejdziemy my odejdziemy, ale nasze dzieci będą miały miejsce w placówkach, ale dzieci 
ościennych sołectw nie będą miały tych miejsc będą miały może źle powiedziałam, ale kto je 
będzie dowodził, to rodzice będziecie się z pracy zwalniać państwo będziecie opiekunki 
wynajmować. 
Zastanówcie się państwo. 
To jest dobry gospodarz, który jak to mówią najtłuściejszy kęs naszej gminy sprzedaje? 
Przecież jeżeli te sołectwo jest uzbrojone wszelkie środki finansowe, które będą spływać do 
budżetu gminy, będą podnosiły lepszą jakość życia w innych miejscowościach. 
To państwa nie bulwersuje to, że 650 000 w Strzeżenicy wyrzucone w błoto, a jak była ta 
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sesja o drogach, to tyle było pytań o drobne remonty których się nie robi. 
Pytam pana, który zajmuje się drogami, to z remontami, jakie są fundusze kasa pusta? 
To nie jest obojętne, a tuszy szkoła w Mścicach powstała, gdzie była szkoła, tak jak 
pokazywałam taką tradycją i na 100 dzieciaków schodziło 400 i została zbudowana szkoła też 
źle to, że zbudowane jest przedszkole, a było takie nędzne stojące przy światłach ze 
skrzyżowaniem zmiennym, gdzie trzeba było schylać głowę się wchodziło. To jest źle w porze 
powstał żłobek. I oczywiście, jak najmniejszym kosztem, ponieważ jednak ta sama kuchnia 
jest. Przecież to są przecież placówki dla dzieci z całej gminy, gdzie 60 dzieci spoza Mścic w 
przedszkolu. Przecież 16 dzieci na dzień dzisiejszy spoza Mścic w przedszkolu, proszę państwa. 
I to w żłobku przepraszam i to oddaje się dla kogo dla Koszalina? 
Tak jak powiedziałam, jak pan wójt się martwi o budżet Koszalina, od niech oddaje swój 
majątek, dlaczego nasz? 
Na ten genialny pomysł niszczenia tej sali konferencyjnej, gdzie to jest historia tego urzędu 
historia? 
I zniszczenie, bo co nie wpuścić tam radnych? 
Państwa zastanówcie się państwo 31 lipiec referendum. 
Jest to podjęte uchwałą rady. 
Bo radzie, nikt nie chce pomóc, kiedy napisaliśmy skargę do wojewody to wojewoda odpisał, 
że wójt został w wyborach demokratycznych wybrany rada ma prawo oceniać, więc 
poddajemy ocenie, poddajemy wójta ocenie w tych to jest w rękach państwa. 
I źle będzie, jeżeli państwo nie poprzecie tych Mścic, żeby one zostały, jeżeli nie będziecie 
walczyć o nas, żebyśmy byli jednością. Źle będzie się działo, ale, żebyście państwo nie obudzili 
za późno za późno. Poproszę państwa, zarządzanie gminą to nie imprezy. 
Bo zarządzanie gminą to nie festyny. 
Bo zarządzanie gminą, proszę państwa, to są inwestycje, jest empatia do ludzi, to jest empatia 
do dzieci. Jest dbałość o to środowisko. Nie mogę zrozumieć, że wójt który tu wychował swoje 
dzieci. Tu właśnie w gminie Będzino, gdzie pracował w urzędzie przez tyle lat. Dzisiaj szkodzi, 
rozbija to proszę państwa. Tak sołtysi są skłóceni, mieszkańcy są skłóceni, proszę państwa, 
doszukują się nie wiadomo, jakich różnych insynuacji, ale rada się zjednoczyła rada się 
zjednoczyła i nieprawda to, co pisze, tu pisze redaktor, który nie zapyta, że radni, którzy są 
nieprzychylnie wójtowi. Nie, panie redaktorze, dzisiaj rada po jest jedność rada zrozumiała. 
Bo rada była zakłamywana, bo radni byli okłamywani, ale rada dzisiaj zrozumiała. Proszę się, 
przyjrzeć, jakie dzisiaj są głosowania. I dziwię się, że redaktor pisze w Gazecie jednostronnie 
powinien być obiektywny, powinien zapytać 1 i 2 stronę. Nie wiem, patrząc na to po tylko się, 
że nie wiem sponsorowane są artykuły, jeżeli będą sponsorowane to okej nie ma nic ku temu, 
ale jeżeli redaktor, głosu koszalińskiego i podaje tu tylko 1 strony wiadomości, to coś jest nie 
halo. 
Właśnie taki tekst taka sytuacja redaktora maczku, prawie dodaje fakt, że to właśnie w 
Mścicach, czyli największej miejscowości w gminie dominują przeciwnicy obecnego wójta. 
Skąd pan to powie proszę pana skąd pan to wie. 
Gdyby Mścice, stały się częścią Koszalina, to wójt nie jako straciłby wielu oponentów. 
Pan wójt, mówi no jeśli faktycznie referendum zaplanowano na 31 lipca, to jest korzystny 
termin, przyznał, wójt Mariusz Jaroniewski do referendum, poznamy też ostateczną decyzję 
czy Mścice zostaną włączone do Koszalina, a to oprócz tego po sam środek wakacji, także 
może wpłynąć na uczestnictwo w głosowaniu podsumował, proszę państwa zwycięstwo przez 
to, że ludzie nie idą na referendum do głosowania to żadne zwycięstwo to jest porażka to jest 
klęska. 
Ja apeluję do mieszkańców z tego miejsca, bo dzisiaj słyszałam insynuacje, że oczywiście 
jestem za tym, żeby do Koszalina nie to jest nieprawdą. 
Drugi fałsz, że Nożykowski szykuje się na wójta, nie to jest nieprawdą, mówił tyle razy już. 
Ale niestety będziemy bronić do końca do końca będziemy bronić Mścic i do końca będziemy 
bronić gminy Będzino. 
Bo to jest nasza mała ojczyzna jest 50 lat pracy, tu jak pół wieku mieszkamy naszej, to jest 
wieloletnia praca w samorządzie i tej będziemy tego bronić, jeżeli się komuś nie podoba taka 
sytuacja, to trudno niech sobie z tego zrezygnuje. 
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Zwracam się do mieszkańców nie dajcie się okłamywać nie dajcie. 
A jeżeli macie argumenty na to, żeby, że wójt jest dobry. Proszę, idźcie brońcie, jeżeli bój 
wyga referendum, chylę czoła. 
Ale przez to, że się nie idzie. 
To jest chowanie głowy piasek jest tchórzostwo po prostu. Tak być proszę państwa, dalej nie 
może się rada więcej nie ma już na to argumentów. Dzisiaj państwo, jeżeli słucha liście sesji, 
wiedzieliście, jak to wszystko proszę państwa wygląda? 
My mówimy do ściany, my rozmawiamy ze ścianą pracownicy, nie wiedzą, ten nie wie nie wie, 
o co chodzi, to nie moja sprawa. Są takie tylko odpowiedzi. 
Ale dlaczego właśnie takich ludzi się wybiera do pracy.  
Bo jak widać, jeżeli ktoś się z tym nie zgadza, to po prostu odchodzi. 
To się stało dzisiaj w GOPS-ie że nie ma pracowników, tak dzisiaj się okazuje, że w pracy 
ponoć były tylko 3 osoby na pytam, pani kierownik, ile osób w pracy, pani kierownik nie wie to 
znaczy jak zarządza taką instytucją, nie wiedzieć, ilu pracowników macie czy wszyscy przyszli 
do pracy czy nie? 
Ludzie firmy zatrudniają tysiące osób i wiedzą, kogo nie ma. 
Już to jest jakiś nie wiem, tu chyba porażka. Proszę państwa, a jak jest sprawozdanie z 
budżetu na 2021 rok przekazany napisane w mieście tak, od kiedy gmina jest miastem? 
To kopiuj wklej się wszystko robi dokumenty na sesje. 
Nie rozumiem, tego, proszę państwa, przepraszam, mówię trochę może głosem podniesionym 
zdecydowanym, ale tak dalej być nie może tak dalej być nie może bierzmy wszystko swoje 
ręce. 
Myślę, że jeszcze jest do bajka jeszcze w toku, że nic nie jest przegrany. Dziękuję bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący)  
Myślę, że to, co przedstawiła pani Parol, to jest niestety obraz kilku lat kto tego nie wiedział, 
to się dowiedział. Ja też chcę tym oponentom. Podać też kilka przykładów, gdzie to kiedyś nie 
była inwestowana tamta część gminy wymienia po kolei inwestycje powiatowe, w których 
uczestniczył. Uczestniczyła również gmina, jeżeli chodzi o drogi i one nie wykonane zostały w 
ten sposób, że pan starosta przyjechał, pokazał palcem tutaj budujemy zatem trzeba było 
pochodzić, trzeba było składać wnioski i chociażby droga Strachomino Dobrzyca Dobrzyca 
Dobre. Czy to są Mścice? 
Szkoła w Dobrzycy to są Mścice nowo wybudowana razem z halą. 
Dom ludowy w Tymieniu to są Mścice? 
Czy droga w Śmiechowie, gdzie już był rozstrzygnięty przetarg, jak pan Jaroniewski objął 
urząd, a później to rozdzielił na kilka etapów i do dzisiaj ta droga nie jest do końca zrobiona. 
Przepraszam, czy to są Mścice? 
Że Mścice są największą miejscowością miały też najwięcej potrzeb. Natomiast, jeżeli była 
koncepcja odprowadzenia ścieków do Koszalina, no to nie było innej drogi, tylko trzeba było 
zacząć Mścić. I iść w tą stronę, natomiast zmieniła się ta koncepcja, która przez wiele lat 
zaniedbań w tej chwili 4 lata już dawno mogła funkcjonować oczyszczalnia w Tymieniu i by to 
wszystko funkcjonowało. Jak należy byśmy mówię, odcinali kupony w tej chwili z polskiego 
ładu w mniejszych kwotach podłączali poszczególne miejscowości i temat był już całkowicie, 
można powiedzieć w trakcie rozwiązania i koncepcji właściwy, ale nie trzeba było zrobić wbrew 
radzie podnieść koszty, oświadczenie gospodarności i wielu takich przypadkach.  
Tych działań zarówno inwestycyjnych, jaki i tych wszystkich pozostałych także. 
Dziękuję pani Lucynie za za to wystąpienie i zachęcam również państwa, abyście państwo 
wzięli udział w referendum, bez względu na to, jaka jest państwa opinia, czy jesteście za tym, 
żeby pan wójt pozostał, żeby pozostał, ale oddajcie swój głos wyraźcie swoją opinię, a nie 
siedźcie cicho i tylko pokątnie są roznoszone plotki nie w sposób oczywisty działań. Czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos wolnych wnioskach? 
Jeśli niema dobrze państwa pkt dziesiąty ustalenie tematów terminu kolejnej sesji, tak jak 
powiedziałem w dniu dwudziestym robimy posiedzenie wspólnej komisji, omówienie 
sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2021 bardzo proszę o obsługę rady, aby ta komisja 
była transmitowana. 
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I kolejna sesja w ostatnich dniach czerwca na pewno z 2 istotne uchwały uchwała 
absolutoryjna udzieleniu absolutorium dla wójta i omówienie sprawozdania podjęcie uchwały 
w sprawie z sprawozdania przyjęcia sprawozdania za 2021 udzielenia absolutorium. Jak 
również na sesji będzie też omawiany raport ostanie gminy. W związku z tym zachęcam 
mieszkańców do udziału w tej sesji, aby zabrali też głos zgodnie tam z procedurami. Proszę o 
kontakt wtedy z biurem rady. I kto chciałby uczestniczyć w tym omówieniu raportu o stanie 
gminy zapraszam bardzo serdecznie. 
Czy ktoś z państwa radni jeszcze miałby jakieś propozycje wnioski. 
Jeśli niema to dziękuję zamykam obrady sesji. 
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Protokół z sesji

(58) LVIII Sesja Rady Gminy w Będzinie
data posiedzenia: 14-06-2022

miejsce posiedzenia: Dom Kultury w Będzinie ; 76-037 Będzino 21

Porządek obrad

Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.1.
Porządek obrad i wnioski do porządku obrad.2.
Wolna trybuna.3.
Ład, porządek i bezpieczeństwo (raport komendanta Policji), ochrona PPOŻ (raport Komendanta4.
Ochrony PPOŻ)
Podjęcie uchwał5.

Projekt nr 1 uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy BędzinoA.
Projekt nr 2 uchwały w sprawie sprzeciwu wobec zgody Wójta Gminy Będzino MariuszaB.
Jaroniewskiego na przyłączenie Sołectwa Mścice dla Gminy Miasta Koszalin
Projekt nr 3 uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznejC.
Projekt nr 4 uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w GminieD.
Będzino w roku szkolnym 2022/2023
Projekt nr 5 uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2022 rokE.

Informacja o stanie finansów za I kwartał 2022r.6.
Stan przygotowań inwestycji gminnych.7.
Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji.8.
Wolne wnioski i zapytania.9.
Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji.10.
Zamknięcie obrad.11.

Wykaz głosowań

Podjęcie porządku obrad1.
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)

obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA - 12 - Baczyński Tomasz; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam; Imbiorowska Eugenia;
Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion Krystyna; Nożykowski
Andrzej; Parol Lucyna; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 1 uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Będzino2.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA - 12 - Baczyński Tomasz; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam; Imbiorowska Eugenia;
Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion Krystyna; Nożykowski
Andrzej; Parol Lucyna; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -



2

Projekt nr 2 uchwała w sprawie sprzeciwu wobec zgody Wójta Gminy Będzino Mariusza3.
Jaroniewskiego na przyłączenie Sołectwa Mścice do Gminy Miasta Koszalin

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA - 12 - Baczyński Tomasz; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam; Imbiorowska Eugenia;
Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion Krystyna; Nożykowski
Andrzej; Parol Lucyna; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 3 uchwała w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej4.

odrzucono przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA - 0 -
PRZECIW - 10 - Baczyński Tomasz; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam; Imbiorowska
Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Najdzion Krystyna; Nożykowski
Andrzej; Parol Lucyna;
WSTRZYMAŁO SIĘ - 2 - Kret Diana; Sztulc Grzegorz;
Projekt nr 4 uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Będzino w5.
roku szkolnym 2022/2023

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 2
ZA - 13 - Baczyński Tomasz; Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion
Krystyna; Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 5 uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2022 rok6.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 2
ZA - 13 - Baczyński Tomasz; Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion
Krystyna; Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -

Przebieg sesji

sporządził
Magdalena Kustra przewodniczący





Rada Gminy w Będzinie 
76-037 Będzino 19, +48 94 3162 539

rada@bedzino.pl | www.rada.bedzino.pl

R.0002.58.2022.MK

Będzino, dnia 7 czerwca 2022 r. 

ZAWIADOMIENIE 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 559)

zwołuję 
LVIII (58) sesję VIII kadencji Rady Gminy w Będzinie 

na dzień 14 czerwca 2022 r., o godz. 09:00. 

Miejscem obrad będzie sala Domu Kultury w Będzinie. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad.
3. Wolna trybuna.
4. Ład, porządek i bezpieczeństwo (raport komendanta Policji), ochrona PPOŻ (raport 

Komendanta Ochrony PPOŻ)
5. Podjęcie uchwał:

a) Projekt nr 1 uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Będzino;

b) Projekt nr 2 uchwała w sprawie sprzeciwu wobec zgody Wójta Gminy Będzino Mariusza 
Jaroniewskiego na przyłączenie Sołectwa Mścice dla Gminy Miasta Koszalin;

c) Projekt nr 3 uchwała w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej;
d) Projekt nr 4 uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Będzino w roku szkolnym 2022/2023;
e) Projekt nr 5 uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2022 rok;

6. Informacja o stanie finansów za I kwartał 2022r.
7. Stan przygotowań inwestycji gminnych.
8. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji.
9. Wolne wnioski i zapytania.
10. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji.
11. Zamknięcie obrad.

mailto:rada@bedzino.pl
http://www.rada.bedzino.pl/


 
 
 

 
 
 

 
 

Rada Gminy w Będzinie 
76-037 Będzino 19, +48 94 3162 539 

rada@bedzino.pl | www.rada.bedzino.pl 

 

 

 

 

Zgodnie z art. 25 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym – pracodawca 
obowiązany jest zwolnić radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w 
pracach organów gminy. 

Projekty uchwał są dostępne pod adresem http://rada.bedzino.pl/kalendarz-posiedzen 

 

 

 

  
Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie 

Andrzej Nożykowski 

mailto:rada@bedzino.pl
http://www.rada.bedzino.pl/
http://rada.bedzino.pl/kalendarz-posiedzen


(58) LVIII Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Podjęcie porządku obrad

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-06-14 09:14:52

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 12

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak nieobecny

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień nieobecny

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(58) LVIII Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 1 uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Będzino

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-06-14 10:21:49

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 12

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak nieobecny

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień nieobecny

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(58) LVIII Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 2 uchwała w sprawie sprzeciwu wobec zgody Wójta Gminy Będzino Mariusza Jaroniewskiego na przyłączenie
Sołectwa Mścice do Gminy Miasta Koszalin

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-06-14 10:37:23

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 12

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak nieobecny

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień nieobecny

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(58) LVIII Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 3 uchwała w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-06-14 11:22:39

ODRZUCONO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 0

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 10

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 2

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński przeciw

2 Joanna Banaszczak nieobecny

3 Sławomir Bryliński przeciw

4 Adam Gołębiewski przeciw

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień nieobecny

7 Eugenia Imbiorowska przeciw

8 Andrzej Jóźwiak przeciw

9 Piotr Kołpacki przeciw

10 Andrzej Krawiec przeciw

11 Diana Kret wstrzymał się

12 Krystyna Najdzion przeciw

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski przeciw

14 Lucyna Parol przeciw

15 Grzegorz Sztulc wstrzymał się

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(58) LVIII Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 4 uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Będzino w roku szkolnym 2022/2023

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-06-14 11:26:58

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 13

LICZBA OBECNYCH 13 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień nieobecny

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(58) LVIII Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 5 uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2022 rok

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-06-14 11:37:54

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 13

LICZBA OBECNYCH 13 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień nieobecny

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



BEZPIECZEŃSTWO  
 

Na terenie gminy Będzino  działają trzy jednostki ochrony 
przeciwpożarowej: 
 
o OSP Będzino. 
o OSP Dobrzyca. 
o OSP Mścice. 

Wszystkie jednostki opierają swoją działalność na podstawie ustawy z 
dn. 24 sierpnia 1991r. o ochronie przeciwpożarowej oraz ustawy z dn. 07 
kwietnia 1989 r. Prawo o stowarzyszeniach, oraz ustawy z dn.17 grudnia  
2021r o ochotniczych strażach pożarnych, każda z OSP jest 
stowarzyszeniem zarejestrowanym w Krajowym Rejestrze Sądowym.  
Wszystkie ochotnicze straże pożarne w gminie Będzino są włączone w 
struktury Krajowego Systemu Ratowniczo Gaśniczego (KSRG).Jednym 
z najważniejszych wyzwań jest możliwość dysponowania zrzeszonej OSP do 
zdarzeń nie tylko na terenie  własnej gminy ale również poza a w istotnych 
przypadkach nawet poza teren powiatu. W przypadku gminy Będzino zdarza 
się to  często ze względu na wzmożony ruch turystyczny, zwłaszcza w 
okresie wakacyjnym jednostki są często wysyłane do zdarzeń poza teren 
Gminy Będzino. Ponadto, w ciągu całego roku OSP z  Gminy Będzino bardzo 
często biorą udział w zdarzeniach na terenie Koszalina. W 2021 r. jednostki 
OSP  brały udział w działaniach ratowniczych do bardziej skomplikowanych 
zdarzeń należał przede wszystkim pożar budynku w Koszalinie na ulicy 
Lnianej wypełniony tekstyliami, śmiertelny wypadek na trasie S6 w 
Borkowicach jedna osoba zginęła, pożar hotelu Atlantic, wyciągnięcie 600 
kg zwierzęcia ze żwirowni oddalonego około 50 m od brzegu zwierzę 
przeżyło, zabezpieczenie planu filmowego i udział w realizacji efektów 
specjalnych przy produkcji filmu „Fucking Bornholm”, usuwanie skutków 
powodzi w Koszalinie  w związku z gwałtownymi opadami deszczu, 
rozszczelnienie instalacji gazowej w samochodzie osobowym na stacji paliw, 
pożar w sterowni działu produkcyjnego Młyny Stoisław. 
Opisane zdarzenia pokazują jakie zaangażowano siły i środki  do likwidacji 
zaistniałych zjawisk jak ważne jest doświadczenie, zaangażowanie i 
poświęcenie członków OSP  do zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańcom 
Gminy Będzino 

Poniżej w tabelach zostały przedstawione wszystkie zdarzenia z 2021 r. 
z podziałem na rodzaj zdarzenia, miesiące i z podziałem dla poszczególnych 
jednostek OSP z terenu gminy Będzino. Przedstawiono również wszystkie 
przypadki dysponowania jednostek ochrony ppoż. poza teren gminy czy 
powiatu oraz alarmy fałszywe. 



 
Tabela 11. Zestawienie wyjazdów jednostek OSP w rozbiciu na rodzaj zdarzenia  

za rok 2021. 
Źródło: Opracowanie własne na podstawie danych z UG w Będzinie 

 

L.P. Jednostka 
OSP 

Rodzaj zdarzenia 

Razem 
Pożar Miejscowe 

zagrożenie 
Alarm fałszywy 

 

1 Dobrzyca 23 70 1 94 

2 Będzino 19 39 3 61 

3 Mścice 33 60 6 99 
 
 

Tabela 12. Zestawienie wyjazdów jednostek OSP w rozbiciu na miejsce zdarzenia  
za rok 2021. 

Źródło: Opracowanie własne na podstawie danych z UG w Będzinie 
 

L.P. Jednostka 
OSP 

Zdarzenia na terenie gminy Zdarzenia 
poza 

terenem 
powiatu 

Razem 
Będzino m. 

Koszalin Mielno Biesiekierz 

1 Dobrzyca 77 6 6 3 2 94 
2 Będzino 43 10 8 0 0 61 
3 Mścice 67 17 15 0 0 99 

 
 
 
 

Tabela 13. Zestawienie wyjazdów jednostek OSP w rozbiciu na miesiące  
za rok 2021. 

Źródło: Opracowanie własne na podstawie danych z UG w Będzinie 
 

Miesiąc OSP Dobrzyca OSP Będzino OSP Mścice 
Styczeń 6 2 3 

Luty 7 3 7 
Marzec 8 2 4 

Kwiecień 4 6 5 
Maj 3 1 6 

Czerwiec 6 4 9 
Lipiec 16 19 23 

Sierpień 13 8 5 
Wrzesień 9 5 9 

Październik 9 3 6 
Listopad 3 6 11 
Grudzień 10 2 11 
RAZEM: 94 61 99 



 
 

 Wydatki związane z funkcjonowaniem OSP. Podpisano   
 następujące umowy  dotacji celowych: 
 

o Umowa nr 2/PA.OSP.2021 – OSP Dobrzyca – dotacja celowa na 
pokrycie wydatków bieżących. Kwota dotacji: 33 333 zł; 

o Umowa nr 3/PA.OSP.2021 – „OSP Będzino – dotacja celowa na 
pokrycie wydatków bieżących. Kwota dotacji: 46 333 zł; 

o Umowa nr 4/PA.OSP.2021 – OSP Mścice – dotacja celowa na 
pokrycie wydatków bieżących. Kwota dotacji: 49 333 zł; 

o Umowa nr 8/PA.OSP.2021 – OSP Mścice – dotacja celowa na 
rozbudowę remizy OSP Mścice .Kwota dotacji: 144 000 zł; 

o Umowa nr 9/PA.OSP.2021 – OSP Dobrzyca - dotacja celowa dla 
OSP - wydatki bieżące (BHP strażaków, materiały i wyposażenie 
remizy). Kwota dotacji: 9 480,65 zł; 

o Umowa nr 11/PA.OSP.2021 – OSP Dobrzyca - dotacja celowa dla 
OSP - wydatki inwestycyjne Kwota dotacji: 6 000 zł; 

o Umowa nr 12/PA.OSP.2021 – OSP Mścice - dotacja celowa dla OSP 
- wkład własny. Kwota dotacji: 5 000 zł; 

o Umowa nr 13/PA.OSP.2021 – OSP Dobrzyca  - dotacja celowa dla 
OSP Dobrzyca. Kwota dotacji: 2 500 zł; 

o Wypłacony ekwiwalent -106 412,00 zł 
o Zabezpieczenie OSP w paliwo -41 438,33 zł 
o Badania lekarski-4 669,00zl 
o Przeglądy pojazdów i sprzętu-16 275,32zł 
o Ubezpieczenia pojazdów-8 230,00zł 

Cele na 2022 r. 
 

o Dalsze prace nad poprawa warunków socjalnych ratowników OSP 
Będzino i OSP Mścice poprzez dokończenie rozbudowy remiz 
strażackich. 

o Pozyskanie nowego samochodu specjalnego dla OSP Mścice 

Wyzwania stojące przed jednostkami OSP w 2022 r.: 
 
o Pożary; 
o Wypadki w transporcie drogowym oraz inne, związane zwłaszcza z 

drogą szybkiego ruchu S6; 
o Usuwanie skutków gwałtownych zjawisk atmosferycznych. 

 
 



ZAGADNIENIA DOTYCZĄCE REALIZACJI INWESTYCJI GMINNYCH 
STAN AKTUALNY  NA DZIEŃ 07 CZERWCA 2022R.  

 
I. INWESTYCJE ZAKOŃCZONE  

1. Remont  pomostów i budowa wiaty rekreacyjnej w m. Dobiesławiec w ramach zadania 
”Poprawa infrastruktury turystycznej na terenie gminy Będzino. 

Remont pomostu jak i budowę wiaty rekreacyjnej wykonano w miejscowości Podamirowo  
w zatoce jeziora Jamno na działce nr 6/16, obręb Dobiesławiec oraz działce  
o nr ewidencyjnym 469/15, obręb Mielno.   
Etap I wykonany w 2020r. obejmował rozbiórkę i usunięcie istniejących pomostów i pali, 
wbijanie nowych pali stanowiących podstawę budowy nowego pomostu. Zakres rzeczowy 
obejmował długość całkowitą mierzoną, jako suma długości: 

 -część zachodnia – segment A – 74,72 m, 
     -część wschodnia – segment B – 62,45 m, na wysokości liczonej od korony pomostu  
do  lustra wody – 0,70 m.  
Pale drewniane wbito w dno jeziora w dwóch rzędach w rozstawie  osiowym podłużnym 1,95 
m i poprzecznym 1,14 m.  
Budowę pomostów oraz wiaty rekreacyjnej  zakończono w kwietniu 2022r.  
Inwestycja dofinansowana z Mieleńskiej Lokalnej Grupy Rybackiej ze środków Europejskiego 
Programu Operacyjnego „Rybactwo i morze” w wys. 183 777,30 PLN. 

Planowana wartość zadania 216 208,52 PLN.  

2. Koncepcja rozbudowy sieci kanalizacji sanitarnej Będzina Zachodniego 
Pracownia Projektowa Systemów Wodno-Kanalizacyjnych dr inż. Tadeusz Gruszecki  
z siedzibą w Koszalinie, ul. Stoczniowców 10 opracowała na zlecenie Gminy Będzino  
koncepcję kanalizacji ściekowej w układzie grawitacyjno-tłocznym w poszczególnych  
miejscowościach gminy Będzino – 45 wsi i osad wsi wraz z przetłaczaniem ścieków  
do oczyszczalni w Jamnie. Na podstawie tej koncepcji opracowano plan realizacji inwestycji 
z jej etapowaniem oraz przygotowano wniosek aplikacyjny do drugiego naboru o 
dofinansowanie Etapu IA – Północnego do Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu 
Inwestycji Strategicznych. 
 

II. INWESTYCJE W TOKU 
 

3. Budowa Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. 

Inwestycję pn. „Budowa selektywnej zbiórki odpadów komunalnych na terenie Związku Miast 
i Gmin Dorzecza Parsęty” Gmina realizowana zgodnie z porozumieniem nr POIS.02.02.00-
0002/16, w ramach działania 2.2. oś priorytetowa II Programu Operacyjnego Infrastruktura 
i Środowisko na lata 2014 – 2020.     
PSZOK zaprojektowany jest na działce nr 85/14 i 85/14 w m. Będzino i stanowić będzie 
ogrodzony, oświetlony plac utwardzony, wyposażony w pojemniki i kontenery do zbiórki 
odpadów. Teren punktu obejmuje powierzchnię ok 4046 m2 Dla tego obszaru przewidziano 
4 miejsca postojowe dla samochodów osobowych w tym jedno dostosowane dla potrzeb osób 
niepełnosprawnych poruszających się na wózkach inwalidzkich. Kontrakt na realizację  



PSZOK realizuje Przedsiębiorstwo Budowlano-Inżynieryjne „GRAND” Kazimierz Ligus  
z siedzibą w Białogardzie, ul. Szosa Połczyńska 61, 78-200 Białogard.   
Umowny koszt inwestycji to 1 580 000,00 PLN.  

III. INWESTYCJE PLANOWANE DO WYKONANIA 
 

4. Porozumienie z Powiatem Koszalińskim w sprawie: 
-   „Remontu drogi Dworek-Gąski. Udział finansowy Gminy Będzino 1,0 mln PLN. Zadanie 

realizowane wspólnie z Powiatem Koszalińskim. Zadanie dofinansowane z Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg. 

-  „Przebudowy i remontu dróg powiatowych w ramach poprawy bezpieczeństwa ruchu 
drogowego - przebudowa ciągu pieszego w pasie drogi powiatowej nr 3505Z  
w m. Kazimierz Pomorski”.   

-   „Przebudowy i remontu dróg powiatowych w ramach poprawy bezpieczeństwa ruchu 
drogowego - przebudowa pobocza w pasie drogi powiatowej nr 3514Z  
w m. Wierzchomino”. 

-   „Zakupu i położenia kostki brukowej na chodniku przy ul. Dworcowej w Mścicach”.  

 
5. Budowa świetlicy w Popowie ( po spaleniu )  
    W chwili obecnej toczą się przygotowania do przetargu na wyłonienie wykonawcy na budowę 

budynku świetlicy w Popowie. Autorem opracowania jest Przedsiębiorstwo Innowacyjno-
Projektowe PROJEKT Spółką z o.o., z siedzibą w Koszalinie, 75-520, przy ul. Korczaka 37.  
Na opracowanie dokumentacji technicznej, remont i przebudowę świetlicy wiejskiej  
w Popowie uzyskano dofinansowanie w wysokości 750 000,00 PLN . w ramach  Rządowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 dla jednostek 
samorządu terytorialnego. 
   

6. Przebudowa świetlicy wiejskiej w m. Strachomino 

Remont i przebudowa pomieszczeń, pn. „świetlica wiejska z wykorzystaniem tradycji 
rybackich”  obejmuje głównie remont i przebudowę świetlicy z dostosowaniem do aktualnie 
obowiązujących przepisów techniczno-budowlanych.  
Wniosek o dofinansowanie złożono w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych – 
Funduszu Przeciwdziałania COVID19 z przeznaczeniem na inwestycje realizowane  
w miejscowościach, w których funkcjonowały zlikwidowane państwowe gospodarstwa 
gospodarki rolnej na kwotę  1 550 000,00 PLN. Nie rozstrzygnięty.  
Projekt został wybrany do realizacji w ramach Lokalnej Strategii Rozwoju Mieleńskiej Grupy 
Rybackiej. Wnioskowana kwota dofinansowania 219 358,00 PLN. 

 
7. Przebudowa ujęcia i stacji uzdatniania wody w miejscowości Dobrzyca wraz z 

budową i przebudową systemu zaopatrzenia w wodę miejscowości Miłogoszcz w 
gminie Będzino 
 
W związku z ogłoszeniem konkursu na dofinansowanie z funduszu PROW, w ramach 
działania „Podstawowe usługi i odnowa wsi na obszarach wiejskich”, na operacje typu 
„Gospodarka wodno-ściekowa”, w ramach poddziałania „Wsparcie inwestycji związanych  
z tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudową wszystkich rodzajów małej infrastruktury, w tym 
inwestycji w energię odnawialną i w oszczędzanie energii” objętego Programem Rozwoju 



Obszarów Wiejskich na lata 2014–2020, w miejsce inwestycji pn.: „Rozbudowa sieci 
wodociągowej w miejscowości Miłogoszcz” wprowadzono nowe zadanie inwestycyjne  
pn.: „Przebudowa ujęcia i stacji uzdatniania wody w miejscowości Dobrzyca wraz z budową  
i przebudową systemu zaopatrzenia w wodę miejscowości Miłogoszcz, w gminie Będzino”.  

Zadanie to jest rozszerzeniem inwestycji w Miłogoszczy i poza budową sieci wodociągowych 
w m. Miłogoszcz obejmuje wykonanie zasilania w wodę tej miejscowości z ujęcia wody  
w m. Dobrzyca oraz przebudowę i rozbudowę ujęcia wody i stacji uzdatniania wody  
w Dobrzycy. 
Maksymalny czas realizacji inwestycji planowany jest na okres do 3 lat, nie później jednak niż 
do dnia 30.06.2025 roku, co wynika z wymogów dofinansowania. 
Wniosek aplikacyjny o dofinansowanie został złożony w dniu 07.06.2022 r. 
Przewidywany koszt realizacji inwestycji wynosi ca. 3.400.000,00 zł brutto. 

Technologia Stacji Uzgadniania Wody. 

Proponowane rozwiązania technologiczne stacji uzdatniania wody. Zgodnie z wynikami 
badań wody (zawyżone wartości związków żelaza i manganu) do spełnienia w/w zadania 
zaprojektowana będzie stacja wodociągowa działająca w systemie dwustopniowego 
pompowania wody oraz dwustopniowej jej filtracji. Woda z wierconych studni głębinowych 
pobierana będzie przez pompy głębinowe, których zadaniem będzie przetłaczanie wody  
do układu uzdatniania wody w hali Stacji Uzdatniania Wody i dalej do zewnętrznych 
zbiorników retencyjnych. Praca pomp głębinowych będzie sterowana w funkcji poziomu wody 
w zbiorniku retencyjnym. W szybie każdej studni głębinowej zostanie umieszczona sonda 
hydrostatyczna mierząca aktualną wysokość zwierciadła wody. Sonda będzie też pełnić 
funkcję zabezpieczenia pompy przed suchobiegiem. Woda surowa ze studni kierowana 
będzie najpierw do ciśnieniowego aeratora, w którym będzie napowietrzana. Sprężone 
powietrze do aeratora dostarczane będzie ze sprężarki. Dopływ powietrza sterowany będzie 
zaworem elektromagnetycznym, który będzie się otwierał w momencie włączenia pompy 
głębinowej i zamykał się sterownikiem czasowym 3 minuty po wyłączeniu pompy głębinowej. 
Na aeratorze należy zastosować odpowietrznik automatyczny. Napowietrzona woda tłoczona 
będzie dalej przez układ filtrów do zbiorników retencyjnych. Projektuje się cztery filtry 
ciśnieniowe pracujące w dwustopniowym systemie filtracji. Napowietrzona woda surowa trafi 
do filtrów I-go stopnia gdzie na złożu kwarcowym filtrują się nierozpuszczalne związki żelaza 
a następnie trafi na II-gi stopień gdzie na złożu kwarcowym z domieszką katalitycznego G-1 
możliwe jest jej skuteczne odmanganianie. Uzdatniona w procesie filtracji woda będzie 
magazynowana w zbiorniku retencyjnym, który zapewni równomierną pracę układu 
uzdatniania wody niwelując wpływ nierównomierności rozbioru na ciąg uzdatniający. 
Zaprojektowane będą dwa zbiorniki stalowe naziemne ocieplane posadowione na 
fundamentach żelbetowych. Ponadto zastosowanie zbiornika magazynującego wodę 
uzdatnioną zapewnia:  

 możliwość wyłączenia układu filtrów z pracy i wypłukania go w całości lub części bez 
przerywania dostaw wody do odbiorców,  

 możliwość wyłączenia układu uzdatniania w celu usunięcia awarii lub 
przeprowadzenia prac konserwacyjnych,  

 możliwość zmniejszenia intensywności eksploatacji zasobów wodnych poprzez 
zmniejszenie wydajności pompy głębinowej w stosunku do wydajności zestawu 
hydroforowego. 



 Zbiorniki retencyjne zostaną wyposażone w sondę hydrostatyczną mierząca aktualny 
poziom wody. W zależności od poziomu wody w zbiornikach przekazywanego przez sondy, 
automatyka będzie sterowała pracą pomp głębinowych poprzez ich załączanie oraz 
zabezpieczać będzie przed suchobiegiem pompy II-go stopnia (hydroforowe). Pompy II-go 
stopnia (hydroforowe) zasilające sieć wodociągową sterowane będą układem 
mikroprocesorowym i przetwornicą częstotliwości, co zapewni stałe ciśnienie wody na wyjściu 
ze stacji wodociągowej. Projektuje się zestaw hydroforowy składający się z czterech pomp 
wirowych pionowych. Płukanie filtrów prowadzone będzie przy użyciu sprężonego powietrza 
i wody uzdatnionej. Płukanie filtrów odbywać się będzie pompą płuczącą. Płukanie inicjowane 
będzie automatycznie w trybie czasowym (nastawy daty i godziny) lub po uzdatnieniu 
określonej ilości wody surowej. Proces płukania będzie się odbywał w godzinach 
najmniejszego rozbioru wody (godziny nocne). Warunkiem uruchomienia płukania jest 
dopełnienie zbiorników retencyjnych wodą uzdatnioną do maksymalnego poziomu – 
nagromadzenie zapasu wody. Podczas płukania wszystkie filtry są wyłączone z normalnej 
pracy. Filtry są płukane kolejno, każdy osobno. Płukanie w trybie czasowym prowadzone 
będą dwa razy w tygodniu I stopień filtracji oraz raz w tygodniu II stopień filtracji – dokładna 
częstotliwość zostanie ustalona podczas rozruchu technologicznego stacji. Po wypłukaniu 
filtrów II stopnia nastąpi zrzut pierwszego filtratu do kanalizacji. Zakłada się odprowadzenie 
wód popłucznych do bezodpływowego zbiornika wód popłucznych . Do wzruszania złoża 
filtracyjnego przed płukaniem wodą służyć będzie dmuchawa powietrza. Dopływem powietrza 
do filtrów z dmuchawy powietrza sterować będą przepustnice automatyczne. Ponadto 
przewiduje się remont obydwu studni głębinowych w zakresie wymiany pomp głębinowych, 
rurociągów i armatury, wymiany obudowy studziennej na naziemną typ Lange. Dodatkowo 
projektuje się wymiany rurociągów zasilających SUW, kabli zasilających i sygnałowych dla 
obu studni. 

Planowane roboty sieci wodociągowych. 
Po przebudowaniu i rozbudowie stacji uzdatniania wody w Dobrzycy powstanie możliwość 
rozbudowy istniejącego układu sieci wodociągowych z niej zasilanych. Projektuje się budowę 
sieci wodociągowej przesyłowej z Dobrzycy do Miłogoszczy. Ponadto w Miłogoszczy 
proponuje się wykonanie wymiany istniejącej sieci wodociągowej na nową. Projektowana 
długość wymienianej sieci wodociągowej z rur PE-HD dn 90 mm w Miłogoszczy to ok. 837 
mb. Rurociąg przesyłowy Z Dobrzycy do Miłogoszczy projektuje się wykonać z rur PE-HD  
dn 90 mm. Włączenie do istniejącej sieci w Dobrzycy na działce nr 456, natomiast  
w Miłogoszczy na działce nr 38/1 zgodnie z warunkami technicznymi przyłączenia sieci 
wodociągowej wydanymi przez GZK w Będzinie z dnia 06.05.2022 r. Projektowana długość 
rurociągu przesyłowego z rur PE-HD dn90mm z Dobrzycy do Miłogoszczy to około 1886 mb. 
Trasa projektowanej sieci przesyłowej przebiega przez działki nr 456, 455,451 obr. Dobrzyca 
oraz 32/1, 33/1, 38/1 obr. Miłogoszcz. 

8. Przebudowa oświetlenia drogi Mścice – Dobiesławiec.   

W przygotowaniu zapytanie ofertowe do pracowni projektowych branży elektrycznej  
na opracowanie dokumentacji projektowej na odtworzenie zespołu 6 lamp, będących w kolizji 
i usuniętych przy przebudowie drogi Mścice – Dobiesławiec. Całość zadania wraz  
z ustawieniem lamp planuje się na 60 tys. PLN. 

 

 



9. Przebudowa drogi w miejscowości Dworek.  
W przygotowaniu zapytanie ofertowe do pracowni projektowych branży drogowej na 
zaprojektowanie odcinka drogi gminnej ok. 300 m z płyt ażurowych. Wartość zadania wraz  
z realizacją planuje się w wysokości 340 tys. PLN. 
 

10. Ocieplenie budynku NZOZ w m. Będzino.  
Wartość zadania 160 tys. PLN.  
Trwają prace nad określeniem zakresu i kosztów opracowania dokumentacji oraz 
wykonania remontu elewacji budynku NZOZ.   
 

11. Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w gminie Będzino. Etap I A – Północny. 

Wniosek o dofinansowanie obejmuje budowę pierwszej części realizacyjnej Etapu 
północnego – Etap IA polegającego na wykonaniu kompletu rurociągów tłocznych z 
przepompowniami ścieków wraz z budową kanalizacji sanitarnej dla 3 miejscowości (Tymień, 
Pleśna i Kładno) oraz likwidacją istniejącej oczyszczalni ścieków w Tymieniu aktualnie 
nieposiadającej pozwolenia wodnoprawnego i niespełniającej wymogów prawnych jakości 
oczyszczanych ścieków. Inwestycja będzie realizowana w formule "zaprojektuj i wybuduj" na 
podstawie posiadanej koncepcji budowy kanalizacji w gminie Będzino i Programu 
Funkcjonalno - Użytkowego. 

Przewidywana wartość Inwestycji: 17.700.000,00 PLN, kwota wnioskowanego 
dofinansowania: 16.815.000,00 PLN (95 % planowanych kosztów). 

30.05.2022 r. wniosek uzyskał akceptację. Obecnie czekamy na udzielenie promesy 
finansowej z Banku Gospodarstwa Krajowego, która umożliwi rozpoczęcie procedury 
przygotowania przetargu. 
 

12. Przebudowa drogi gminnej Tymień – Strachomino. 

Inwestycja polega na przebudowie części drogi gminnej nr 100020Z, pomiędzy 
miejscowościami Tymień i Strachomino w gminie Będzino na odcinku od 998 m licząc od 
drogi krajowej nr 11 do początku wykonanego przejazdu – wiaduktu nad nowo wybudowaną 
drogą S 6 (etap II) o długości ca. 1100 m i odcinka drogi od wykonanego zjazdu z wiaduktu 
do wjazdu do miejscowości Strachomino (etap III) o długości ca. 1900 m. W ramach realizacji 
inwestycji, na obydwu odcinkach przebudowywanej drogi, planuje się wykonanie jezdni o 
nawierzchni drogi z płyt żelbetowych o szerokości 3,5 m wraz mijankami o szerokości 5,5 m, 
ciągów pieszo – rowerowych o szerokości 2,0 m oddzielonych od drogi pasem zieleni, 
poboczy gruntowych po obu stronach jezdni oraz przebudowy rowów przydrożnych. 
Inwestycja będzie realizowana w formule „zaprojektuj i wybuduj” na podstawie Programu 
Funkcjonalno – Użytkowego. 

Przewidywana wartość Inwestycji: 6.200.000,00 PLN, kwota wnioskowanego 
dofinansowania: 5.890.000,00 PLN (95 % planowanych kosztów). 

Limit dla wniosku o dofinansowanie z programu „Polski Ład” wynosi  30.000.000,00 zł brutto. 
Wniosek nie uzyskał akceptacji. 
 

 



13. Poprawa efektywności energetycznej budynku Urzędu Gminy Będzino. 
W ramach inwestycji planuje się wykonanie prac termomodernizacyjnych budynku Urzędu 
Gminy Będzino polegających na: wykonaniu izolacji termicznej ścian zewnętrznych, 
wykonaniu izolacji termicznej dachu, wymianie stolarki okiennej i zewnętrznej stolarki 
drzwiowej, wymianie oświetlenia wewnętrznego, montażu instalacji fotowoltaicznej, 
modernizacji instalacji grzewczej w zakresie zgodnym z audytem energetycznym. Inwestycja 
będzie realizowana w formule „zaprojektuj i wybuduj” na podstawie audytu energetycznego 
budynku i Programu Funkcjonalno – Użytkowego. 

Przewidywana wartość inwestycji: 2.000.000,00 PLN, kwota wnioskowanego 
dofinansowania: 1.800.000,00 PLN (90 % planowanych kosztów). 

Limit dla wniosku o dofinansowanie z programu „Polski Ład” wynosi: 5.000.000,00 zł brutto. 
Wniosek nie uzyskał akceptacji. 
 

14. Poprawa efektywności energetycznej budynku Szkoły w Tymieniu. 
W ramach inwestycji planuje się wykonanie prac termomodernizacyjnych budynku Szkoły 
Podstawowej w Tymieniu gmina Będzino polegających na: wykonaniu izolacji termicznej 
budynku szkoły. Inwestycja będzie realizowana w formule „zaprojektuj i wybuduj” na 
podstawie audytu energetycznego budynku i Programu Funkcjonalno – Użytkowego. 

Przewidywana wartość Inwestycji: 5.000.000,00 PLN, kwota wnioskowanego 
dofinansowania: 4.900.000,00 PLN (98 % planowanych kosztów). 

Limit dla wniosku o dofinansowanie z programu „Polski Ład - PGR” wynosi 5.000.000,00 zł 
brutto. 

Wniosek w trakcie oceny. 

15. Przebudowa drogi gminnej Tymień – Strachomino w gminie Będzino. 
Przebudowa drogi gminnej Tymień – Strachomino w gminie Będzino. Etap I. Inwestycja 
polega na przebudowie drogi w po pegerowskiej miejscowości Tymień w gminie Będzino, 
stanowiącej odcinek drogi gminnej nr 100020Z, pomiędzy miejscowościami Tymień i 
Strachomino na odcinku od działki drogi krajowej 11, na odcinku o długości 998 m. W ramach 
realizacji inwestycji planuje się wykonanie: jezdni o nawierzchni bitumicznej na odcinku 713 
m o szerokości od 6,0 do 7,2 m, jezdni o nawierzchni z płyt żelbetowych o szerokości  3,5 m 
na długości 285 m, mijanek o szerokości 5,5 m, ciągów pieszo – rowerowych o szerokości 
2,0 m oddzielonych od drogi pasem zieleni, poboczy gruntowych po obu stronach jezdni oraz 
przebudowy rowów przydrożnych. 

Przewidywana wartość inwestycji: 2.000.000,00 PLN, kwota wnioskowanego 
dofinansowania: 1.960.000,00 PLN (98 % planowanych kosztów). 

Limit dla wniosku o dofinansowanie z programu „Polski Ład - PGR” wynosi 5.000.000,00 zł 
brutto. 
Wniosek w trakcie oceny. 

 Sporządził: 

                         Marek Maśliński – Inspektor ds. Inwestycji Gminnych 

          Aleksander Janowski – Inspektor ds. Inwestycji Gminnych 
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